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W O O R D E L I J K  V E R S L A G  

van de openbare vergadering van de gemeenteraad,  gehouden op 13 apri l  2021 ,  

’s  avonds om 19.00 uur  digitaal   

Aanwezig  

Voorzi t ter  :  B.R.  Arends  

Raadsgr i f f ie r  :  A.P.M.A.F.  Bergmans.  

Leden :  A.J .  van den Berg,  A.  de  Bloeme, L.G.  Boekest i jn ,  J .  Bogaard ,  

A.  Bongaards,  P.D.  van der  Doorn,  P.J .L .J .  Dui jsens ,  J .J .  Eel t ink ,  

A.N.  van der  Ei jk -Groeneveld,  N.J .M.  de Gier ,  R.  van der  Giessen,  

A.  van Harmelen,  C.D.M.  Hei j l ,  B.M.  Hof land,  P.N.  Hoogerbrugge,  

C.  Huisman,  P.D.  Immerzeel ,  J .  de Jong,  R.K.  Keizer ,  

G.W .C.  van der  Knaap,  D.  van Koppen,  M.A.J .  Leerdam, R.G.A.  Le l ieve ld,  

C.  van der  Mark,  A.P.  van der  Meer,  J .J .  van Rossum, P.  Schef fe rs -

van der  Le ly,  U.M. Spaans,  C.Y.  van Staaldu inen,  M.D.  van der  Ste l t ,  

M.W .M. Stokkers ,  J .G.M.  Sui jker -van W ingerden,  R.C.H.  Vals tar ,  

J .  van Veen J .  Vermeer-de Smi t ,  P.  Voskamp, 

J .G.M.  W i tkamp,  S.J .N.  Zuyderwi jk  en M.H.P.M.  Zuidgeest .  

 

Wethouders  :  A.  Abee,  J .A.  Gard ien -Reinders ,  L .K.  Sni jders ,  B .P.M.  van der  Stee,  

P.  Varekamp en  P.A.  Vreugdenhi l .  

 

Afwezig  :   

 

1.  OPENING EN MEDEDELINGEN  

 

De voorzi t te r :  Goedenavond a l lemaal .  De vergader ing is  geopend.  Er  z i jn  geen afmeld i ngen.  

Desaln ie t temin zi jn  we nog n ie t  compleet .  De heer Boekest i jn  is  nog n ie t  ingelogd.  Maar we 

hebben geen ber icht  van  verh inder ing,  dus we verwachten dat  h i j  la ter  za l  aanhaken.  

Vandaag wederom een d ig i ta le  vergader ing.  Dat  zou de laa ts te kunnen zi jn ,  maar we weten  

het  nooi t .  

Als  het  gaat  ove r  de s temmingen,  dan doen we d ie  zoals  we d ie  de voorgaande keer ook 

hebben gedaan.  Ik  za l  b i j  e lke s temming de f ract ievoorzi t ter  o f  de woordvoerder vragen wat  

het  oordeel  van de  f ract ie  is  en of  er  a fwi jk ingen zi jn  van de l i jn  van de f ract ie ,  in  het  geval  

er  meerdere f ract ie leden  in  een f ract ie  z i jn .  

 

2.  VRAGENHALFUUR 

 

De voorzi t te r :  Er  hebben zich dr ie  par t i jen gemeld met  in  to taa l  v ie r  vragen.  Als  eers te geef  

ik  het  woord  aan de heer Van der  Mark van de CDA-f ract ie  met  vragen over  he t  

s t randparkeren.  

 

De heer Van der  Mark :  Voorzi t ter .  W at  mi j  bet ref t  is  het  n ie t  nodig om de vraag voor te  

lezen.  

 

De voorzi t te r :  Mi jnheer Van der  Mark.  Dat  is  wel  nodig.  W ant  het  publ iek  wi l  graag  weten  

welke vraag u s te l t .  

 

De heer Van der  Mark :  Dat  begr i jp  ik .  Ik  za l  de vraag dan kor t  voor lezen.  Het  a fge lopen jaar  

z i jn  we begonnen met  het  hef fen van parkeergelden b i j  de s t randopslagen b i j  de  

parkeerp lekken.  Daar was een regel ing voor  het  personeel  voor  de s t randpavi l joens.  Bi j  de 
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opening van  het  s t randseizoen op 1 apr i l  j l .  b l i jk t  nu dat  er  parkeergelden geheven worden  

b i j  het  personeel  van de  pavi l joens .  W i j  denken dat  dat  n ie t  goed is .  Er  i s  een manier  dat  

personeels leden zich  aanmelden via  een  soort  in tercom. W e zi jn  er  onder tussen achter  dat  

het  in  de regel  meer dan  vi j f  minuten  kost  eer  de  s lagboom open gaat .  W i j  kunnen ons 

indenken dat  dat  geen ideale s i tuat ie  is  a ls  het  echte s t randseizoen gaat  beginnen.  Dus wi j  

zouden g raag de s i tuat ie  van 2020 wi l len hers te l len,  dat  het  personeel  v an de 

s t randpavi l joens grat is  kan parkeren.  En of  da t  dan middels  een kaart je  o f  een vignet  op te  

lossen is .  Dat  la ten  we g raag aan de o rganisat ie  over .  

 

Wethouder Varekamp: Voorzi t ter .  Een heldere  vraag van de heer Van der  Mark.  In  de 

voorgaande s i tuat ie ,  dus  voor  2020,  explo i teerden pr iva te par t i jen de parkeerterre inen.  Er  

waren ind iv iduele a fspraken.  Die le idden h ier  en daar to t  verschi l len.  Op d i t  moment  word t  er  

een voors te l  u i tgewerkt  om d ie te  un i formeren.  Naar verwacht ing komt dat  voors te l  in  mei  

naar het  co l lege.  Tot  d ie  t i jd  za l  ik  erop toezien  dat  we de s i tuat ie  van vor ig  jaar  handhaven.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  wethouder Varekamp. Mi jnheer Van der  Mark.  Z i jn  er  aanvul lende 

vragen? 

 

De heer Van der  Mark :  Nee,  geen aanvul lende vragen.  Dank u wel ,  wethouder voor  de snel le  

react ie  op deze vraag .  

 

De voorzi t te r :  Dan de tweede vragenste l ler  van vanavond.  voor  de tweede en de derde 

vraag,  de heer  Dui jsens.  De eers te  vraag gaat  over  de ve rp laats ing van  het  s loopbedr i j f  in  

Honselersd i jk .  

 

De heer Dui jsens:  Dank u wel ,  mi jnheer  de burgemeester .  W e verzochten  het  co l lege een 

week of  zes geleden duide l i jkheid te  geven over  de mogel i jke u i tp laats ing van De Voeght  u i t  

Honselersd i jk .  De  wethouder kon t i jdens de commiss ievergader ing  toen geen antwoord 

geven,  maar kondigde aan b innen dr ie  weken we l  met  “ver lossende antwoorden ”  te  komen.  

De mensen daar in  de buurt  hebben ook gekeken en zeggen dat  d ie  zes weke n ongeveer  a l  

tweedubbel  voorb i j  z i j n .  Z i j  wi l len weten hoe he t  z i t .  O ok wi j  horen n ie ts .  Waarom niet  en wa t  

gaat  er  in  Honselersd i jk  gebeuren?  En wat  had  de wethouder  ons na dr ie  weken wi l len  

ver te l len,  wa t  h i j  to t  nog  toe n ie t  gedaan heef t?  

 

Wethouder Sni jders :  Voorzi t ter .  Deze zaak van De Voeght  heef t  onze aandacht .  In  de 

betref fende vergader ing heb ik  ook d i rect  opdracht  gegeven  om een afspraak met  de heer 

De Voeght  te  maken.  He laas is  dat  n ie t  ge lukt  door z iekte  van de heer  De Voeght ,  maar  

u i te indel i jk  is  het  wel  ge lukt .  Deze week heb ik  een afspraak met  de heer  De Voeght  om de 

casus verder  te  bespreken .  Zodra e r  re levante in format ie  voor  de  raad i s  za l  ik  d ie  v ia  de  

commiss ie Ruimte aan u  melden.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  wethouder.  Is  d i t  antwoord vo ldoende voor de  heer Dui jsens?  

 

De heer Dui jsens :  Dat  is  vo ldoende.  Al leen vraag ik  me dan af  waarom eerde r d ie  d r ie  weken 

is  genoemd. Maar goed,  la ten we maar  even pos i t ie f  z i jn  en het  verdere ver loop afwach ten.  

In  ieder  geval  beweeg t  het  en dat  is  vo ldoende.  Bedankt .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Dan geef  ik  u  d i rect  het  woord  voor de vo lgende vraag.  Die  gaat  

over  de s loop van het  voormal ige gemeentehuis  in  ’ s -Gravenzande.  

 

De heer Dui jsens :  Ja,  d ie  vraag is  wat  langer om te s te l len.  Bl i jkbaar wi l  het  co l lege op kor te  

termi jn  het  oude gemeentehuis  in  ’s -Gravenzande gaan s lopen.  Daartoe i s  een 

s loopvergunning  aangevraagd.  W ie dat  gedaan heef t  is  in  de publ icat ie  n ie t  aangegeven.  De 
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ontwikkelaar  is  over igens nog geen e igenaar.  West land Verstandig  maak t  z ich e rnst ig  zorgen 

over  dat  er  na  de s loop heel  lange t i jd  sprake za l  z i jn  van bouwhekken en een zandvlakte .   

We zagen dat  de publ ica t ie  van het  ontwerpbestemmingsplan s teeds maar weer wordt  

opgeschoven.  In  de vraag heb ik  een aanta l  data  genoemd. In  januar i  2020 was het  nog  n ie t  

bekend,  PM. In  maart  2020 zou he t  ontwerp in  he t  tweede kwartaa l  van  2020 gaan komen.  I n  

jun i  2020 is  dat  het  derde kwartaa l .  In  november 2020 is  dat  het  ee rs te kwartaa l  van 2021.  

En in  maart  2021 zou he t  weer het  tweede kwartaa l  van 2021 worden.  Dus er  z i t  een bepaald  

voortschr i jdend idee -ach t ige beweging  in ,  maar het  komt maar n ie t .   

We vrezen  dat  eenzel fde  langdur ige  s i tuat ie  zoals  in  Monste r  za l  onts taan.  Daar k lagen 

omwonenden op d i t  moment  toch terecht  fors  over  d iverse vormen van over last .  En voorts  

z ie t  het  er  natuur l i jk  n ie t  u i t .  De t i jd  tussen s loop  en n ieuwbouw zou to t  een min imum beperkt  

moeten worden.  Met  andere woorden,  pas s lopen op het  moment  dat  de bouw daadwerkel i jk  

in  z icht  is .   

De vragen.  W at  bezie l t  het  co l lege en wat  denkt  het  co l lege te  bere iken ?  En is  het  co l lege 

het  met  W est land Verstandig eens dat  geen s loop moet  p laa tsvinden a ls  geen concrete 

s tar tdatum voor de  n ieuwbouw bekend is?  

Of  probeert  he t  co l lege degenen d ie  bezwaren hebben u i t  het  cent rum van s-Gravenzande te  

ontmoedigen,  omdat  bezwaar en beroep to t  ver t rag ing zu l len  le iden,  en kaals lag en een lege 

onts ierende p lek  in  het  centrum? Dat  is  geen ech te s t imulans om d ie s i tuat ie  langer dan 

nodig te  handhaven en te  gedogen.   

Waarom is  de tervis ie legging vanaf  januar i  2020 s teeds opgeschoven? En waarom probeert  

men nu de s loop te  rea l i seren ,  zonder dat  überhaupt  nog  een ontwerp van een 

bestemmingsplan met  mogel i jke z ienswi j zen  in  beeld is ? Dus waarom wordt  op deze wi jze 

gehandeld en n ie t  veel  concreter ,  zoals  iedere ind iv iduele on twikkelaar  werkt :  eers t  de  

bouwvergunning/omgevingsvergunning  en dan pas het  p lan van s l open? En dan aans lu i tend 

ga je  bouwen.  

 

Wethouder mevrouw Gard ien-Reinders :  Voorzi t te r .  Om te beginnen het  opschuiven van het  

bestemmingsplan.  De reden daarvan mag bekend zi jn .  Er  is  lange  t i jd  gesproken over  het  a l  

dan n ie t  vest igen van een huis  van de bu urt  en wat  daar wel  en n ie t  moge l i jk  was.  Dus da t  

heef t  ge le id  to t  ve r t rag ing.  En de pogingen om in  p laats  daarvan toch nog  soc ia le  

woningbouw in  het  p lan te  kr i jgen,  wat  er  aanvankel i jk  n ie t  in  za t .  Dus dat  is  de reden van 

het  opschuiven en daarover bent  u  ook geïnformeerd.  

De s loopaanvraag is  namens de ontwikkelende par t i j  gedaan.  Voor he t  hu id ige en 

toekomst ige bestemmingsplan is  voor  deze locat ie  in  het  centrum van ’s -Gravenzande een 

s loopvergunningpl icht  opgenomen.  Die p l icht  is  opgenomen in  de p lanreg els .  Hiermee wordt  

voorkomen dat  er  een  gebouw wordt  ges loopt  zonder dat  er  z ich t  is  op de rea l isat ie  van een 

n ieuw gebouw. De s loopvergunning  kan pas worden ver leend a ls  er  een 

omgevingsvergunning voor het  bouwen van een n ieuw gebouw op de locat ie  is  ver leend.  En  

met ‘ver leend’  bedoel  ik  dan,  dat  een s loopvergunning ver leend kan worden,  maar d aarvan 

mag men pas gebru ik  maken a ls  ook de omgevingsvergunning  is  ver leend.  En dat  is  in  het  

bestemmingsplan zo bepaald.   

Dus op d i t  moment  worden het  n ieuwe bestemmingsplan en de omgevingsvergunningen voor 

n ieuwbouw voorbere id.  En dat  is  een gecoörd ineerde voorbere id ing om tot  gezamenl i jke 

ter inzagelegging van de vergunningen en het  bestemmingsplan te  komen.  

Nogmaals ,  a l  d ie  vergunningen voor het  s lopen a ls  de n ieuwb ouw t reden pas in  werk ing a ls  

de vergunning voor de  n ieuwbouw ook getoets t  i s .  Dus er  is  geen r is ico dat  er  eers t  ges loopt  

wordt  zonder dat  e r  z icht  is  op n ieuwbouw. Er  is  dan ook geen sprake van haast ,  want  

nogmaals ,  er  is  sprake van een coörd inat iep l icht .  Dus uw zorgen kan ik  daaromtrent  

wegnemen.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  wethouder.  Ik  k i jk  naar de heer Dui jsens of  d i t  qua beantwoord ing  

voor hem voldoende is  en of  h i j  aanvul lende vragen heef t .  



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  1 3  A P R I L  2 0 2 1  

 

 4 

 

De heer Dui jsens :  Nog n ie t  he lemaal .  Ik  vergeleek het  met  Monster ,  waar  het  gemeentehuis  

a l  een t i jd je  ges loopt  is  en waar waarschi jn l i jk  de n ieuwbouw pas over  twee j aar  o f  langer,  

met  wat  tegenwind ,  za l  p laatsvinden.  Ui t  he t  antwoord van de  wethouder  le id  ik  a f ,  dat  wi l  ik  

ook expl ic ie t  bevest igd  hebben,  dat  tus sen he t  daadwerkel i jk  s tar ten van de n ieuwbouw en 

de daadwerkel i jke s loop in  ‘s ’ -Gravenzande een hele kor te  t i jd  z i t .  W ant  voor  ’ s -Gravenzande 

en het  centrum zou he t  rampzal ig  z i jn  a ls  daar heel  lange t i jd  bouwhekken,  een zandvlakte 

en een omgeving  onts taan d ie  n ie t  om aan te  z ien zi jn .  Voor dat  centrum is  dat  k i l l ing.  Dus ik  

wi l  van de wethouder expl ic ie t  horen dat  ondanks a l le  mooie regel t jes  he t  co l lege toeziet  op 

n ie t  s lopen zo lang n ie t  een concrete datum van de daadwerkel i jke bouwstar t  in  z icht  is .  Als  

de omgevingsvergunning  is  aangevraagd mag je  vo lgens mi j  s lopen en dat  ge ldt  ook in  ’s -

Gravenzande.   

 

Wethouder mevrouw Gard ien-Reinders :  Voorzi t te r .  Volgens mi j  heb  ik  d ie  vraag  zo ju is t  a l  

beantwoord.  Die coörd inat iep l icht  z i t  in  het  bestemmingsplan.  Dus  d ie  houdt  in  dat  de 

s loopvergunning  pas kan worden gebru ik t  a ls  ook de omgevingsvergunning is  ver leend.  Dat  

zorgt  ervoor da t  d ie  te rmi jn  zo kor t  mogel i jk  is .   

Het  kan zi jn  dat  het  bestemmingsplan Monster  een andere s i tuat ie  is .  Ik  heb n ie t  a l le  

bestemmingsplannen in  mi jn  hoofd zi t ten.  Ik  heb  d i t  voor  u  nagezocht  naar aanle id ing van uw 

vraag.  En h ie r  is  in  ieder  geval  wel  d ie  s loopvergunningpl icht  opgenomen in  het  hu id ige en  

het  toekomst ige bestemmingsplan.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  wethouder.  Dan geef  i k  de gelegenheid aan de  heer Le l ieve ld om 

een vraag te  s te l len  over  de verkeersonvei l ige s i tuat ie  in  Monster .  

 

De heer Le l ieve ld :  Voorz i t ter .  Recent ,  v r i jdag  9 apr i l ,  was de  s i tuat ie  van passerende bussen 

in  de Hor tens iast raat  in  het  centrum van Monster  bu i tengewoon kwal i jk .  Meld ingen vinden,  

ook b innen de gemeente l i jke organisat ie ,  inmiddels  meerdere keren per  week p laats .  En daar 

zouden we toch g raag verander ing in  aanbrengen.   

Los van de over last  d ie  bewoners ondervinden b i j  de enorme t r i l l ingen,  de scheu ren in  de 

huizen en over ige schade aan de woningen,  d ie  ook bl i jk t  u i t  de toegezonden fo to ’s ,  d ie  he t  
col lege inmiddels  wel  heef t  ontvangen,  da t  de s i tuat ie  gewoon bui tengewoon onvei l ig  en 

b i jna houdbaar is .  W e kunnen deze  s i tuat ie  dan ook wat  ons bet ref t  n ie t  la ten voortduren .  

De GBW -fract ie  heef t  inmiddels  daarover meerdere keren vragen geste ld .  De vragen nu 

worden mede geste ld  door het  CDA in  de persoon van de  heer Eel t ink .  

Een oploss ing voor de passeermomenten is  dat  de bewoners inmiddels  de auto ’s  op d e s toep 

r i jden om de bussen ru imte te  geven om voorb i j  te  kunnen komen.  E n da t  l i jk t  toch n ie t  de  

en ige nut t ige oploss ing voor het  probleem,  temeer omdat  dan ook de  vr i j e  f ie tss t roken en de 

s toepen worden benut  om het  verkeer te  la ten passeren.  Bui tengewoo n onterecht .  Met  g rote 

regelmaat  wordt  schade gereden aan voer tu igen.  Men vergeet  nog wel  eens voor het  gemak 

om meld ing daarvan te  maken.  De GBW -fract ie  s te l t  inmiddels  lange r dan een jaar  vragen 

aan het  co l lege.  De laats te vers ie  van  deze vragen dateer t  van 9  februar i ,  inmiddels  ru im 

zeven weken geleden .  We hebben begrepen dat  het  co l lege bezig is  met  deze s i tuat ie ,  echter  

concrete maatregelen b l i jven u i t .  De verkeerss i tuat ie  kan n ie t  b l i j ven voor tbestaan ,  v inden 

wi j .  Er  d ienen wat  ons betref t  d i rect  maat regelen  te  worden genomen .   

De vraag lu id t  dan ook:  herkent  het  co l lege deze  s i tuat ie  en welke  maatregelen gaat  het  

co l lege nemen om deze  s i tuat ie  op zeer kor te  termi jn  op te  lossen,  waarmee ve i l igheid wordt  

gegarandeerd? En wanneer gaat  op kor te  termi jn  de communicat ie  met  de zeer  verontrus te 

burgers  in  gang worden gezet ,  dan wel  doorgeze t?  

 

Wethouder Varekamp: Voorzi t ter .  De s i tuat ie  is  b i j  het  co l lege bekend.  Ik  ben een aanta l  

malen ze l f  ter  p laatse geweest .  De gemeente heef t  a l  een aanta l  maatregelen ge nomen,  

maar d ie  b l i jken n ie t  a fdoende.  Recent  is  e r  ook een br ie f  u i tgegaan ,  waar in  de gemeente 
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aankondigde voornemens te  z i jn  om de middengele ider  daar weg te  ha len.  Daar kwamen wat  

veront ruste react ies  op van de be woners.  Dat  betekent  dat  deze week de be woners van de  

Hortens iast raa t  een u i tnodig ing zu l len  ontvangen voor  een b i jeenkomst .  Ik  ben nog even aan 

het  onderzoeken hoe we d ie  doen,  omdat  we gez ien corona n ie t  a l les  kunnen.  Maar ik  kom 

graag in  contact  met  de bewoners om te r  p laatse  naar op loss ingen  te  k i jken.  

Ten tweede spreek ik  morgen ze l f  met  de d i recteur  van EB S om te k i jken wat  we kunnen 

doen aan de passeer locat ies  van de  bussen,  d ie  prec ies op dat  pun t  in  de s t raat  z i jn .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  wethouder Is  dat  vo ldoende voor de heer Le l ie ve ld  of  z i jn  er  nog 

aanvul lende vragen? 

 

De heer Le l ieve ld :  Voorz i t ter .  Dank dat  de wethouder de vragen heef t  beantwoord.  Over igens 

ben ik  a l  meerdere malen met  hem ook persoonl i jk  in  contact  geweest  omtrent  deze s i tuat ie .  

Er  komen iedere keer wel  toezeggi ngen van ‘we  gaan er  wat  aan doen. ’  Ik  begr i jp  ook wel  
dat  het  las t ig  is .  Maar m isschien kan de wethouder  toch nog even duiden  welke maatregelen  

er  z i jn  genomen met  concrete gevolgen .  Het  is  leuk om nu met  de bewoners in  de s lag te  

gaan,  dat  v inden we een  heel  goede zaak.  Maar het  probleem bussen gaat  verder  dan de 

Hortens iast raa t .  Dus a ls  er  dan b i jeenkomsten worden georganiseerd,  dan zou ik  d ie  toch 

ook graag voor meer  mensen zien.  En toch he t  p robleem ie ts  completer  aanpakken,  m et  het  

oog in  eers te ins tan t ie  op de ve i l igheid en d ie  be tref t  dan wel  de Hortens iast raat .  

 

Wethouder Varekamp: Mi jnheer Le l ieve ld.  W i j  r ichten ons op d i t  moment  wel  even op de 

Hortens iast raa t .  Als  he t  probleem breder  is  dan de Hortens iast raat ,  wi l  i k  daar u i teraard 

aandacht  voor  hebben.  Maar ik  r icht  me nu,  ook a ls  het  om bewoners gaat ,  a l leen to t  de 

Hortens iast raa t .  Het  is  bu i tengewoon last ig  om nu b i jeenkomsten te  organiseren met  een 

grote hoeveelheid mensen.  Dus ik  wi l  dat  beperkt  houden.  Ik  r icht  me daarb i j  echt  event jes  

to t  de Hortens iast raat .  

 

3.  VASTSTELLING VAN DE AGENDA  

3.1 VERZOEK VAN DE FRACTIES VAN WESTLAND VERSTANDIG,  GEMEENTEBELANG 

WESTLAND, GROENLINKS WESTLAND EN PAR TIJ VAN DE ARBEID WESTLAND 

TOT AGENDERING VAN DE MOTIE WV-GBW-GL-PVDA INZAKE OVERLEG OVER 

ONDERHOUD EN BEHEER RK-BEGRAAFPLAATS IN NAALDWI JK (EERST 

BEHANDELEN INDE RAADSCOMMISSIE MO VAN 17 MEI 2020)  

 

De voorzi t te r :  Er  is  een verzoek b innengekomen  van de f ract ies  van W estland Verstandig en 

GemeenteBelang  W est land om een mot ie  te  mogen agenderen inzake over leg o ver  

onderhoud en beheer van de rooms-kathol ieke begraafp laats  in  Naaldwi j k .  Ik  s te l  u  voor  deze 

mot ie  toe Te voegen a ls  punt  13.10 aan de  agenda,  waarb i j  de behandel ing eers t  door de 

raadscommiss ie MO op  17 mei  p laatsvind t .  Da t  i s  akkoord.  

De heer Keizer  za l  z ich onthouden b i j  s temming over  agendapunt  8 .  

Ik  z ie  een  aanta l  raads leden dat  wat  wi l  zeggen.  

 

De heer Van Rossum: Voorzi t ter  In  de vergader ing van de  commiss ie Ru imte hebben wi j  

aangegeven dat  agendapunt  7 ,  het  paraplubestemmingsplan Hote l /horeca W est land,  onder 

voorbehoud een hamerstuk kan worden.  Dat  b l i j f t  het  wat  ons betref t ,  maar ik  wi l  s t raks wel  

een s temverk la r ing daarover a f leggen.  

 

De heer Eel t ink :  Het  is  even onduidel i jk  o f  Zwartendi jk  73 a ls  hamerstuk op de l i js t  s taat ,  

maar het  CDA heef t  i n  de commiss ievergader ing  aangegeven dat  het  een bespreekstuk is .  En 

dat  is  het  gebleven ,  z i j  het  wat  ons be tref t  met  een kor te  vraagste l l ing.  
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De voorzi t te r :  U wi l t  e r  dus een bespreekstuk van make n,  in  p laats  van een hamerstuk? Of  

wi l t  u  een s temverk la r i ng af leggen?  

 

De heer Eel t ink :  Nee,  een bespreekstuk.  Maar de  beantwoord ing van de wethouder za l  er  

waarschi jn l i jk  toe le iden  dat  het  een hamerstuk kan zi jn .  

 

De voorzi t te r :  Als  u  e r  een bespreekstuk van maakt ,  dan wordt  het  een bespreekstuk.  U wi l t  

er  een bespreekstuk van  maken.  Agendapunt  8  wordt  een bespreekstuk en dat  za l  ik  na 

agendapunt  11 aan de  orde s te l len.  

 

De heer Keizer :  Ik  onthoud me van s temming b i j  agendapunt  en het  bespreekstuk onder 8 .  

 

Mevrouw Sui jker -van W ingerden :  Goedenavond voorzi t te r .  Ik  heb  een s temverk lar ing  en een 

kor te  vraag aan de  wethouder b i j  mot ie  13.2 .  

 

De voorzi t te r :  Als  u  een vraag hebt ,  hebt  u  geen s temverk lar ing .  De mot ie  onder 13.2 wordt  

dan een bespreekstuk.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  W i j  hebben de mot ie  b i j  agendapunt  13.6  ingediend.  Gezien d ie  

vr i jwel  raadsbreed is  wi l  ik  vragen om die vanavond te  behandelen.  Dat  scheel t  weer b i j  de 

commiss ievergader ing.  Wel l icht  kan d ie  mot ie  ze l fs  naar de hamerstukken.  Op da t  verzoek 

kan wel l icht  W est land Verstandig antwoorden,  de enige f ract ie  d ie  de mot ie  nog n ie t  mede 

ind ient .  W at  ons betref t  kan de mot ie  onder 13 .6  vanavond behandeld worden,  zodat  d ie  n ie t  

doorgele id  hoef t  te  worden naar de commiss ie vergader ing .  

 

De voorzi t te r :  He t  is  ook  mooi  dat  u  de opvat t ing  van he t  co l lege a l  weet .  Ik  begr i jp  dat  u  de 

mot ie  onder 13.6 vanavond wi l t  behandelen en daarover ook wenst  te  la ten bes lu i ten.  

 

De heer Vals tar :  Goedenavond.  W i j  wi l len graag een s temverk la r ing af leggen b i j  agendapunt  

11.  

 

De voorzi t te r :  Da t  is  genoteerd.  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  In  de  commiss ievergader ing was onze f ract ie  van oordeel  dat  we 

agendapunt  9  a ls  een hamerstuk zouden kunnen beschouwen.  Er  heef t  mi j  n ieuwe in fo rmat ie  

bere ik t ,  waardoor  ik  g raag het  verzoek wi l  ind ienen om de Nota  Bo dembeheer,  agendapunt  9 ,  

toch a ls  bespreekstuk op te  voeren.  

 

De voorzi t te r :  Da t  is  du ide l i jk .  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ik  dacht  dat  we vanavond maar  één agendapunt  hadden,  maar  

vo lgens mi j  redden we 23.00 uur  n ie t  a ls  we zo doorgaan.  

 

De voorzi t te r :  U hoef t  n ie t  b i j  e lk  agendapunt  he t  woord te  voeren,  mi jnheer Dui jsens.  

 

De heer Dui jsens :  Bi j  agendapunt  8  wi l  ik  ook een s temverk lar ing af leggen.  Dat  doe  ik  dan  

b i j  de behandel ing.  Bi j  agendapunt  11 wi l  ik  ook een kor te  s temverk lar ing  af leggen.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  

 

De heer Van der  Meer :  Voorzi t ter .  W i j  hebben een kor te  s temverk lar ing b i j  de mot ie  onder 

13.4.  
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De heer Van Harmelen :  Voorzi t ter .  Ik  begr i jp  dat  agendapunt  11 een  hamerstuk is ,  maar daar  

wi l  ik  toch een vraag over  s te l len.  

 

De voorzi t te r :  Dan maken we daar  een  bespreekstuk van.  

Dan even samenvat tend.  Het  CDA legt  een s temverk lar ing af  b i j  agendapunt  7 .  De  f ract ies  

van de LPF en W est land Verstandig leggen s temverk lar ingen af  b i j  agendapunt  11.  De 

Chr is tenUnie-SGP wi l  daarover graag een vraag en s te l len.  

Agendapunten 8 en 9 worden bespreekstukken.  De mot ie  onder  13.6 wordt  vanavond 

rechts t reeks door de  raad behandeld en gaat  n ie t  eers t  naar  de commiss ie.  De LPF wi l  over  

de mot ie  onder 13.4 een  s temverk lar ing af leggen.  

Ik  begr i jp  da t  de  mot ies onder 13.7,  13 .8,  13.9  en de begin van de avond toegel ichte mot ie  

van W est land Verstandig en GemeenteBelang West land eers t  naar  de commiss ies gaan ter  

besprek ing en behandel ing.  

Dan is  h iermee de  agenda vastgeste ld .  

 

4.  SPREEKRECHT VOOR BURGERS  

 

De voorzi t te r :  Er  heef t  z i ch één inspreker gemeld  en daarvan is  een tekst  ontvangen.  Ik  weet  

n ie t  o f  de  inwoner z ich ook heef t  gemeld a ls  inspreker.  Misschien dat  de gr i f f ier  da t  weet .  

 

De heer Bergmans:  Voorzi t te r .  De  spreker hee f t  z ich n ie t  aangemeld om van de mogel i jkheid 

gebru ik  te  maken d ig i taa l  te  komen inspreken.  Dus h i j  laat  het  b i j  z i jn  tekst ,  d ie  b i j  de 

s tukken is  geplaats t .  

 

De voorzi t te r :  Oké,  dank  u wel .  Dan kan eenieder daarvan kennis  nemen.  

 

5.  VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN HET WOORDELIJK VERSLAG VAN DE  

OPENBARE RAADSVERGADERING VAN 16 MAART 2021 

 

De voorzi t te r :  Iedereen i s  akkoord.  Vastgeste ld .  

 

6.  LIJSTEN IN- EN UITGAANDE STUKKEN 

 

6.1 VASTSTELLING VAN DE AFHANDELING VAN DE LIJST INGEKOMEN STUKKEN 

(LIS)  

 

6.2 KENNISNEMING VAN DE LIJST MET UITGAANDE STUKKEN (LUS)  

 

6.3 KENNISNEMING VAN DE LIJST M ET VERTROUWDE STUKKEN  

 

6.4 KENNISNEMING VAN DE LIJST MET ARTIKEL 42 -VRAGEN EN ANTWOORDEN  

 

De voorzi t te r :  De  l i js ten onder 6.1 t /m 6.4 z i jn  vastgeste ld .   

 

HAMERSTUKKEN TER VASTSTELLING  

 

7.  VOORSTEL TOT HET GEWIJZIGD VASTSTELLEN VAN HET 

PARAPLUBESTEMMINGSPLAN HOREC A/HOTEL WESTLAND 

 

De voorzi t te r :  He t  CDA wi l  een s temverk lar ing  a f leggen.  

 

De heer Van Rossum: Dank u wel ,  voorzi t ter .  He t  CDA heef t  lang gedubd en gewogen over 

de def in i t ies  ‘hote l ’  en  ‘kor ts tondig zakel i jk  verb l i j f ’  in  het  bestemmingsplan m et  betrekk ing 
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to t  de in  de vergader ing van de commiss ie Ruimte opgevoerde voorbeelden.  Ui te indel i jk  

hebben we bes loten  dat  we ook akkoord gaan met  de def in i t ies  in  he t  voors te l ,  ook a l  omdat  

de over ige f ract ies  he t  bestemmingsplan a l  a ls  hamerstuk hebben vastgeste ld .  Het  CDA 

West land za l  dus ook akkoord gaan met  de vasts te l l ing van  d i t  bestemmingsplan,  maar wel  

met  de toevoeging dat  w i j  er  van u i tgaan da t  er  ook een evalua t ie  za l  vo lgen of  de def in i t i es  

inderdaad wel  o f  geen belemmeringen geven in  het  s tandaardgebru ik  va n een hote l .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Ik  s te l  vast  dat  iedereen is  akkoord is  met  d i t  voors te l .  

 

10.  VOORSTEL TOT BENOEMING VAN DE HEER N.  NIJDAM TOT VOORZITTER VAN DE 

REKENKAMERCOMMISSIE WESTLAND  

 

De voorzi t te r :  Ik  ga e r  van u i t  dat  de heer Ni jdam schr i f te l i jk  is  ve rkozen.  

 

BERAADSLAGING OVER (BESPREEKSTUKKEN)  

 

8.  VOORSTEL TOT  VASTSTELLING VAN DE ONTWERPVERKLARING VAN GEEN 

BEDENKINGEN INZAKE UITBREIDING AGRARISCH AANVERWANT BEDRIJF 

ZWARTENDIJK 73 TE MONSTER.  

 

De heer Eel t ink :  Voorzi t ter .  In  de commiss ievergader ing heef t  de  CDA- f ract ie  d iverse 

kr i t ische vragen geste ld  over  de bestemmingswi j z ig ing van tu inbouwgrond.  Dat  za l  n ie t  

verbazen,  omdat  wi j  zeer  kr i t isch zi jn  a ls  er  ie ts  op tu inbouwgrond moet  gebeuren.  Dat  neemt 

n ie t  weg dat  wi j  deze on twikkel ing toe ju ich en,  omdat  we h iermee een bedr i j f ,  dat  a l  decennia 

een goede en gro te toegevoegde waarde heef t  voor  het  tu inbouwcluster ,  verder  op weg 

helpen.  

We zi jn  in  de commiss ievergader ing wel  wat  lan ger s t i l  b l i j ven s taan,  met  name b i j  het  fe i t  

dat  we h ie r  zaken toepassen d ie  net  n ieuw in  de  markt  z i jn ,  zoals  het  compensat ie fonds  voor 

het  omzet ten van g lastu inbouwgronden in  andersoort ige bestemmingen .  Naar aanle id ing  

daarvan  hebben we een aanta l  v ragen geste ld  over  de wi j ze van berekenen van de  

compensat iep l icht .  Het  co l lege heef t  het  een en ander aan in fo vers t rekt  over  de manier  

waarop.  Die heef t  ons gesterk t  in  het  ver t rouwen dat  op de ju is te  manie r  invu l l ing wordt  

gegeven aan  de n ieuwe manier  van  het  inr ichten  van zo ’n compensat ie fonds.  

Er  reste ren wel  dr ie  vragen en naar aanle id ing  daarvan  heef t  wethouder  Abee ,  d ie  n ie t  de 

behandel ing in  de commiss ievergader ing deed,  eerder  a l  een keer  b i j  de behandel ing van het  

compensat ie fonds aangegeven dat  we naar een evaluat iemoment  van dat  ins t rument  

toewerken.  Als  bevest igd kan worden dat  we dat  ju is t  hebben begrepen,  wi l l en we d ie  

resterende vragen u i ts te l len to t  het  evaluat iemoment .   

Heel  s impel .  De  eers te van de dr ie  vragen d ie  ons op dat  moment  met  name bezigh ie ld  is  

hoe nu de afweging wordt  gemaakt  dat  tu inbouwgrond voor  de tu inbouw geen ro l  meer za l  

spelen.  De tweede vraag  was hoe we omgaan met  woningen d ie  in  l in ten s taan,  d ie  a ls  

compensat ie  zouden kunnen d ienen .  En de derde  vraag  is  hoe we omgaan met  compensat ie  

in  de vorm van nog te  rea l iseren n ieuwe na tuur  en groen.  Die zaken kunnen b i j  een evaluat ie  

aan de orde komen.  Dus  vanui t  de CDA- f ract ie  de vraag of  de wethouder  kan bevest igen  dat  

we goed hebben begrepen dat  er  in  de nabi je  toekomst  nog een evaluat iemoment  aankomt.  

Als  dat  zo is  dan zouden we ju is t  d i t  soor t  k wes t ies  en ook andere casussen in  d ie  evaluat ie  

aan de orde wi l len s te l len Als  dat  zo is  mag voor  het  CDA deze on twikkel ing,  d ie  we 

toe ju ichen,  een hamerstuk zi jn .  

 

Wethouder mevrouw Gard ien-Reinders :  Voorzi t te r .  De vraag is  geste ld  of  over  het  

compensat ie fonds a l  dan n ie t  een evaluat ie  p laa tsvindt .  Het  compensat ie fonds behoort  to t  de 

por te feu i l le  van wethouder Abee.  Ik  wi l  hem graag verzoeken  deze  vraag te  beantwoorden.  Ik  
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kan d ie  vraag n ie t  bean twoorden,  want  ik  heb  he t  compensat ie fonds n ie t  aan de raad 

voorgelegd .  

 

Wethouder Abee:  Voorzi t ter .  De heer Eel t ink  hee f t  het  correct  verwoord.  Ik  heb in  de 

commiss ievergader ing inderdaad aangegeven dat  een evaluat ie  zeer  wensel i jk  l i jk t .  Ik  heb 

daarb i j  een per iode van twee jaar  genoemd of  eerder  a ls  er  a l  een fo rs  aanta l  casussen is  

geweest .  De heer Eel t ink  heef t  dat  goed begrepen.  Dank u wel .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  wethouder.  Is  dat  vo ldoende voor de heer Eel t ink?  

 

De heer Eel t ink :  Voorzi t ter .  De wethouder bevest ig t  inderdaad wat  wi j  hebben gehoord:  

b innen nu en twee jaar  een evaluat iemoment .  Hoe snel  dat  is  hangt  van het  aanta l  casussen 

af ,  dat  we mee gaan maken.  W e hebben b innen onze f ract ie  ook over zo ’n t i jdspanne 
gesproken om casussen te  wegen om de  grote l i j nen d ie  we a ls  raad beogen te  kunnen 

bewaken.  W at  ons betref t  een hamerstuk voor d i t  punt .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Dan conc ludeer  ik  dat  d i t  voors te l  voor  iedereen acceptabel  is .  

Iedereen is  daarvoor.  

 

De heer Dui jsens :  Ik  leg  een s temverk lar ing af .  W i j  z i jn  het  eens met  he t  voors te l  en het  te  

nemen bes lu i t .  Dat  s te l  i k  voorop .  

Maar we vinden d i t  weer  de zoveels te zaak waar  afgeweken wordt  van  l i j nen d ie  in  andere  

zaken to t  grove handhaving  le iden.  Ui teraard bek i jken we d i t  soor t  doss ie rs .  Hier  is  gewo on 

een wi l  d ie  he t  co l lege g raag wi l  vo lgen .  Terecht .  Dat  moet  in  veel  meer geval len gebeuren.   

W i j  wi j zen erop  dat  e r  een s tuk ongel i jkheid b l i j f t  bestaan,  waardoor we nut te loze  

handhavingszaken gaan voeren  in  zaken waar he t  co l lege geen verk lar ing  van geen 

bedenk ingen ind ient  en n ie t  een bepaalde soup lesse toont .  Da t  wi l len we b i j  d i t  op zich pr i ma 

voors te l  toch u i tgesproken hebben,  maar wat  we veel  vaker  en meer zouden moeten doen.  

 

De voorzi t te r :  Ik  conc ludeer dat  iedereen voor is ,  maar de heer Keizer  z ich heef t  onthouden 

van s temming.  De heer  Boekes t i jn  is  inmiddels  ter  ve rgader ing  gekomen:  38 s temmen voor 

en 1 onthouding.  

 

9.  VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN DE NOTA BODEMBEHEER GEMEENTE 

WESTLAND 

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  W aarom wi l len wi j  h iervan een bespreekstuk maken ? W est land 

komt met  een e igen no ta .  Dan is  de vraag a l t i jd  o f  het  landel i jk  be le id  rondom di t  probleem 

dan n ie t  vo ldoet .  Als  je  de nota leest  merk je  da t  dat  n ie t  zo is ,  want  W est land heef t  een 

verhoogde concentrat ie  grond ,  met  name zink en  dr ins .  Dr ins  z i jn  pest ic iden.  Als  deze nota  

n ie t  zou  worden vastges te ld ,  dan zou W est land n ie t  zoveel  met  d ie  grond kunnen.  In  ieder  

geval  kan ze g rond n ie t  verp laa tsen,  want  het  is  gewoon vervu i lde g rond.  Dus w at  wi j  nu  in  

fe i te  doen is  een gei tenpaadje ontwikkelen om met  vervu i lde  grond om te gaan.  En  dat  is  

toch ie ts  dat  de GroenLinks - f ract ie  tegen de  bors t  s tu i t .  

Over d ie  verhoogde concentrat ie  wordt  op b ladzi jde 15  van  het  rapport  gesproken.  Daar in  

wordt  b i j voorbeeld voor moestu inen aangegeven dat  het  n ie t  de verwacht ing is  dat  de to ta le  

consumpt ie  van een  mens vo ldoende is  da t  er  humane r is ico ’s  onts taan.  Maar hoe zi t  het  b i j  

k inderen en moeders d ie  bors tvoeding geven? Is  dat  onderzocht? Het  is  a lgemeen dat  

verhoogde concentrat ies  van b i j voorbeeld tu inbouwgi f ,  pest ic iden en  zink ,  zeker  b i j  de 

kwetsba re  bevolk ingsgroepen,  le iden to t  r is ico ’s .  Dus ik  zou graag  daarop van de  wethouder 
een antwoord wi l len hebben.   

Waarover ik  me verder  ook zorgen  maak is  de handhaving.  De p rocedure is  a ls  vo lgt .  De 

toepasser doet  een meld ing b i j  het  landel i jk  Meldpunt  Bodemkwal i te i t .  En  d ie  zet  de meld ing 
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per  e-mai l  door  naar de  gemeente ,  het  bevoegde zag.  Tot  zover is  e r  n ie ts  aan de hand.  En 

de gemeente toets t  u i teraard aan gemeente l i jk  be le id .  Dat  is  ook a l lemaal  log isch.  Maar in  

de prakt i jk  is  de gemeente heel  vaak opdrachtgever in  pro jecten met  grondverzet .  Dus de  

gemeente kan een belang hebben in  een bepaald  pro ject ,  te rwi j l  ze ook de handhaver en de 

toezichthouder is .  Dat  v inden wi j  een dubieuze  zaak,  zeker  a ls  het  gaat  om vervu i lde o f  l icht  

vervu i lde g rond .  Hoe gaat  de wethouder met  d ie  twee pet ten om? 

In tabel  4 .1 van de nota is  gesproken over  ops lag b i j  t i jde l i jke u i tname. Het  gaat  dan om de 

duur,  dat  is  dan  de loopt i jd  van de  werkzaamheden.  Maar voorzi t te r ,  dat  le id t  toch to t  

b i jzondere  omstandigheden? Als  we naar  de W est landse Zoom k i jken,  dan zi jn  da t  soms 

pro jecten van t ien jaar .  Dan kun je  toch n ie t  zeggen :  de loopt i jd  van de werkzaamheden? W i j  

p le i ten voor een maximum van dr ie  jaar  en  ik  ben benieuwd wat  de wethouder daarvan zegt ,  

over  d ie  procedure  rondom de duur van de loop t i jd  van de  werkzaamheden.  

 

Wethouder Sni jders :  Voorzi t ter .  De heer  Spaans  heef t  een aanta l  vragen geste ld ,  d ie  ik  za l  

langs lopen.  In  2013 hebben we een bodembeheernota vastgeste ld .  Die is  jaren geldend 

bele id  geweest  en  d ie  is  nu wat  aangescherpt .  De n ieuwe beheernota l ig t  nu voor ons.   

Wat  de heer Spaans noemde s tond ook in  de nota van 2013 en het  be le id  is  dus n ie t  

veranderd.  W e hebben dus hetze l fde  bele id  a ls  in  2013.  

Gevraagd is  waarom we afwi jken van het  un i forme landel i jke be le id .  Zoals  u weet  is  e r  

gener iek be le id ,  maar ook gebiedspec i f iek  be le id .  De gemeente  W est land heef t  in  2013 

gekozen voor  gebiedspec i f iek  be le id ,  zodat  je  k i j k t  wat  je  a l  dan n ie t  in  de ondergrond kun t  

tegenkomen en hoe je  dat  zo ve i l ig  en zo goed mogel i jk  kunt  doen.  Dat  be le id  zet ten we ook 

in  deze bodembeheernota door .  Ik  denk ook dat  70% tot  80% van de  gemeenten spec i f iek  

be le id  heef t  vastgeste ld  op het  gebied van bodem .  

De heer Spaans vraagt  hoe we omgaan met  z ink  en dr ins .  Er  z i jn  heel  s t rakke normen voor.  

Vandaar dat  b ladzi jde 15 vermeld t  dat  er  onderzoeken zi jn  gedaan en he t  r is ico is  te  

verwaar lozen.  Vervo lgens is  gevraagd hoe het  met  k inderen en vrouwen d ie bors tvoeding 

geven zi t .  B i j  moestu inen waar iedereen aan kan  komen is  het  r is ico verwaar loosbaar.  Ik  ga 

er  ook van u i t  dat  ook voor d ie  anderen  het  r is icoprof ie l  heel  laag is .  

Daarna is  gevraagd naar  handhaving .  Er  is  een landel i jk  loket ,  waar a l le  grondstromen b i j  

het  bevoegde gezag gemeld moeten worden .  De gemeente W est land heef t  d i t  u i tbesteed  aan 

de Omgevingsdienst  Haaglanden.  Die k i jk t  s t reng toe aan wat  we wel  en  n ie t  doen.  De heer  

Spaans vraagt  o f  we ze l f  be le id  kunnen maken en of  we kunnen zeggen dat  ie ts  minder erg 

is .  Nee,  dat  kan n ie t ,  want  we va l len onder hetze l fde reg ime a ls  de aanvragers .  

Omgevingsdienst  Haaglanden  oefent  cont ro le  u i t  en we worden op de vingers  get ik t  a ls  het  

n ie t  goed ver loopt .  

De laats te vraag gaat  over  de ops lag van t i jde l i jke u i tname en de loopt i jd  van de  

werkzaamheden.  Ik  weet  n ie t  exact  wat  daar in  s taat .  De heer Spaans heef t  het  over  de 

loopt i jd  van  het  he le werk.  Hi j  vraagt  o f  het  be ter  is  om er  dr ie  jaar  aan te  verb inden.  I k  wi l  

nog even nak i jken wat  p rec ies de afspraken zi jn .  Zover ik  weet  mag grond n ie t  jaren 

opges lagen l iggen.  Het  ontbreekt  me event jes  aan in fo om daarop correct  antwoord  te  geven 

en dat  antwoord wi l  ik  nog nasturen.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  wethouder.  Ik  k i jk  even of  de heer  Spaans nog  in  tweede termi jn  

het  woord  wi l  voeren.  

 

De heer Spaans:  Dank,  voorzi t te r .  Ik  wi l  de wethouder danken voor z i jn  a ntwoorden.  Het  

heef t  n ie t  ge le id  to t  de antwoorden waarop  wi j  hoopten.  W el  is  er  du ide l i jkhe id ten aanzien 

van tabel  4 .1.  F i jn  dat  u  dat  wi l t  nazenden.  

Over de handhaving hee f t  u  du ide l i jkheid verschaf t .  Dat  probleem is  van de were ld.  Over  ons 

eers te punt  heef t  u  de verontrust ing b i j  de GroenLinks - f ract ie  n ie t  kunnen wegnemen.  De 

wethouder kan  n ie t  concreet  aangeven of  dat  zo is .  W at  ons betref t  is  dat  aanle id ing om n iet  

voor  te  s temmen,  maar dan loop ik  op de s temming vooru i t .  



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  1 3  A P R I L  2 0 2 1  

 

 11 

 

De voorzi t te r :  Ik  heb n ie t  het  idee dat  daarop nog een react ie  van de  wethouder hoef t  te  

komen.  Er  is  geen react ie  van andere raads leden en dan conc ludeer ik  da t  het  voors te l  is  

aangenomen,  met  de s tem van GroenLinks - f ract ie  tegen.  Aldus bes loten.  

 

11.  INITIATIEFVOORSTEL TOT INTREKKING V AN DE BEROEPSPROCEDURE BIJ DE 

RAAD VAN STATE TEGEN HET PLAN VAN SCHOLEN 2021 -2024  

 

De heer Van Harmelen :  Voorzi t ter .  Ik  heb een paar vragen over  d i t  voors te l .  Ik  heb begrepen 

dat  de St icht ing  Yunus Emre bezwaar heef t  aangekaart  ten aanzien van d e bes l iss ing van de 

gemeente dat  ze  te  laa t  is  met  het  in leveren van de p lannen .  Dat  had u voor 1  maart  moeten 

doen en dat  heef t  u  n ie t  gedaan.  Ik  heb begrepen dat  ze daartegen bezwaar hebben 

aangetekend.  Is  dat  nog  van invloed op d i t  in i t ia t ie fvoors te l  to t  het  in t rekken van de 

beroepsprocedure? Als  z i j  in  het  ge l i jk  geste ld  worden  gaat  dat  wel  door.  

Dan de tweede vraag .  Di t  beroep b i j  de  Raad van  State is  spec i f iek  ger icht  tegen het  

opr ichten van de is lami t i sche school  in  Naaldwi jk .  Als  d ie  beroepsprocedure terugget r okken 

wordt  gaa t  d ie  vo lgend jaar  weer  opnieuw ingediend worden.  Kunnen we het  nu n ie t  gewoon 

handhaven en  de u i tspraak van de Raad van State afwachten? Dat  bespaart  wat  moei te  om 

het  vo lgend jaar  weer in  te  moeten d ienen.  

Dan de derde vraag.  Er  z i jn  ongetwi j fe ld  kosten  aan het  in t rekken van de  beroepsprocedure 

verbonden.  Ik  wi l  graag weten hoe hoog d ie  kosten zi jn .  Di t  waren mi jn  vragen.  

 

De heer Dui jsens :  Pas na de behandel ing door de commiss ie l ie t  de wethouder z ich ontva l len 

dat  er  nog een  procedure loopt .  Da t  schept  n ieuwsgie r igheid over  wat  voor  procedure dat  is .  

De heer Van Harmelen heef t  ge l i jk  dat  het  een procedure is  waarb i j  de s t i cht ing het  

s tandpunt  van het  co l lege aanvecht  dat  1  maar t  een fa ta le  datum is  voor  het  ind ienen van 

huisvest ingsplannen .   

W ij  gaan er  van u i t ,  de verordening bekeken hebbend d ie  het  co l lege han teer t ,  dat  het  

s tandpunt  van het  co l lege ju is t  is  en dat  het  co l lege de rug recht  houdt  en d ie  

bezwaarschr i f tenprocedure afwacht .  De school  heef t  ze l f  aangegeven 1  augustus 2021 n ie t  

te  zu l len  halen ,  ook a l  zou het  nu a l lemaal  voor tvarend  gaan.  Maar het  gaat  n ie t  voor tvarend,  

want  het  co l lege  zegt  da t  het  pas op 1 augustus 2022 kan p laatsvinden.  West l and Verstandig 

gaat  er  van u i t  dat  het  co l lege het  s tandpunt  op dat  punt  handhaaf t .  

W i j  hadden het  p lan opgevat  om he t  in  te  t rekken ,  voordat  dat  bekend was .  Het  he le s lagveld 

overziend denken wi j  da t  d ie  procedure  to t  n ie ts  le id t .  De p rocedure le id t  ook n ie t  to t  een  

s tar t  u i ter l i jk  op  1 januar i  2021.  Dus da t  wordt  1  januar i  2022.   

En dan kom ik  op het  an twoord aan  de heer  Van Harmelen.  W aarom dan het  in i t ia t ie fvoors te l  

om de beroepsprocedure  in  te  t rekken?  Dat  is  omdat  het  beroep  b i j  de Raad van State geen 

zin  meer heef t ,  want  e r  kan in  onze beleving geen gebru ik  van gemaakt  worden .  Dus we  

hebben geen belang meer b i j  d ie  procedure.  En dat  za l  ook b i j  de behandel ing van de Raad 

van State aan de orde komen :  welk  be lang heb t  u  nog? W ant  het  co l lege is  van p lan  om voor 

2022 een n ieuw p lan van scholen aan de raad voor te  leggen,  daarvoor een voo rs te l  te  doen .  

Daar ge ldt  nog de oude wet  voor .  Dus n ie t  de n ieuwe wet ,  want  d i t  is  overgangsrecht ,  omdat  

d ie  aanvraag dateer t  van een jaar  o f  zes,  zeven  geleden .  En da t  is  nou net  de inzet  van de 

beroepsprocedure b i j  de  Raad van s tate .  Dat  de termi jn  vana f  2015,  toen  de eers te aanvraag 

werd gedaan,  nog s teeds  loopt .  Dat  komt door a l ler le i  gedoe en verwikke l ingen b i j  de Raad 

van State en ook b i j  de raad.  Die te rmi jn  is  veel  te  lang om nog een goed bes lu i t  te  kunnen 

nemen.  Dat  is  nu  onderwerp van de beroepsp rocedure.  De heer Van Harmelen heef t  goed 

ingeschat  dat  dat  ook in  het  n ieuwe vasts te l l ingsbes lu i t  van de raad,  o f  van de min is ter  a ls  

h i j  dat  in  onze p laats  doet ,  onderwerp van d ie  procedure za l  z i j n .  W i j  wi l l en dat  in  het  kader 

van het  n ieuwe vasts te l l i ngsbes lu i t  over  het  p lan van scholen nog b i j  de Raad van State 

doen.  Di t  heef t  geen zin ,  omdat  we e r  geen enkel  be lang meer b i j  hebben.  Vandaar dat  het  

in i t ia t ie fvoors te l  to t  in t rekken is .  
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Die kosten zi jn  n ih i l ,  nu l .  Dat  hoor je  n ie t  vaak in  het  leven.  En  daarmee k laar .  

Als  de raad in  meerderheid het  in i t ia t ie fvoors te l  s teunt ,  wi l  ik  he t  verzoek aan de gr i f f ie r  

doen om het  bes lu i t  morgenochtend naar de Raad van State te  s turen,  omdat  de behandel ing 

op 23 apr i l  is .  De t i jd  d r ingt  dus wel  en  om te voorkomen da t  de Raad van State onnodig  

voorwerk gaat  doen .  Dus to t  zover .   

En dat  was in  fe i te  ook mi jn  s temverk lar ing .  W e gaan er  van u i t  da t  het  co l lege de rug recht  

houdt  en toezegt  da t  het  i n  jun i  o f  ju l i  een  n ieuw p lan van scholen aan de  raad voor leg t  over  

2020 en de opvolgende jaren .  Op bas is  van dat  p lan kan de s t icht ing a lsnog een 

huisvest ingsplan ind ienen,  wat  op  d ie  wi j ze zi jn  vervo lg k r i jg t .  Ik  neem aan dat  het  co l lege 

daar een n ieuw bes lu i t  op za l  nemen.  

 

De heer Vals tar :  Voorzi t ter .  W e gaan er  van u i t  dat  het  co l lege dat  het  bezwaar ju is t  is  en 

dat  het  co l lege d i t  s tandpunt  b l i j f t  handhaven.  En we verwachten daarmee b innenkort  ook 

een n ieuw p lan van  scholen .   

 

De voorzi t te r :  Ik  k i jk  naar de heer Van Harmelen of  z i jn  vragen h iermee beantwoord zi jn .  

 

De heer  Van Harmelen :  Ja.  Mi jn  vragen zi jn  beantwoord.  Het  is  een heel  jur id isch verhaal .  Ik  

denk dat  ik  dat  begrepen heb.  Ik  heb vo ldoende antwoord gekregen.  Dank u.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Ik  breng het  voors te l  i n  s temming.  

 

De heer Hof land:  Ik  leg een kor te  s temverk lar ing  af .  Onze  f ract ie  is  nog  a l t i jd  van  m ening dat  

we h ier  n ie t  normaal  mogen maken wat  n ie t  normaal  is .  Te  zi jner  t i jd  zu l len we h ierover  het  

ju is te  debat  voeren a ls  we h ierover  weer  komen te  spreken.  

 

De voorzi t te r :  Ik  ga e r  van u i t  dat  d i t  voors te l  unaniem is  aangenomen.  A ldus bes loten.  

 

12.  VOORSTEL TOT BESTEMMING VAN HET RESTANTBEDRAG IN HET 

LEEFOMGEVINGSFONDS (LOF) VOOR DE PROJECTEN UITWERKING GROENPLAN 

DORPSCENTRA EN TINY FORESTS  

 

De heer Van Rossum: Voorzi t ter .  Ik  za l  mi jn  ru ime b i jdrage u i t  de commiss ievergader ing 

Ruimte n ie t  herhalen.  Wel  de conc lus ie  dat  het  CDA W est land het  pro ject  

leefomgevingsfonds a l t i j d  heef t  omarmd.  W e kunnen conc luderen dat  e r  mooie pro jecten 

verwezenl i jk t  z i jn  d ie  West land ie ts  mooier ,  g roener en ook leefbaarder ge maakt  hebben.  

Voora l  over  de pro jecten  met  betrekk ing to t  groen,  met  een voorkeur  voor  compact  groen en 

het  ca l is thenet ics -pro jec t ,  z i jn  we zeer con tent .  We hebben d i t  de laats te maanden met  

betrekk ing to t  meer  groen ook best  in  de openbare ru imte kunnen w aarnemen,  doordat  e r  

veel  n ieuwe boomaanplant  heef t  p laatsgevonden op ve le locat ies ,  a l  dan n ie t  a ls  vervanging 

van dode bomen.  

Waaraan we nog ext ra aandacht  wi l len geven is  de invu l l ing van  de eerder  vastgeste lde 

p lannen in  het  leefomgevingsfonds met  be trekk ing to t  de f i tnessplek Hofpark  en een 

vo lwaard ige voetbalannexat ie /spor tvoorzien ing in  de wi jk  Vl ie t tu inen in  he t  centrum van 

Water ingen.  Zoals  u weet  is  dat  laats te n ie t  ge lukt ,  ondanks een aangenomen mot ie  in  2009 

en de opname a ls  pro jec t  in  het  leefo mgevingsfonds.  Ook is  de f i tnessplek in  het  voors te l  u i t  

het  leefomgevingsfonds pro jecten geschrapt .  Zoals  in  de vergader ing  van de commiss ie 

Ruimte en op eerdere momenten a l  door ons is  geconc ludeerd is  onze f ract ie  het  n ie t  ermee 

eens dat  het  pro jec t  f i t nessplek Hofpark  is  geschrapt .  Dat  heef t  ve le  e lementen en 

argumenten.  Onder andere dat  het  Hofpark  s teeds meer gebru ik t  wordt  voor  bootcamp - en 

andere t ra in ingen,  maar nu nog op de parkeerp laats  of  voor  de Hofboerder i j  ze l f .  Da t  de 

oml iggende scholen ook h ier  ook regelmat ig  act i v i te i ten a l  dan n ie t  onder school t i jd  

u i tvoeren.  En dat  de bso  vanui t  de Hofboerder i j  ook ve le bu i tenact iv i te i ten heef t .  En 
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natuur l i jk  dat  er  ook gevoetbald word t  op het  voe tbalve ld,  maar dat  d i t  nu  n ie t  ideaal  is  

vanwege de ondergrond,  zeker b i j  regen.  Het  CDA en GemeenteBelang West land doen 

daarom het  voors te l  v ia  een amendement  om het  pro ject  f i tnessplek Hofpark  toch u i t  te  

voeren  en daarvoor  het  bestaande voe tbalve ld te  gebru iken.  Di t  ve ld  is  op te  hogen met  

kunstgras,  waardoor n ie t  in  de grond geroerd hoe f t  te  worden.  Dat  was on langs een genoemd 

bezwaar in  de  vergader ing van de  commiss ie Ru imte.  En daardoor is  de waterafvoer beter  te  

regelen.  Hie rdoor kan een mooi  mul t i funct ioneel  speelve ld worden aangelegd,  dat  ook onder 

b i jna a l le  weersomstandigheden te  gebru iken is .  Een zeer waardevol  pro ject  dus voor de 

leefbaarheid en meer sport ie f  bewegen in  de openbare ru imte voor  a l le  leef t i jdsgroepen in  

het  centrum van W ater ingen,  zonder dat  de bestemming aanpass ing behoef t .  Die  is  

maatschappel i jk  en dat  b l i j f t  zo .  Als  het  amendement  wordt  aangenomen beschouwt het  CDA 

de mot ie  u i t  2009 a ls  a fgehandeld.  Daarnaast  moeten we he t  dan maar a ls  winst  

beschouwen,  inhakend op mi jn  eerdere opmerk ing van zo ju is t  dat  het  CDA voor compact  

groen is ,  dat  e r  in  Vl ie t tu inen  een soort  van t iny  forest  op de p lek van de basketbal kooi  wordt  

aangelegd.  Om een opmerk ing van  Johan Cru i j f f  aan te  ha len:  e lk  nadeel  heef t  dus ook zi jn  

voordeel .  Het  amendement  kwam een beet je  laa t  en daarvoor b ied ik  mi jn  excuses aan .  De 

tekst  daarvan is  a ls  vo lg t :  

 

“De raad  van de gemeente W est land in  vergader ing b i jeen op 13 apr i l  2021;  

ge lezen he t  voors te l  van  het  co l lege;  

gehoord de beraads lag ingen:  

bes lu i t  h ierb i j  het  voor l iggende ontwerpraadsbes lu i t  a ls  vo lgt  te  amenderen waardo or d i t  

komt te  lu iden a ls  vo lgt :  

1 .   in  te  s temmen met  het  restantbedrag in  he t  leefomgevingsfonds a ls  vo lg t  te  

bestemmen voor de pro jecten:  

 -   u i twerk ing g roenplan dorpscentra:  € 200.000 ,00;  
 -   u i twerk ing t iny forests :€ 60.000,00;  
 -   renova t ie  van en ombouw voetbalve ld in  Hofpark  to t  een mul t i funct ioneel  

 sportve ld :  €  150.000 ,00. ”  

(Amendement  van het  CDA en GBW ) 

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  mi jnheer Van Rossum.  Het  amendement  is  onderdeel  van de 

beraads lag ingen.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  W i j  z i jn  te  spreken over  he tgeen voor l ig t ,  maar moeten echter  

eers t  de geschiedenis  van het  t ra ject  nader du iden.  W e zi jn  content ,  aangezien we in  

november 2019 de mot ie  hebben ingediend om d e dorpscentra nu e indel i jk  eens te  

verg roenen.  Een vur ige wens d ie  er  van  menig inwoner,  he t  MKB en de biz’en  l ig t  en 

waarmee we nu u i te indel i jk  een eers te aanzet  gaan doen.  

In  het  co l legevoorste l  s taat  dat  met  het  honoreren van d i t  voors te l  d ie  mot ie  is  a fgedaan.  In  

onze opt iek  is  dat  nog n ie t  he lemaal  het  geval .  De mot ie  van  toenter t i jd  vraagt  immers om 

twee zaken.  Enerzi jds  het  opste l len van een g roenplan en daarnaast  ook een 

u i tvoer ingsprogramma. De mot ie  geef t  een aanzet  t o t  een g roenplan,  maar een 

u i tvoer ingsprogramma is  er  nog n ie t .   

We wi l len graag meegaan met  het  voors te l  en  daarmee instemmen,  omdat  d i t  gewoon een 

goede aanze t  daartoe is .  Ik  wi l  vanavond nog  de  toezegging van de wethouder hebben dat  

a ls  we A zeggen ook B zeggen.  Dus dat  deel  twee van de  toenter t i jd  ingediende mot ie  eraan 

komt en wordt  u i tgevoerd.  En dan wi l len wi j  best  wel  meegaan dat  d ie  mot ie  daarmee is  

a fgedaan.   

Als  we naar het  voor l iggende amendement  k i jken is  dat  lang,  waar in  bedragen nog wat  z i jn  

gespec i f iceerd.  W e zi jn  daarva n  geen voors tander,  wat  te  maken heef t  met  de toe l icht ing van 

de heer Van Rossum, d ie  sprak over  een kunstg rasveld.  Dat  s taa t  n ie t  zo le t ter l i jk  in  het  

amendement ,  dat  het  heef t  over  een voetbalve ld .  Als  we h ier  spreken over  een voetbalve ld 
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en we dra ineren  en verbeteren dat ,  dan kunnen we daar in  bes t  meegaan.  In  een 

kunstgrasveld kunnen we n iet  meegaan.  Het  s taat  n ie t  zo spec i f iek  in  he t  amendement ,  maar 

de toe l icht ing van de heer Van Rossum doet  ons  tegen het  amendement  z i jn .  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  W e vinden d i t  ondanks de heel  gemakkel i jke mater ie  een 

vreemd voors te l .  Misschien dat  daardoor het  amendement  is  kunnen onts taan.  De 

geschiedenis  van het  fonds is  natuur l i jk  best  we l  verve lend .  H et  fonds is  van oorsprong 

genomen u i t  de reserve  soc iaa l  dom ein.  Het  co l lege g ing er  toen  van u i t  dat  er  vo ldoende 

geld in  d ie  reserve zat  en dat  we d ie  ge lden nooi t  zouden gaan opsouperen.  E en jaar  la ter  

was de conc lus ie  dat  dat  toch fout  was.  Nu komen we geld tekor t  op he t  gebied van  zorg.  W i j  

zouden a ls  f ract ie  het  l i e fs t  hebben gezien d ie  ge lden terug te  s tor ten,  wat  ook is  gebeurd 

met  de g lastu inbouwreconstruct iegelden.  Hetgeen daar overb leef  g ing terug naar waar  he t  

vandaan kwam. Zeker a ls  je  a ls  co l lege hebt  aangegeven da t  je  een fout  hebt  gemaakt  in  de 

keuzes.  De raad heef t  dat  natuur l i jk  dunnet jes  ondersteund en ook de raad zou da t  dan 

moeten doen.  Dat  heef t  geen meerderheid in  de raad gehaald,  dus we mogen d ie  ge lden 

weer voor  de leefomgeving aanwenden.  Op zich i s  dat  ook best  een goede zaak.  Dat  is  best  

een goed doe l .  Daar s taan we a ls  W est land Verstandig he lemaal  achter .  

Waarom is  d i t  nu een vreemd  voors te l  qua inhoud en opze t?  Al le reers t  zouden er  dr ie  t iny 

forests  moeten komen.  Dus k le ine bos jes  in  normaal  Neder lands ,  ter  groot te  van een 

tennisveld .  Die mogen dan met  z i jn  dr ieën € 60.000,00 kosten ,  dus per  s tuk € 20.000,00.  Je  

gaat  dus een bedrag  voteren,  maar j e  weet  nog n ie t  waar ,  wanneer,  hoe en met  wie je  dat  

gaat  doen.  Ja,  met  schoolk inderen.  Dat  is  wel  leuk ,  aard ig  ten opzichte  van k inderen  en goed 

meegenomen een groengedachte.  Maar dat  geef t  natuur l i jk  n ie t  aan hoe je  het  prec ies gaat  

doen.  Dus de onderbouwing ontbreekt  b i j  he t  voor s te l .  Het  co l lege heef t  daar toch wel  

vo ldoende t i jd  voor  gehad.  Het  bedrag l ig t  daar ongeveer  a l  twee jaar  en  dat  is  v o ldoende 

t i jd  voor  onderbouwing.  

Dan het  tweede doel  van  vergroening van de  dorpen.  Dat  heef t  u i te raard ook onze 

ins temming.  Maar  wanneer,  waar en hoe  zouden we ook graag  hebben aangegeven.  Als  je  

het  bedrag verdeel t  over  de e l f  dorpen  kom je  n ie t  to t  heel  veel  per  dorp .  Dat  z i jn  een  paar 

boompjes en s t ru ik jes,  d ie  v ia  kaals lag dan  weer  snel  zu l len verdwi jnen.  Maar da t  is  op zich 

n ie t  echt  goed.  Dus ook h ier  weer  geen onderbouwing,  d ie  we graag  hadden wi l len zien.  W e 

hadden ook graag wi l len  lezen da t  het  co l lege da t  samen met  inwoners en het  MKB doet  om 

dat  voor  e lkaar  te  kr i jgen.  En dat  s taat  n ie t  in  het  voors te l .  

Dan kom ik  b i j  het  amendement .  Ik  heb ze l f  ook zi t ten puzzelen  of  er  nog wat  andere leuke 

d ingen voor de mensen gedaan zouden kunnen worden.  Maar  a ls  ik  daarvoor k ies,  dan gaat  

het  ten koste van de verg roening van de dorpen.  En dat  is  wat  wi j  raadsbreed graag wi l len.  

De MKB,  de winkel ie rs  en de inwoners  roepen da t .  Als  je  nu weer een deel  van d ie  

€  425.000,00 anders gaat  bestemmen ,  dan gaat  dat  ten  koste van het  groen.  Ik  had ook een 

ander leuk doel ,  b i j voorbeeld in  De L ie r  het  onderf ie tspad inr ichten  langs De Blaak,  wat  

toegezegd is  door het  co l lege .  Toen dacht  ik  da t  n ie t  te  doen,  want  dan  gaat  dat  ten koste 

van vergroening van onze dorpen.  Dus b l i jkbaar z ien het  CDA en GBW  wel  ru imte om het  

s tuk u i t  deze  besteding te  doen.  Maar dat  gaat  dan ten koste van d ie  vergroening.  Ik  wi l  van 

de wethouder horen o f  dat  een ju is te  benad er ing  is .  

Voor  het  ca l is thenet icspark s taat  eendeels  € 190 .000,00 en waar h et  ge ld besteed moet  

worden s taat  €  130.000,00.  Daar  zou  wat  ru imte in  z i t ten ,  maar i k hoor graag van de 

wethouder hoe we dat  wi l len zien.   

Het  amendement  l i jk t  sympath iek en is  misschien  ook wel  een goede zaak,  maar om dat  nu 

om vi j f  voor  twaal f  in  het  kader van het  leefomgevingsfonds a lsnog te  doen,  ik  denk dat  we 

daar toch wat  beter  naar  moeten k i jken .  En dat  we een concreet  p lan van het  co l lege moeten 

kr i jgen over  hoe we het  gaan doen,  wat  we daar prec ies gaan d oen en daarna pas het  ge ld te  

voteren.  Je begint  n ie t  eers t  een krediet  te  geven om dan te  k i jken wat  je  prec ies wi l t .  Dat  is  

een verkeerde vo lgorde .  Maar  nogmaals ,  ik  s lu i t  n ie t  u i t  dat  we het  amendement  gaan 
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s teunen a ls  de wethouder zeg t  dat  he t  he le bed rag b l i j f t  l iggen.  Maar dan zu l len we toch 

eers t  een deugdel i jk  p lan ver langen voordat  het  ge ld door de wethouder  za l  worden besteed .  

Dus wi j  zu l len he t  voors te l ,  ondanks a l  z i jn  problemen en a l les  wat  ik  heb opgemerkt ,  wel  

pos i t ie f  s teunen.  W ant  van de twee doelen,  de vergroening van de  dorpen en de dr ie  k le ine 

bossen,  z i jn  we har ts t ikke voors tander.  En tegen s temmen zou dat  in  de weg s taan en da t  

wi l l en we natuur l i jk  n ie t .  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Een  sympath iek voors te l  om deze twee pro jecten van de  grond 

te  t i l len en daarvoor het  restant  van het  lee fomgevingsfonds te  gebru iken.  Maar er  z i jn  nog 

wat  pro jecten  onderweg.  Ik  zou graag van de  wethouder wi l len weten of  met  het  ophef fen van  

het  leefomgevingsfonds ook d ie  resterende pro jecten verdwi jnen en  n ie t  meer u i tgevoerd 

gaan worden.  W ant  dat  maakt  natuur l i jk  nog wel  u i t .  

Voor de rest  v ind ik  het  weer een kwest ie  van we moeten een krediet  geven voor  twee 

pro jecten,  maar de  onderbouwing daarvan s taa t  er  e igenl i jk  n ie t  in .  W e weten wel  dat  e r  dan 

€  425.000,00 naartoe gaat ,  maar waar het  dan prec ies aan u i tgegeven wordt  en hoe he t  dan 

besteed word t  is  dan weer n ie t  he lemaal  du ide l i j k .  

Als  ik  k i jk  naar de pro jecten d ie  dan wat  minder worden u i tgevoerd e n de  mot ie  

‘Sport fac i l i te i ten’ ,  dan denk ik  dat  het  jammer is  dat  daarmee het  f i tnesspark  Hofpark  zou  
verdwi jnen.  En t rouwens  zou dan  ook het  p ro ject  wandel routes  verdwi jnen.  En daarvan  ben ik  

n ie t  he lemaal  een voors tander.  Dus g raag het  an twoord van de we thouder,  want  anders 

overweeg ik  het  amendement  te  gaan s teunen.  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Een  onduidel i jk  p lan ,  waar je  a l le  kanten mee op kan.  In  fe i te  

leg i t imeren we h iermee het  om zeep helpen van het  leefomgevingsfonds.  En dat  doen we 

door er  een greenwashing-saus je overheen te  gooien.  Een of fer  you c an’ t  re fuse.  Namel i jk  
een groenplan voor  de dorpscentra en t iny forests .  Op zich kun je  zeker  a ls  GroenLinks daar 

n ie t  tegen zi jn .  Als  een groenplan meer behels t  dan het  ophangen van wat  hanging baskets  

aan een lantaarnpaal ,  dan kunnen we daar in  zeker meegaan.  En d ie  t iny fo rests  z i jn  een 

goede zaak .  Dus op zich  is  er  best  wel  de neig ing om d i t  p lan te  s teunen.  De onduidel i jkheid  

is  wat  er  van  de haak va l t  en wat  n ie t  u i tgevoerd  gaat  worden.  Mi jn  co l lega van de  PvdA 

heef t  daarover  net  a l  vragen geste ld  en d ie  za l  ik  n ie t  herhalen.  A ls  b l i jk t  dat  deze  twee 

pro ject jes  doorzet ten een soort  saus je is  om de andere pro jecten  te  bedekken,  dan word t  het  

ineens een heel  ander  verhaal .  Dus ik  wacht  even met  mi jn  oor deel  to t  de wethouder  

h ierover  misschien duide l i jkheid kan geven.  En i k  vraag hem nadrukkel i j k  om in  te  gaan op 

de vraagste l l ing wat  er  van de haak va l t ,  wat  h i j  onder een groenplan vers taat  en ook ben ik  

benieuwd naar  het  antwoord op de vraag  van D66.  

 

De heer Van Veen :  Voorzi t te r .  Di t  z i jn  inderdaad twee pro jecten waar je  b i jna n ie t  tegen kunt  

z i jn .  Dat  z i jn  we ook n ie t .  W aarom dan wel  een amendement  in  samenspraak met  het  CDA , 

mi jnheer Van Rossum? Omdat  wi j  wat  d ingen missen.  W elke d in gen missen we? Vervanging 

van de speelkooi  in  W ater ingen.  En wi j  denken daarvoor een mooie op loss ing r  gevonden te  

hebben in  het  Hofpark ,  om daar het  bestaande voetbalve ld je  een beet je  op te  ka lefateren  en 

wat  mul t i funct ionele r  te  maken,  zodat  iedereen e r  gebru ik  van kan mak en.  Dus ja ,  vandaar 

ons amendement .  En wi j  begr i jpen absoluut  de  vragen d ie  b i j  de heren Spaans en De Gier  

leven.  

 

De heer Zuyderwi jk :  Goedenavond.  Het  leefbaarheidsfonds hebben we met  e lkaar  geïn i t iee rd  

in  een werkgroep in  2016 .  W e hebben met  e lkaar  toen een budget  a fgesproken om dingen te  

gaan rea l iseren.  Daarb i j  moet  je  keuzen maken en va l len e r  ook wel  eens zaken af .  Er  word t  

nu over  gesproken wat  we n ie t  gaan  doen.  Ik  denk dat  het  bete r  is  om even te  k i jken wat  we 

wel  gaan doen.  Als  je  de  presentat ie  o ver  2019 e rb i j  pakt  z ie  je  bomen,  E ikenhof  De L ie r ,  

aankoop 3.000 meter  g rond Pr insenbos,  een  subs id ieregel ing voor de scholen,  groenblauwe 

schoolp le inen  en een n ieuwe speel tu in  b i j  de oude W i lhe lminaschool .  Ik  denk dat  we a ls  raad 
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met  het  leefomgevingsfonds hele leuke d ingen hebben gedaan.  Ik  denk dat  we ons daarop 

even moeten  r ichten.  

Er  z i jn  dus heel  mooie p ro jecten gemaakt  en nu zi jn  we toe aan  de laats te pro jecten van het  

leefomgevingsfonds.  Dat  neemt n ie t  weg dat  we a l t i jd  nog over  een in i t ia t ie f  kunn en 

nadenken voor de vo lgende coal i t ieper iode.  

W i j  v inden het  mooi  en een goed idee van de heer Van Rossum om op een maatschappel i jk  

drukke locat ie ,  met  een bso in  de Hofboerder i j ,  de Pieter  van der  Plas -school  en de Hofvi l la  

om de hoek,  d ie  even ext ra aandacht  te  geven met  een speelve ld dat  jaa rrond te  gebru iken 

is .  Daarnaast  is  het  ve ld  erg be langr i jk  voor  oudere jongeren om bui ten school t i jd  een 

bal le t je  te  kunnen t rappen.  Een s terke  verbeter ing dus voor d ie  maatschappel i jke omgeving .  

Om het  ve ld je  jaarrond te  kunnen gebru iken is  kunstgras voorgeste l d ,  he tgeen ook past  in  de  

beschikbare f inanc ië le  middelen,  zo is  ons ver te ld .  Kunstgras is  ook een mater iaa l  dat  

regelmat ig  door hu f ters  wordt  beschadigd .  Huf te rproof  maken met  hekwerken  zien  wi j  n ie t  a ls  

op loss ing.  Maar  de VVD denkt  wel  in  op loss ingen en verzoekt  deze huf te rs  a ls  ze p lannen 

hebben zich even  te  melden b i j  de VVD, w ant  dan kr i jgen ze  van ons een  k le in  s tuk je  

kunstgras om dat  thu is  in  de f ik  te  s teken .   

W i j  wachten de beantwoord ing van de wethoude r  nog even  af .  

 

De voorzi t te r :  Dan geef  i k  het  woord  aan wethouder Sni jders  voor de beantwoord ing in  eers te 

termi jn  van  het  co l lege.  

 

Wethouder Sni jders :  Dank u wel ,  voorzi t ter .  Een  groot  aanta l  van  u heb i k  lovende woorden 

horen u i tspreken.  Het  was toen een goed in i t i a t ie f  om een aanta l  p ro jecten in  het  W est land 

voor e lkaar  te  kr i jgen.  Voora l  ook vergroeningspro jecten.  Een groot  aan ta l  van deze 

pro jecten is  ook gelukt ,  z i jn  in  de  afge lopen ja ren de revue gepasseerd en u i tgevoerd .  Er  is  

nu sprake van een s taar t je  van de afhecht ing van de pro jecten en de verp l icht ingen.  En dat  

zi jn  verp l icht ingen voor een bedrag van € 510.000,00.  Er  z i jn  opdrachten u i tgeze t  en d ie  
lopen.  En vervo lgens b l i j f t  er  nog een restant  over  van  € 425.000,00.  W e hebben gevraagd 

wat  we met  dat  restant  gaan doen? De heer Dui jsens kunnen we vo lgen om dat  bedrag te rug 

te  s tor ten in  de reserve soc iaa l  domein of  we gaan dat  bedrag toch gebru iken.  W e hebben 

gemeend om het  bedrag toch te  gaan gebru iken om een aanta l  vergroeningspro jecten in  het  

West land u i t  te  kunnen voeren.  W e hebben aangegeven he t  pro ject  u i twerk ing dorpscentra 

en t iny forests .  

Tiny fo rests  z i jn  a l  jaren  een gekoesterde wens om te rea l iseren.  W e zi jn  momenteel  weer  

een s tap verder  gekomen.  W e zi jn  aan het  k i jken op welke locat ies  d ie  aangelegd kunnen 

worden,  in  de buurt  van scholen.  W e k i jken of  we b i j  het  provinc ia le  convenant  t iny  forests  

aan kunnen s lu i ten  om er  op d ie  manier  een win -wins i tuat ie  van te  maken .  

Over groen in  de dorpscentra heb ik  a l  eerder  gezegd dat  e en landschapsarchi tect  

momenteel  bezig is  met  het  MKB en  de b iz om in  a l le  dorpscentra te  k i jken of  er  voors te l len 

to t  ve rgroening  op te  s te l len zi jn .  Aangegeven is  dat  ge ld nodig is  voor  het  ve r groenen van 

dorpscentra.  W e wi l len €  350.000,00 a ls  s ta r tbudget  gebru i ken.  Vervo lgens moeten we de 

komende jaren in  de begrot ing en b i j  de  centrumplannen k i jken waar we nog andere middelen 

kunnen vr i jmaken om andere dorpscentra  te  verg roenen.  Dus d ie  € 350.000,00  is  meer een 

s tar t ,  waarmee je  n ie t  a l le  dorpscentra kunt  verg roenen,  maar je  kunt  met  een aant a l  

maatregelen wel  een begin maken.  Vervo lgens moet  er  een u i tvo er ingsplan met  een 

f inanc ië le  ver taa ls lag komen.  In  de begro t ing is  op te  nemen waaru i t  d ie  gedekt  moeten 

worden.  Dat  is  mi jn  in le id ing op het  voors te l .  

De heer Van Rossum heef t  een amendement  ingediend en wi l  de  f i tnessple k in  het  Hofpark  

heel  graag rea l ise ren.  De vraagste l l ing in  het  amendement  is  o f  het  hu id ige ve ld in  het  

Hofpark  omgebouwd kan  worden to t  een mul t i func t ioneel  sportpark  voor  €  150.000,00.  Dat  
gaat  dan ten koste van het  u i twerken  van het  groenplan voor dorpscent ra .  Daarvoor is  dan 

jammer genoeg minder ge ld.  Ik  heb de heer Van Rossum gevraagd hoe h i j  dat  voor  z ich zie t ,  

waarop h i j  heel  du ide l i jk  ‘mult i func t ioneel  met  kunstgras ’  antwoordde.  Daarna moet  je  k i jken 
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of  er  een hekwerk of  lage begroei ing omheen moeten komen.  Zover is  he t  nog n ie t ,  maar het  

gaat  wel  om kunstg ras.  We hebben e lke keer gezegd te  wi l len vergroenen.  Ze kunnen in  he t  

Hofpark  spelen.  W at  het co l lege betref t  heef t  het  n ie t  de eers te  pr ior i te i t  om dat  te  gaan 

doen.  Het  co l lege  heef t  over  het  amendement  gesproken en het  oordeel  daarover is  aan de 

raad.  Als  de raad dat  wi l ,  dan za l  de wethouder z ich hard maken om dat  te  rea l iseren.  

De heer Hof land heef t  gevraagd hoe het  met  het  restant  z i t .  Die € 350 .000,00 vermindert  en  
we zul len een u i tvoer ingsplan moeten maken  met  bedragen d ie  ve le  malen hoger z i jn .  W e 

zul len d ie  bedragen in  de centrumplannen of  e lders  moeten vinden,  om hetgeen de 

landschapsarchi tect  hee f t  opgeste ld  daadwerkel i jk  te  rea l iseren.  Dat  is  n ie t  een programma 

van een jaar ,  maar  van een paar jaar .  

De heer Hof land heef t  gevraagd of  het  g ras of  kunstgras word t .  De heer Van Rossum heef t  

heel  du ide l i jk  ‘mult i funct ioneel  gebru ik  in  de vo rm van kunstgras ’  aangegeven.  

De heer Dui jsens heef t  gevraagd waarom geen u i tgewerkte p lannen voor l iggen.  Heel  

du ide l i jk  is  a fgesproken dat  we het  overgebleven  geld goed wi l len  besteden en dat  wi l l en we 

de komende per iode u i twerken.  Als  de heer Dui j sens betrokken wi l  worden b i j  de u i twerk ing,  

dan koppel  ik  d ie  terug  naar de commiss ie om u i t leg te  geven hoe we he t  ge ld de komende 

per iode gaan besteden.  

De heer De Gier  hee f t  gevraagd welke p ro jecten  van de  haak zi jn  geval len,  welke vraag  de 

heer Zuyderwi jk  daarnet  heef t  beantwoord.  In  2019 hebben we een hele presentat ie  

gehouden met  een hele lange l i js t  aan pro jecten .  Er  s tond b i j  welke pro jecten u i tgevoerd 

zi jn ,  welke pro jecten  nog u i tgevoerd worden en welke pro jecten n ie t  worden u i tgevoerd.  Dus 

misschien kan de heer Zuyderwi jk  dat  s tuk naar de heer De Gie r  s tu ren,  waarop s taat  welke 

pro jecten a l  dan n ie t  u i t  te  voeren zi jn ,  met  a fspraken eromheen.  

Ook de heer  Spaans vroeg wat  van de  haak va l t .  De zaken d ie  genoemd zi jn  va l len n ie t  van 

de haak en d ie  s taan in  het  voors te l :  het  ca l is thenicspark ,  de Nassaustraat ,  de beweegtu in 

z i t  e r  nog in  voor  het  vergroenen van schoolp le inen,  evenals  de Snelb inder .  Kor tom, er  s taa t  

h ier  du ide l i jk  wat  voor  d ie  € 510.000,00 gaa t  gebeuren.  Het  co l lege heef t  een mooi  en 

evenwich t ig  p lan voorgeste ld .  Als  de raad het  amendeme nt  van he t  CDA en GBW  wi l  vo lgen ,  

dan zu l len we de u i twerk ing daarvan  ter  hand nemen en met  de commiss ie terugkoppelen.  

 

De voorzi t te r :  Ik  beschouw de ‘handjes ’  a ls  in ter rupt ies  en n ie t  a ls  een tweede termi jn .  Ik  

geef  a ls  eers te het  woord aan de heer Hof land.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Ik  denk dat  de wethouder du ide l i jk  heef t  geantwoord,  maar  wi l  

dat  antwoord wel  scherp  hebben .  Als  we meegaan met  het  amendement  ver lagen we het  

gereserveerde bedrag van € 350.000,00 naar € 200.000,00.  De landschapsarchi tect  kan dan 

nog wel  z i jn  werk doen,  maar dan b l i j f t  e r  u i te indel i jk  minder ge ld over  voor  het  

u i tvoer ingsprogramma. Dat  komt in  de p rakt i jk  neer op minder g roen in  de kernen,  wat  

raadsbreed de wens was ,  evenals  vanui t  het  MKB en de b iz ’en .  A ls  dat  het  geval  is ,  dan za l  

het  co l lege in  de komende jaren budget ten in  de  begrot ing moeten reserveren om de mot ie  

u i t  te  voeren.  Toch nog de vraag of  de mot ie  dan wordt  u i tgevoerd.  

 

Wethouder Sni jders :  Voorzi t ter  De heer Hof land  heef t  het  goed begrepen.  De groenp lannen 

worden in  samenwerk ing  met  de b iz en het  MKB u i tgewerkt .  Om een s tar t  met  het  

u i tvoer ingsplan te  maken zouden we € 350.000,00 hebben om een s tar t  te  maken en  dat  

wordt  nu  ver laagd naar € 220.000,00.  In  de begrot ing van  de gemeente  s taan nog 

centrumplannen,  waarvoor ge ld is  gereserveerd,  wat  verder  nog n ie t  is  geoormerkt .  Bezien  

za l  worden hoe  we een  deel  van de f inanc ië le  m iddelen van  de centrumplannen de komende 

jaren inzet ten voor  vergroening van  de centra ’s .  We kunnen dus een s tar t  maken,  maar we 

hebben daarna ext ra ge ld nodig.  W e k i jken in  bestaande pot ten of  dat  er  is .  
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De voorzi t te r :  Ik  begr i jp  dat  het  a l lemaal  is  onder voorbehoud van aanname van het  

amendement .  In  uw antwoord gaat  u  a l  u i t  van aannemen van he t  amendement .  Dat  kan ik  

nog n ie t  met  zekerheid zeggen.  

 

Wethouder Sni jders :  Cor rect .  

 

De heer Van Rossum: Ik  heb nog een vraag  aan de wethouder b i j  in te rr upt ie .  De wethouder 

zegt  da t  de f i tnessplek a l  eerder  was afgeval len.  We hebben daarover ee n over leg gehad in  

2020 of  2019.  W e hebben toen gezegd dat  dat  n ie t  kan.   

 

De voorzi t te r :  Even b i j  i n terrupt ie  een kor te  vraag.  

 

De heer Van Rossum: Klopt  het  dat  he t  bedrag  dat  naar groen gaat  s t i jg t ,  omdat  u  het  p ro ject  

f i tnessveld hee f t  la ten a fva l len.  Als  de f i tness gewoon was doorgegaan,  dan was het  

restantbedrag ook lager geweest .  

Dan een tweede vraag .  De wethouder geef t  aan dat  de Nassaustraa t  was  u i tgegeven.  U  kunt  

toch ook aangeven dat  de Nassaustraat  in  p laats  van een  brede voetbalvoorzien ing  een 

groenpro ject  is  geworden? Daardoor kan er  wat  verschoven worden.  Er  i s  automat isch wat  

overgeheveld  van  spelen naar spor t .  Dat  is  de vraag aan de wethouder .  

 

Wethouder Sni jders :  In  het  ve r leden hebben we een verdel ing gemaakt  tussen groen,  spor t  

en a l ler le i  andere  zaken.  Er  is  minder  ge ld  aan g roen u i tgegeven en meer aan sport .  W e 

wi l l en daarom nu  groen met  voor rang behandelen.  

 

De heer Dui jsens :  Een in terrupt ie .  De wethouder hoor ik  zeggen da t  de raad  een keuze  

maakt .  Ik  vraag me af  o f  het  co l lege h ierover  eerder  heef t  nagedacht  en een verdel ing heef t  

gemaakt .  Er is  toegezegd de dorpskernen te  vergroenen,  waarvoor € 350.000,00 nodig is .  
Waarom laat  u  d ie  gedachte los ? Voor €  200.000,00 doe je  minder dan voor €  350.000,00 .  
€  350.000,00 is  a l  wein ig  om e l f  kernen/dorpen te  ver f raa ien.  

Dan een tweede vraag .  Wanneer weet  de wethouder van d i t  amendement? Ik  lees dat  

vanavond voor  het  eers t .  Als  je  een soort  overva l  p leegt ,  wie  zegt  mi j  dat  d ie  € 150.000,00  
correct  is?  Ik  gun de  heren Van Rossum en Va n Veen en heel  W ater ingen dat  voetbalve ld 

van har te ,  met  o f  zonder  kunstgras.  Dat  maakt  m i j  a l lemaal  n iks  u i t .  Fantast isch a l lemaal ,  

fantast ische ideeën,  maar de vraag is  o f  dat  reëel  is .  Heef t  de wethouder gecontro leerd dat  

die €  150.000,00 s t raks n ie t  het  dubbele is  om daar ie ts  voor  e lkaar  te  kr i jgen?  

 

Wethouder Sni jders :  Ik  heb aangegeven ‘oordeel  raad’  en  dat  oordeel  za l  ik  u i tvoeren.  He t  

amendement  is  vandaag in  de loop van de dag in  een bepaalde vorm in  de r icht ing van de 

gr i f f ie  gestuurd .  Daarna heef t  het  in  de  loop van de dag het  co l lege bere ik t .  Daarna  zi jn  er  

wat  vragen over  het  amendement  geste ld  en wat  er  wel  en  n ie t  gaat  gebeuren.  Ik  heb 

aangegeven dat  je  het  amendement  goed moet  indelen ,  zodat  er  kaders te l lende bedragen in  

s taan.  En n ie t  dat  we s t raks u i t  e lkaar  gaan en n ie t  weten wat  e r in  s taa t .  Di t  heef t  a l lemaal  

van begin van  de middag to t  begin van de  avond p laatsgevonden.  

Is  € 150.000,00 vo ldoende? Dat was een inschat t ing van  de heer Van Rossum. Ik  z ie  het  a ls  

een kaderste l lend bedrag,  waaraan  ik  voor  de rest  geen  oordeel  kan verb inden.  

 

De heer Van Veen :  Bi j  in terrupt ie .  Ik  vraag me af  o f  de wethouder inmiddels  na dr ie  jaar  w eet  

wat  z i jn  taak is .  Er  is  gevraagd om in format ie  en  de wethouder verwi js t  heel  rust ig  en 

sympath iek van het  ene naar het  andere raads l id .  De gevraagde in format ie  moet  correct  en 

ju is t  z i jn .  De enige  d ie  correcte en ju is te  in format ie  rechtsgeld ig  kan geve n is  de wethouder.  

Het  is  heel  goed  bedoeld van de  heer Zuyd erwi j k ,  maar de wethouder moet  in fo  geven  en 

n iemand anders .  
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Ik  hoor heel  veel  vragen over  het  groenplan dorpcentra.  Er  s taat  nu €  350.000,00 in  het  
voorste l ,  maar dat  is  b i j  lange na n ie t  vo ldoende.  Vandaar ook onze  s teun aan het  

amendement  om daar zeker € 150.000,00  vanaf  te  ha len.  De wethouder geef t  ze l f  aan dat  er  

nog een p lan moet  komen en dat  we a lvast  bes lag op de toekomst  gaan leggen.  Daar  moeten 

we n ie t  aan beginnen.  Er  moet  gewoon een p lan komen waar in  du ide l i jk  s taat  dat  voor  het  

vergroenen van de g roenkern W ater ingen € 1.000.000,00 nodig is .  En zo  wi l  ik  voor  iedere 

kern een raadsvoorste l  z ien.  Maar n ie t  nu  zeggen € 35 0.000,00 en  n ie t  a lvast  voor  de 

vo lgende ja ren een bes lag op de begrot ing leggen.  Dus daarop wi l  ik  van de wethouder een 

react ie .  

 

Wethouder Sni jders :  De eers te vraag van de heer Van Veen gaat  over  de  verwi j z ing naar  

raads leden.  In  de commiss ievergader ing had ik  deze in fo rmat ie  wat  makkel i jker  naar voren  

kunnen toveren.  W e hebben het  een aanta l  keer  over  de l i js t  gehad welke pro jecten a l  dan 

n ie t  z i jn  doorgegaan.  Het  g ing over  2019 en 2020.  Dat  waren heel  lange l i js ten d ie  met  de 

commiss ie een aanta l  keren zi jn  gedeeld.  De laats te commiss ievergader ingen hebben we het  

over  de af ronding  daarvan gehad.  W e hebben het  toen n ie t  meer inhoudel i jk  over  de l i js ten 

gehad.  Dus ik  heb de l i j s t  n ie t  meer .  De heer  Zuyderwi jk  had d ie  wel  op zi jn  scherm staan,  

zodat  ik  een  opmerk ing daarover p laats te.  

In  de commiss ievergader ing  heb ik  heel  du ide l i jk  aangegeven dat  ze nog heel  du ide l i jk  aan 

het  groenplan aan  het  rekenen en tekenen zi jn .  De landschapsarchi tect  maakt  met  het  MKB 

en de b iz ’en hun rondgang door de gemeente .  Z i j  hopen e ind mei  deze s tud ie  afgerond te  

hebben.  Daarna kunnen a l le  voorzien ingen in  ge ld worden u i tgedrukt ,  waarna ik  het  vo lgende 

p lan kan over leggen,  wat  dat  gaat  kosten,  wat  dat  gaat  betekenen voor de p lannen in  de 

centra,  o f  e r  nog andere  p lannen in  de c ent ra z i jn ,  zoda t  werk met  werk te  maken is .  Dan heb 

i k  een reë le begro t ing.  In  de commiss ievergader ing heb ik  aangegeven dat  €  350.000,00  een 
star tbedrag is .  Daarna  z i jn  er  ext ra  middelen  nodig voor daadwerkel i jke rea l isat ie .  Da t  

hebben we in  de commiss ievergader ing heel  du ide l i jk  naar voren gebra ch t .  Vandaag l ig t  het  

amendement  voor  waarop we keur ig  ingaan.  Dat  is  de in format ie  d ie  ik  kan geven.  

 

De voorzi t te r :  het  l i jk t  me goed dat  de in format ie  waarom de heer Van Veen vraagt  v ia  de 

gei jk te  weg naar de raad  komt.  Het  is  creat ie f  om dat  v ia  de hee r  Zuyderwi jk  te  spelen.  U 

had het  over  toveren,  maar ik  neem aan dat  d ie  in format ie  gewoon via  de mai l  komt.  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Ik  wi l  van de wethouder ook antwoord op mi jn  vraag en geen 

verwi j z ing naar een presentat ie  u i t  2019 en dat  i k  d ie  ze l f  maar moet  vergel i jken.  Ik  doelde 

e igenl i jk  op een passage in  de not i t ie  van de wethouder over  een  aanta l  n ie t  u i tgevoerde 

pro jecten.  Hi j  noemt er  daarvan  dr ie :  de  groene entrees van de dorpskernen,  het  pro ject  

wandel routes en  het  pro ject  Hofpark .  Over  he t  Hofpark  l ig t  een amendement  voor .  Ik  vroeg 

de wethouder of  de andere pro jecten nog  worden u i tgevoerd en d ie  vraag  handhaaf  ik .  Ik  

hoef  n ie t  a l le  andere pro jecten u i t  de presen tat ie  van 2019 te  weten.  

 

De voorzi t te r :  Di t  is  geen tweede te rmi jn ,  mi jnheer D e Gier ,  maar een in terrupt ie .  

 

De heer De Gier :  Ja .  Ten tweede heb  ik  een vraag aan het  CDA. Ik  hoor  ineens iedereen 

veronderste l len dat  het  een kunstgrasveld  wordt .  Dat  s taa t  n ie t  in  he t  amendement .  Ik  wi l  

dus van het  CDA weten of  het  een kunstgrasveld  wordt .  Ook ik  ben  geen voors tander van 

een kunstgrasveld .  

 

Wethouder Sni jders :  De heer De Gier  heef t  gevraagd welke pro jecten nog worden a fgerond.  

In  het  voors te l  staa t  dat  er  nog € 510.000,00 open s taat .  Dat gaat  over  verp l icht ingen voor 

het  vergroenen van  dorpscentra voor €  90.000,00,  over  vergroenen b i j  de Snelb inder voor  
€  50.000,00,  over  vergroenen van de schoolp le inen voor €  55.000 ,00,  ca l is thenics voor 
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€130.000,00,  de Nassaustraat  voor  €  135.000,00  en beweegt  en (?,  1 .38.55)  voor € 
50.000,00.  Die s taan nog op de l i js t  om nog u i tgevoerd  te  gaan worden.  

 

De voorzi t te r :  Ik  geef  he t  woord aan de heer Van Rossum voor het  beantwoorden van de  

vraag van  de heer De Gie r .  

 

De heer Van Rossum: Onder andere,  voorzi t ter .  Inderdaad,  d e opze t  was  kunstgras,  wat  

ermee heef t  te  maken dat  het  hu id ige ve ld n ie t  a l t i jd  te  bespelen is .  In  mi jn  b i jdrage had ik  a l  

genoemd welke groepen er  a l lemaal  gebru ik  van  zouden kunnen maken.  W e wi l len er  ook 

graag b i j  s lechte weersomstandigheden gebru ik  van kunnen maken.  Dat  ge ld voor bootcamp 

en dat  soor t  d ingen meer.  Het  ve ld  wordt  dus  veel  mul t i funct ioneler .  Bi jna a l le  speelp lekken 

gaan op een verharde ondergrond p laatsvinden ,  dus waarom niet  in  het  Hofpark .  Ie ts  meer 

verg roenen kan aan de  randen zi jn ,  omdat  het  een vr i j  open vlakte is .  De zi jkanten zou je  

met  beplant ingen kunnen opvul len,  waardoor je  een veel  g roenere  u i ts t ra l ing zou kunnen 

kr i jgen.  

 

De voorzi t te r :  Di t  gaat  over  beantwoord ing van de vraag van de heer De Gier .  Ik  geef  het  

woord aan de heer Spaans van GroenLinks voor  een in terrupt ie .  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Bi j  in terrup t ie .  Even  samenvat ten in  J ip -  en Janneketaal ,  zodat  

iedereen het  begr i jp t ,  zeker  ik .  Als  d i t  amendement  wordt  aangenomen gaan we met  

kunstgras in  het  Hofpark  ins temmen.  Als  we dat  doen s lopen we he t  echte groen voor  de  

dorpskernen.  Dat  is  wat  het  CDA en de  heer Van Rossum voors taan.  Begr i jp  ik  dat  goed,  

meneer de wethouder?  

 

Wethouder Sni jders :De wethouder heef t  een voors te l  voo rgelegd voor  vergroening van de 

dorpscentra en de t iny forests .  Het  CDA en GBW hebben een amendement  ingediend.  Z i j  

komen met  een voors te l  en zi j  zu l t  u  moeten vragen hoe ze  dat  u i t leggen.  Ik  heb net  

aangegeven dat  wi j  met  een ander voors te l  komen.  Het  is  aan  het  oordee l  van de  raad wat  er  

met  het  amendement  gaat  gebeuren.  

 

De heer Zuyderwi jk :  Bi j  i n terrupt ie  o f  ter  aanvul l i ng van,  want  mi jn  naam is  regelmat ig  

genoemd. Op iBabs kun je  de tekst  ‘ leefomgevingsfonds ’  invu l len  en kr i j g  je  een x-aanta l  

h i ts ,  waaronder ook de d iverse p resentat ies  van februar i  2020 en  de over ige 

voortgangsrapportages.  Daar komt mi jn  in fo rmat ie  vandaan.  Ik  weet  n ie t  o f  dat  de vragen van 

mi jn  co l lega-raads leden beantwoordt ,  maar daar komt mi jn  in format ie  vandaan.  

 

De heer Van Rossum: Bi j  in terrupt ie  op de heer Spaans.  Hi j  heef t  het  inderdaad over  echt  

groen weghalen .  Ik  cons tateer  dat  het  een g rasveld is  met  vr i j  veel  onbegroeid.  In  mi jn  

eerdere b i jdrage heb ik  erop gewezen da t  er  een  behoor l i jk  s tuk groen is  b i jgeko men a ls  

a l ternat ie f  in  de Nassaustraat .  Da t  is  een duide l i jke verbe ter ing om meer  bere ik  van het  

groen te  kunnen kr i j gen.  Dat  zou een soort  t iny forest  kunnen worden en misschien is  het  dat  

a l .  Als  het  gaa t  om het  in  to ta l i te i t  toevoegen van groen in  W ater ingen,  dan wordt  er  in  de  

Nassaustraat  meer toegevoegd dan  we met  kunstgras in  het  Hofpark  weghalen .  Je  zou 

kunnen omgroenen,  maar je  verru imt  de leefbaarheid van een heleboel  mensen in  

Water ingen beduidend a ls  dat  met  kunstgras kan  gaan gebeuren.  Di t  a ls  antwoord op  de heer  

Spaans.  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Ik  had he t  n ie t  a l leen over  het  fe i t  dat  de heer Van Rossum 

groen u i t  het  Hofpark  s loop t  en daar kunstg ras voor in  de p laats  s te l t .  Z i jn  amendement  

maakt  ook dat  er  ge ld van echt  groen voor  de res t  van de dorpskernen ,  dus n ie t  a l leen zi jn  

beperkte v is ie  op zi jn  kern W ater ingen,  maar dat  er  van de rest  van het  West land ook geld 
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vandaan gehaald wordt .  Dus het  is  n ie t  a l leen ‘ z i jn ’  Hofpark ,  maar het  is  ook geld voor 
vergroening van de andere kernen.  Dat  is  wat  ik  net  bedoelde.   

Ik  hoor de heer Van Rossum zeggen ‘het  zou kunnen dat ’ .  Het zou inderdaad kunnen,  maar 

dat  is  a l lemaal  nog n ie t  zeker .  Als  d i t  amendement  wordt  aangenomen gaan we kunstgras in  

p laats  van ech t  groen in  het  Hofpark  neerzet ten.  En we gaan geld voor  echt  groen u i t  de  

dorpskernen wegtrekken .  Dat  is  he t  r esul taat  b i j  aanname van d i t  amendement .  Voor de rest  

kom ik  daarop in  mi jn  tweede termi jn  s t raks nog wel  terug .  

 

De voorzi t te r :  Ik  ga nu  naar de tweede termi jn  en hanteer  dezel fde  vo lgorde a ls  in  eers te 

termi jn .  Als  eers te is  het  woord aan  de heer  Van Rossum.  

 

De heer Van Rossum: Dank je  wel ,  voorzi t ter .  Het  amendement  kwam zo  laat  omdat  ik  in  

oorsprong een mot ie  had s taan,  waar in  ik  het  raadsvoorste l  he lemaal  had geamendeerd en 

n ie t  het  raadsbes lu i t .  Ten tweede had  ik  het  raadsbes lu i t  aangepast ,  waarb i j  ik  er  van u i t  

g ing dat  door he t  weer toevoegen van een verwi jderd budget  het  budget  gewoon hetze l fde  

b l i j f t .  Dus dan  wordt  er  in tern wel  wat  met  bedragen geschoven,  maar he t  bedrag besteed  

aan het  leefomgevingsfonds zou hetze l fde gebleven zi jn .  Daar heb ik  inderdaad commentaar 

op gehad dat  ik  dat  wat  nader moest  spec i f iceren.  En d ie  c i j fe rs  z i jn  vandaag vanui t  het  

ambte l i jke apparaat  en de gr i f f ier  ge leverd,  zonder dat  ik  dat  ze l f  heb kunne n nagaan.  De 

opzet  was inderdaad dat  we geen raadsbedragen  hoeven te  noemen,  omdat  b innen het  

to taa lbedrag verdeeld kan worden.  In  het  raadsbes lu i t  s tond geen verde l ing van bedragen.   

Ik  herhaal  mi jn  opmerk ing dat  er  g roen in  W ater ingen is  b i jgekomen dat  i s  a fgegaan van 

bewegen.  Dat  komt door  de invu l l ing  van het  p ro ject  aan de Nassaustraa t ,  van  de 

basketbal lkooi ,  dat  voor  v ier  v i j fde  helemaal  gaat  opgevuld gaat  worden met  s tevig  g roen .  

Daardoor  zou  de verdel ing in tern anders kunnen zi jn .  

Vanaf  2019 heb  ik  gepro testeerd.  In  2019 waren namel i jk  a l le  pro jecten,  ook a l le  

groenpro jecten u i t  W ateringen ,  verwi jderd.  Vandaar dat  ik  geageerd had dat  er  ook wat  voor  

Water ingen moest  overb l i jven.  Toen was a l  bekend dat  de Nassaustraat  een heel  andere 

invu l l ing zou kr i jgen.  Dus het  was a l leen  een verbeter ing van het  g roen,  maar n ie t  van de 

leefomgeving,  waar  e igenl i jk  behoef te  aan was a ls  het  om bewegen g ing .  De b i jeenkomst  

hebben we beëind igd waar in  a lsnog de raads leden is  gevraagd om een invul l ing te  geven aan 

het  lee fomgevingsfonds .  Dat  pro ject  heb ik  toen  ook weer  opgevoerd.  Nu  kr i jgen we pas voor 

het  eers t  te rug wat  er  zou worden geschrapt  en wat  er  over  zou b l i j ven.  Di t  is  het  eers te 

moment  om het  opnieuw te agenderen en te  amenderen,  dat  e r  dus een p ro ject  in  het  

Hofpark  b i j  zou kunnen komen.  

Kunstgras wordt  nu overa l  aangelegd en nergens anders in  geen enkel  dorp gaan we 

daartegen pro testeren.  Er  l ig t  nu  inderdaad een  kaal  grasveld ,  dat  aan  de zi jkant  zeker  is  te  

verg roenen.  Het  maakt  de leefomgeving  beduidend beter .  In  combinat ie  met  wat  er  b i j  de 

Nassaustraat  gebeurt  prof i teren we er  in  W ater ingen duide l i jk  van  dat  we meer groen gaan 

kr i jgen.  

Het  Hofpark  is  er  he lemaal  toe geout i l leerd om a l  d ie  d ingen te  kunnen  oplossen.   

Nog een keer  herhaal  ik  de vraag voor de  wethouder of  het  k lop t  dat  het  bedrag voor g roen 

enkel  is  verhoogd vanwege het  fe i t  da t  het  p ro ject  van de f i tnessplek Hofpark  is  verwi jderd.  

Dat  daardoor het  bedrag  pas is  verhoogd.  En  dat  het  n ie t  andersom is ,  dat  we zeggen da t  we 

een groot  bedrag hebbe n en dat  we door de  f i tnessplek het  andere bedrag ver lagen.  Nee,  het  

is  ju is t  andersom gebeurd:  door het  ve rwi jderen van de f i tnessplek is  het  andere bedrag  

verhoogd.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Mi jn  in ter rupt ie  van daarnet  g ing e igenl i jk  een beet je  in  o p de  

vraag d ie  de heer  Spaans ook wi lde s te l len.  De heer Sni jders  zeg t  heel  makkel i jk  dat  het  ter  

bes lu i tvorming van  de raad is .  Daarmee zeg t  de heer Sni jders  e igenl i jk  genoeg:  h et  is  n ie t  

het  voors te l  van het  co l lege ,  dat  overduide l i jk  heel  wat  anders is .  He t  co l lege omarmt het  

voor l iggende amendement  n ie t .  Dat  is  een.  
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Ten tweede wi l  ik  in  de  raad common sense oproepen.  W e zi t ten momenteel  in  een s i tuat ie  

waar in  we hopel i jk  s tapsgewi js  weer een beet je  open kunnen gaan en te rug kunnen gaan 

naar het  normale  leven.  Een aanta l  gedupeerden zi jn  horecaondernemers  en winkel iers  in  de 

centra in  W est land.  Z i j  z i jn  inmiddels  maanden d icht .  Nu is  de s i tuat ie  zo  dat  we a ls  

gemeente in  de dagel i jkse  prakt i jk  een bepaalde  invloed hebben om mensen weer naar onze 

centra te rug te  roepen .  Wat  we kunnen doen is  de dorpscentra aan trekkel i jk  maken ,  dus de 

mot ie  over  vergroenen daadwerkel i jk  u i t voeren .  Bi j  aanname van het  CDA-amendement  

torpederen we dat  budget  dat  daarvoor beschikbaar is .  Dat  ha lveren we gewoon .  Als  we n ie t  

meegaan met  dat  amendement  zorgen we ervoor dat  er  budget  beschikbaar komt,  dat  dat  

p lan kan komen.  Dan komt daarna de u i tvoer ing.  Dan zorgen we ervoor dat  we d ie  winkel iers  

en horecaondernemers b i j  ons in  de centra geholpen zi jn ,  d ie  nu de p isang zi jn .  Dat  is  wat  

we vanavond moeten doen.  

 

De heer Dui jsens :Mi jnheer de voorzi t te r .  Ik  heb twee punten.  Het  eers te punt  is  dat  i k  me 

e igenl i jk  een beet je  erger  aan de s te l l ingen van  een aanta l  onzer da t  d ie  € 350.000,00 voor 
het  vergroenen van  de centra toch a l  te  wei n ig  is .  Het  is  na tuur l i jk  on log isch om het  dan 

maar te  ha lveren.  Ik  ben  het  met  de heer Hof land eens dat  we d ie  centra  hebben beloofd en 

we d ie  moeten doen.  Als  d i t  de methode is  om daaraan een f l inke aanzet  te  geven,  dan 

moeten we d ie  n ie t  los la ten.  Dus ik  heb  moei te  met  het  amendement  en met  wat  ik  vanavond 

hoor.  De  gr i f f ie r  en ambtenaren hebben a l lemaal  meegerekend.  Dat  moge a l lemaal  wel  zo 

zi jn ,  maar  om dan ons vanavond te  confronte ren  met  een verdere  u i tbre id ing.  Een 

amendement  op een voors te l  is  pr ima ,  maar  d i t  i s  gewoon ie ts  n ieuws.  Daarmee moeten we 

rekening houden.  

Ik  heb een ordevoorste l .  De wethouder hee f t  gezegd dat  d ie  fo rests  voor  leuke d ingen s taan.  

Voor de cent ra hebben we het  g roenplan nodig.  Ik  s te l  voor  het  voors te l  aan te  houden en  

daarover in  een commiss ievergader ing nog met  de wethouder te  praten.  We kunnen er  samen 

ook onder l ing nog eens praten .  W e kunnen het  best  d i t  zo voors te l len ,  zoals  het  co l lege nu 

voors te l t  en toch bek i jken in  hoeverre we in  he t  Hofpark  nog ie ts  voor  e lkaar  kunne n kr i jgen 

dat  in  de buur t  komt van  hetgeen de in i t ia t ie fnemers van he t  amendement  hebben 

aangegeven.  W e weten ook prec ies de bedragen.  W e kunnen dan wel l ich t  ie ts  met  dat  

ver foe i l i jke  kunstgras doen.  En zo doe je  wel l icht  ook a ls  raad zaken.  W e nemen dat  wat  mi j  

bet ref t  mee b i j  de voor jaarsnota.  Da t  za l  d i t  jaa r  wel l icht  toch n ie t  meer aangelegd worden .  

Op d ie  wi jze zu l len we dat  kunnen doen.  

Dus mi jn  ordevoorste l  is  doorschuiven  naar de eers tvo lgende commiss ievergader ing .  Het  

amendement  had e igenl i jk  a l  b i j  de vor ige commiss ievergader ing aan de orde moeten komen.  

Dat  is  n ie t  gebeurd.  Jammer,  een gemiste kans.  Laten we da t  a lsnog hers te l len.  Laten we in  

mei  daarover spreken en  dan in  de komende raadsvergader ing het  a lsnog aan de orde 

s te l len.  De vraag aan de  wethouder  is  o f  daarmee zi jn  d r ingende p lannen vers toord worden 

of  dat  h i j  zegt  da t  hem dat  ook wel  goed u i tkomt,  omdat  inmiddels  ook da t  groenplan k laar  is .  

 

De voorzi t te r :  Mi jnheer Dui jsens.  Ik  kan u wel  vo lgen,  maar we zi jn  nu met  de tweede termi jn  

bezig.  In  eers te termi jn  hebben we a l  over  d i t  voors te l  gesproken.  Daarom wi l  ik  zeggen het  

nu maar gewoon af  te  handelen.  W e hadden dat  b i j  het  vasts te l len va n de agenda of  in  

eers te termi jn  aan  moeten geven.  Dus ik  zou zeggen d i t  voors te l  maar  gewoon af  te  

handelen.   

 

De heer Dui jsens :  Ik  ben  het  n ie t  met  u  eens.  Ik  kan in  tweede termi jn  gewoon een 

ordevoorste l  doen.  Het  reg lement  van  orde verze t  z ich daar n ie t  tegen.  Het  is  gewoon een  

kwest ie  hoe we er  nu u i t  kunnen komen.  Er  moeten nu knopen worden doorgeh akt  waarvan in  

e lk  geval  ik  en wi j  n ie t  kunnen overzien wat  we p rec ies aan het  doen zi jn .  W e zul len dat  

amendement  n ie t  omhul len,  maar v inden wel  dat  er  daarnaar  goed gekeken kan worden.  H et  

co l legevoorste l  zu l len  we s teunen.  Maar l iever  n ie t ,  l iever  op ee n  andere  wi j ze en dat  ook in  
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een commiss ievergader ing bespreken,  waar d i t  soor t  onderwerpen natuur l i jk  wel  thu ishoort .  

Ik  hoop dat  u  het  daarover wel  met  mi j  eens bent .  

 

De voorzi t te r :  Ik  ben he t  daarover met  u  eens.  Het  was ook keur iger  geweest  a ls  d i t  a l  in  de 

commiss ievergader ing was ingebracht .  Ik  denk dat  de commiss ievergader ing er  ook voor  

bedoeld is  om ju is t  d i t  soor t  d ingen in  te  brengen.  Ik  p le i t  ervoor dat  par t i jen dat  in  het  

vervo lg zo spoedig  mogel i jk  b i j  de commiss ie  inbrengen.  W e zi jn  er  nu a l  in  tweede termi jn  

mee bezig,  dus ik  s te l  voor  dat  we het  nu af ronden.  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Er  l ig t  een co l legevoorste l  over  t iny fo rests  en groen in  de 

dorpskernen.  De wethouder heef t  heel  du ide l i jk  in  z i jn  eers te termi jn  aangegeven da t  het  

“niet  een compleet  p lan  is  voor  g roen in  de  dorpskernen ,  maar s lechts  een eers te aanzet . ”  

Vervo lgens komt er  een  amendement  of  een mot ie ,  de ind ieners  gebru iken de begr ippen door 

e lkaar ,  in  ieder  geval  komt er  een voors te l  voor  kunstgras in  het  Hofpark .  De wetho uder  

geef t  eers t  aan  dat  groen er  in  het  ve r leden wel  bekaaid is  a fgekomen,  dat  spor t  op nummer  

een s tond en het  co l lege  nu zeg t  “groen met  voor rang te  behandelen ” .  De  heer Van Rossum 

komt te  e l fder  u re op het  laats te moment  even Water ingen matsen ten  kost e van de  andere 

dorpskernen.  En  wat  doet  d ie  wethouder? Die heef t  echt  de ruggengraat  van een  weekdier :  

raad,  ju l l ie  mogen he t  zeggen;  ik  veeg mi jn  po l i t ieke s toepje schoon,  ik  doe geen u i tspraak;  

ik  v ind e igenl i jk  wel  dat  we nu groen  met  voorrang moeten b ehandelen,  maar ja ,  gaan ju l l ie  

het  maar zeggen,  raad,  want  ik  doe he t  n ie t .  Dat  is  echt  po l i t iek  van l ikmevest je .  Di t  is  echt  

zo ruggengraat loos en  zo vis ie loos,  dat  je  het  over laat  aan de raad.  Je kunt  dan zeggen:  d e 

raad mag bes l issen ,  want  d ie  is  het  hoogste orgaan.  Een soort  pseudo democrat isch saus je  

over  gebrek aan daadkracht  g ie ten.  Dat  is  wat  deze wethouder  doet .  

Ik  heb genoeg gezegd over  kunstg ras in  het  Hofpark .  Als  d i t  amendement /deze  mot ie  wordt  

aangenomen,  worden wi j  geacht  tegen het  to ta le  voo rs te l  te  hebben gestemd.  Als  het  a l leen 

is  beperkt  to t  de  t iny forests  en min iem groen in  de dorpskernen,  een  eers te aanzet  daartoe ,  

dan zu l len wi j  voor  s temmen.  Tevens kun t  u  deze b i jdrage a ls  s temverk lar ing beschouwen.  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Als  i k  nu  naar het  voors te l  k i jk  z ie  ik  n ie t  a l leen een voors te l  om 

ie ts  meer dan € 400.000 ,00 u i t  te  geven aan het  verg roenen van de dorp skernen en het  

aanleggen van  t iny fores ts ,  maar ook een voorste l  om dr ie  pro jecten  d ie  to t  nu toe u i tgevoerd 

zouden worden te  schrappen,  namel i jk  de groene entrees van het  W est land,  het  f i tnesspark 

in  het  Hofpark  en het  pro ject  wandel rou tes.  Da t  komt n ie t  du ide l i jk  u i t  he t  voors te l  voor t ,  

maar zo kun  je  het  wel  lezen.  De wethouder  somde net  de pro jecten op d ie  nog wel  

u i tgevoerd worden en deze dr ie  z i t ten daar n ie t  meer b i j .  Da t  maakt  dat  wi j  inderdaad zeer 

kr i t isch k i jken naar de twee voors te l len d ie  de wethouder  dan nog  wel  doet .  Als  de wethouder  

zegt  da t  we e igenl i jk  voor  het  verg roenen van d ie  dorpscentra nog een g roenplan moeten 

maken,  dat  ve le  malen meer za l  kosten  en we daarvoor in  de komende jaren ook nog geld 

voor moeten u i t t rekken,  dan snap ik  n ie t  dat  h i j  op d i t  moment  a l  €  350 .000,00 zonder p lan 
daarvoor beschikbaar wi l  s te l len.  

Dan het  amendement .  Ik  geef  de heer  Spaans he lemaal  ge l i jk .  W e gaan geen groen inru i len  

voor een kuns tgrasveld.  Het  is  n ie t  de  bedoel ing dat  door het  door de burgemeester  

schrappen van  speelvoorzien ingen in  woonwi jken we parken gaan belasten om daar in  de 

speelvoorzien ingen maar onder te  brenge n.  Groen moet  groen b l i j ven en  er  moet  meer g roen 

b i jkomen.  Dat  is  de reden waarom we ook tegen het  amendement  zu l len zi jn .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Ik  ben me n iet  e rvan bewust  dat  ik  speelvoorzien ingen in  wi jken 

schrap.  Maar goed,  dat  za l  wel  u i t  het  ve r leden voortv loe ien .  

 

De heer De Gier :  Het  was ook n ie t  tegen u ger icht ,  maar meer tegen de wethouder.  De 

wethouder heef t  een voe tbalkooi  voor  de oudere jeugd geschrapt  en daarvoor een k le ine 

voetbalkooi  voor  de jongere jeugd teruggebracht .  En daarom zoeken we a l lemaal  nog s teeds 



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  1 3  A P R I L  2 0 2 1  

 

 24 

naars t ig  naar een  p lek in  W ater ingen waar de  oudere jeugd kan spor ten ,  maar n ie t  in  het  

Hofpark .  

 

De voorzi t te r :  Oké,  he lder .  U noemde de burgemeester .  

 

De heer De Gier :  Dat  was de wethouder.  

 

De heer Van Veen :  Voorzi t te r .  Ju is t  met  a l  d ie  argumenten van  de heren  Spaans en De  Gie r ,  

gebrek aan daadkracht ,  oever loze vis ies ten toon  spre iden door he t  co l lege,  wi l len we ju is t  d i t  

amendement  ind ienen.  We hopen dat  de meerderheid van de raad dat  ondersteunt .  W ant  h ier  

gaan we tenminste echt  ie ts  doen.  W e gaan met  z i jn  a l len een mul t i funct ioneel  spor t ve ld in  

het  Hofpark  voor e lkaar  boksen.  Het  ge ld gepland voor  de groenplannen in  de dorpscentra,  

daar gaan we weer v is ies  voor maken.  Al le  dorpscentra kr i jgen een vis ie .  Er  is  veel  te  wein ig  

ge ld om dat  in  a l le  dorpen te  gaan doen.  Dus h ier  moet  nog wel  zes keer over  gesproken 

zi jn .  €  50.000,00 zou e igenl i jk  het  s tandaardbudget  voor  een onderzoek.  Dat zou meer dan 

vo ldoende zi jn  voor  het  groenplan dorpscent ra .  Daarna komt e r  misschien een groter e 

budgetaanvraag vanui t  het  co l lege.  Dat  is ,  v ind i k ,  ie ts  van  het  co l lege.  Ik  heb l iever  nu 

daadkracht  en la ten zien  dat  we ie ts  doen in  het  Hofpark ,  dan  dat  we weer ge ld over  de balk  

smi j ten en oever loze vis ies gaan maken,  waarvan de heren De Gier  en Spa ans net  zo ’n  grote  
afkeer a ls  onze f ract ie  hebben.  

 

De heer Van Rossum:Ik  wi l  nog reageren op he t  fe i t  dat  d i t  een overva l  i s .  Het  behoud van  

de f i tnessplek,  inc lus ie f  het  kunstgras,  is  a l  b reed bediscuss ieerd in  de vergader ing va n de  

commiss ie Ruimte.  Het  s taat  me b i j  dat  ik  daar heb aangekondigd met  een mot ie  of  

amendement  te  komen,  omdat  te  proberen in  orde te  kr i jgen,  omdat  de CDA -f ract ie  het  n ie t  

eens is  met  het  schrappen van de  f i tnessplek.  D iverse insprekers  hebben daar best  wel  ge l i jk  

in ,  dat  had e igenl i jk  b i j  het  raadsbes lu i t  moeten horen.  Het  is  een te rech te keuze om 

bepaalde pro jecten te  schrappen.  W e hadden daarover  bewust  een u i tspraak kunnen doen en 

dat  had b i j  het  bes lu i t  kunnen zi t ten.  Nogmaals ,  deze d iscuss ie is  u i tgebre id gevoerd door de 

commiss ie Ruimte.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Ik  geef  dan he t  woord aan wethouder Sni jders  voor beantwoord ing 

in  tweede te rmi jn .  

 

Wethouder Sni jders :  Dank u wel ,  voorzi t ter .  De s te l l ing d ie  de heer Va n Rossum heef t  

ingenomen k lopt .   

De heer Hof land ga f  du ide l i jk  aan dat  het  voors te l  aan de raad is  t iny forests  en v ergroenen 

van de dorpscentra.  Vergroenen s taat  b i j  ons op  nummer een en dat  is  ook ons voors te l .  He t  

ingediende amendement  is  oordeel  raad .  Daarmee heb ik  n ie t  geze gd da t  het  een goed 

voors te l  is ,  want  wi j  s teunen ons e igen voors te l  nog s teeds.  

De heer Dui jsens  zegt  aanhouden,  maar  de burgemeester  heef t  a l  aangegeven dat  we e r  a l  

lang genoeg over  hebben gesproken en d i t  vanavond te  la ten afhandelen .  

De heer Spaans heef t  het  iedere keer over  de ruggen graat  van de wethouder,  wa t  ik  n ie t  f i jn  

v ind om te  horen.  Het  co l lege heef t  een duide l i jk  voors te l  b i j  u  neergelegd.  Elk  raads l id  s taa t  

het  vr i j  om een voors te l  te  amenderen.  Ik  heb daarop heel  du ide l i jk  gezegd dat  we ach ter  ons 

voors te l  en het  verg roenen van de  centra ’s  s taan .  Het amendement  is  oordeel  raad.  

De heer  De Gier  noemde een aanta l  zaken u i t  de  presentat ie  van 11  februar i  2020.  U kunt  

nog een keer na lezen wat  erover  is  gezegd.  W at er  wel  en n ie t  doorgaat  is  toen u i tgebre id 

aan de orde gekomen.  In  het  vervo lg moet  ik  misschien duide l i jker  z i jn  dat  d e toen 

voorgeste lde  zaken u i te indel i jk  een keer a fgehecht  moeten worden.  Dus in  het  vervo lg 

zorgvuld iger  z i jn  en duide l i jker  te  z i jn  over  wat  wel  en n ie t  doorgaat  om geen d iscuss ie 

h ierover  te  kr i jgen.   
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De heer Van Veen verwoordde het  zo snel  mogel i jk  u i t  te  voeren .  Hi j  heef t  gezegd n ie t  op 

vis ies te  z i t ten  wachten.  W e zi t ten wel  te  wachten op het  groenplan,  dat  in  samenwerk ing 

met het  MKB en  de b iz ’en wordt  gemaakt .  En vervo lgens gaan we er  ook mee verd er.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  wethouder.  W e hebben in  twee te rmi jnen h ierover  beraads laagd 

en dan ga ik  over  to t  de s temmingen.  Ik  breng a ls  eers te het  amendement  in  s temming.  Ik  

vraag de f ract iewoordvoerders  dan wel  de f ract ievoorzi t ters  wat  de opva t t ing van hun f ract ie  

is  en of  d ie  unaniem is .  Als  eers te begin ik  b i j  het  CDA, de heer Van Rossum.  

 

De heer Van Rossum: W i j  z i jn  unaniem voor het  amendement .  

 

De heer Dui jsens :  W i j  z i jn  tegen.  

 

De heer Van Koppen:  De hele f ract ie  is  voor ,  voorzi t ter .  

 

De heer  Van Veen :  Voorzi t te r .  W i j  z i jn  mede- ind iener van het  amendemen t ,  dus het  l i jk t  me 

dat  de hele f ract ie  daarvoor is .  Dat  l i jk t  me n iet  a l leen,  dat  is  ook zo.  

 

De heer Zuyderwi jk :  Goedenavond.  Onze f ract ie  i s  in  z i jn  geheel  voor .  

 

De heer Van Harmelen :  Voorz i t ter .  W i j  hebben er  lang over  nagedacht .  We nei gden eers t  

naar  voor  s temmen,  maar na lang beraads lagen s temmen we toch tegen het  amendement .  

 

De heer Hof land:  Tegen.  Zeker en vast .  

 

De heer Spaans:  Tegen.  

 

De heer De Gier :  Tegen.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Ik  conc ludeer dat  de f ract ies  van het  CDA, GBW, de LPF en de 

VVD voor z i jn .  Dat  z i jn  26 raads leden Tegen zi jn  West land Verstandig,  d e  Chr is tenUnie -SGP, 

D66,  GroenLinks en de  PvdA.  Dat  z i jn  13 zete ls .  Daarmee is  het  amendement  aangenomen.  

Dan breng ik  nu het  to ta le  voors te l  in  s temming.  

 

De heer Van Rossum: Voor.  Unaniem.  

 

De heer Dui jsens :  W e zi jn  voor .  

 

De heer Van Koppen:  Onze hele f ract ie  is  voor ,  voorzi t te r .  

 

De heer Van Veen :  Onze f ract ie  is  voor  d i t  voors te l .  

 

De heer Zuyderwi jk :  Goedenavond.  Onze f ract ie  i s  voor .   

 

De heer Van Harmelen :  Mi jn  f ract ie  is  voor  d i t  voors te l .  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  W i j  zu l len toch voor  s temmen,  aangezien  er  ie ts  leuks in  z i t .  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  W i j  zu l len tegen s temmen,  omdat  er  door  he t  amendement  het  

leuke u i t  ges loopt  is .  

 

De heer De Gier :  Zoals  aangekondigd,  voorzi t ter ,  tegen.  
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De voorzi t te r :  Ik  conc ludeer dat  de f ract ies  van het  CDA, W est land Verstandig,  de LPF,  

GemeenteBelang  W est land,  de VVD, de  Chr is tenUnie -SGP en D66 voor z i jn .  De f ract ies  van 

GroenLinks en de  PvdA zi jn  tegen .  Dat  betekent  dat  er  37 raads le den voor z i jn  en 2 

raads leden tegen.  Daarmee is  het  voors te l  in  geamendeerde vorm aangenomen.  Aldus 

bes loten.  

 

13.  BEHANDELING VAN OP ZICHZELF STAANDE MOTIES OP GROND VAN ARTIKEL 

38,  LID 3  VAN HET REGLEMENT VAN ORDE VAN DE RAAD  

13.1 MOTIE WESTLAND VERSTANDIG-GBW-LPF-GROENLINKS-PVDA-CDA INZAKE 

TWEE WEKEN BEDENKTIJD WMO-HERINDICATIE  

 

“De raad  van de gemeente W est land in  vergader ing b i jeen op 16 februar i  2021;  

overwegende:  

dat  t i jdens de commiss ievergader ing de wethouder bevraagd is  over  de twee  weken 

bedenkt i jd  na een keukentafe lgesprek ;  

dat  nog s teeds inwoners  d ie  een keukentafe lgesprek voeren,  verzocht  wordt  d i rect  te  

ondertekenen;  

dat  een bedenkt i jd  van twee weken een dwingende regel  zou moeten zi jn ,  d ie  iedereen d ie  

betrokken is  b i j  het  keukentafe lgesprek  za l  moeten aanhouden;  

dat  de wethouder desgevraagd in  de commiss ie MO eigen invul l ingen door  degenen d ie  he t  

her ind icat iegesprek voeren,  openl ie t ;  

dat  d ie  ru imte n ie t  gewenst  is  en dat  iedereen  d ie  betrokken is  b i j  het  zogenaamde 

keukentafe lgesprek duide l i jk  moet  z i jn  wat  de  regel  is ;  

dat  wanneer  er  wel  een c l iëntondersteuner aanwezig is ,  geen  bedenkt i jd  gegeven  behoef t  te  

worden a ls  de  c l iënt  en de c l iëntondersteuner  van oordeel  z i jn  dat  een  bedenkt i jd  n ie t  nodig 

is ;  

verzoekt  he t  co l lege:  

1 .   aan degenen d ie  in  W est land de W mo keukentafelgesprekken over  W mo - ind icat ie ,  

her ind icat ie ,  moni tor ing  of  met  welk  doel  dan ook voeren ,  dwingend op te  leggen en 

zo nodig ook de contro le  daarover te  voeren,  d at  de betrokken inwoners n ie t  d i rect  b i j  

het  kru is je  moeten tekenen,  maar 14  dagen bedenkt i jd  kr i jgen om dat  te  doen;  

2 .   deze maat regel  a l leen op te  leggen a ls  er  b i j  het  gesprek geen  ondersteuning 

aanwezig is  van een ( l i e fs t  onafhankel i jk )  c l iëntonderste uner;  

3 .   aan de raad te rug te  koppelen op welke wi j ze deze ins t ruct ie  wordt  doorgegeven aan  

degenen d ie  de W mo-gesprekken voeren waar  handtekeningen gezet  moeten worden;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Mot ie  van W est land Verstandig,  GemeenteBelang W es t land,  de LPF,  GroenLinks ,  de PvdA 

en het  CDA)  

 

De heer Dui jsens:  Mi jnheer de voorzi t te r .  Er  is  over leg over  gevoerd in  de 

commiss ievergader ing.  Gis teravond hebben we nog een b i jeenkomst  gehad om ie ts  over  de 

Wmo beter  te  leren begr i jpen.   

De mot ie  ‘Twee weken bedenkt i jd ’ ,  b i j  ieder  gesprek waar handteke ningen gezet  moeten 

worden waar in  een  bes lu i t  genomen wordt  over  de mate van  zorg ,  hee f t  ins temming de van 

en wordt  mede ingediend door GBW , de LPF,  GroenLinks,  de PvdA en  het  CDA. Die za l  dus 

wel  de meerderheid ha len en is  erop ger icht  vanaf  nu verp l ichtend de  veert ien  dagen in  ach t  

te  nemen,  tenzi j  een ondersteuner aanwezig is  d ie  roept  dat  het  n ie t  nodig is .  

 

De heer De Bloeme: Voorzi t ter .  In  de vergader ing van de  commiss ie MO heef t  onze 

Chr is tenUnie-SGP-f ract ie  het  vo lgende naar  voren gebracht .  Naar onze mening heef t  de 

wethouder a l  meerdere  keren aangegeven dat  inwoners vo ldoende bedenkt i jd  hebben.  W i j  

gaan ervan u i t  dat  degenen d ie  de her ind icat iegesprekken voeren zich aan de gemaakte 

afspraken houden.  Dwingend opleggen vinden we dan ook te  ver  gaan.  A ls  er  k lachten  
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b innenkomen van c l iënten dat  consulenten zich h ieraan n ie t  houden  moet  de gemeente 

u i teraard meteen  act ie  nemen .  De mot ie  is  wat  ons betref  dus overbodig.  N iet temin zu l len we 

voor s temmen,  maar wi j  v inden de bewoord ing dwingend en gewoon n iet  passend.  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Inderdaad de derde vers ie  van deze  mot ie  d ie  voor l ig t .  Na  g is teren 

is  er  wat  meer du ide l i jkheid onts taan .  Het  co l lege heef t  geen bezwaar.  Ik  zeg toe dat  ik  u  de  

prec ieze u i twerk ing  za l  toesturen.  

 

De voorzi t te r :  Ik  conc ludeer dat  deze mot ie  unan iem is  aangenomen.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  W i j  z i jn  n ie t  voor ,  dus u kunt  n ie t  conc luderen dat  d ie  unaniem 

is  aangenomen.  

 

De voorzi t te r :  Er  z i jn  n ie t  meer f ract ies  tegen  de mot ie .  De mot ie  is  aangenomen,  met  de 

s tem van D66 tegen Aldus bes loten.  

 

13.2  MOTIE WESTLAND VERSTANDIG-GROENLINKS-GBW INZAKE VERPLEEGHUIS- EN 

CRISISBEDDEN VOOR WESTLANDSE INWONERS  

 

“De raad  van de gemeente W est land in  vergader ing b i jeen op 16 maar t  2021;  

neemt het  vo lgende in  overweging:  

-   a l  jaren is  er  in  W est land e en schr i jnend tekor t  aan verp leeghuis -  en c r i s isbedden 

voor W est landse inwoners in  de bestaande verp leeghuizen;  

-   a l  jaren ook worden W est landse senioren d ie  d r ingend opgenomen moeten  worden op 

een lange wacht l i js t  gezet ,  waardoor de thu iss i tuat ie  to t  ongewenste s i tuat ies  le id t  en 

ook de goede kwal i te i t  van leven in  gedrang  komt en vaak to t  p laats ing  ver  bu i ten 

West land le id t ;  

-   de W est landse Seniorenraad,  KBO -PCOB, PGW , ASDW , Alzheimer DW O en  ook 

andere belangenbehart igers  lu iden terecht  de noodk lok over  de thans bestaande 

s i tuat ie ;  

-   de Seniorenraad beple i t te  tevergeefs  to t  nu toe om t i jde l i jke u i tbre id ing van  

verp leeghuis  De Kreek in  ‘s -Gravenzande;  

-   het  co l lege geef t  aan  da t  op d iverse p lekken in  West land de komende jaren  enkele 

verp leegbedden b i jkomen,  maar dat  za l  b i j  ve rre n ie t  genoeg zi jn  u i tgaande van de  te  

verwachten toest room;  

-   West landse inwoners worden aangemoedigd om zo lang a ls  mogel i jk  thu is  te  b l i jven  

wonen,  op zich p r ima,  maar wel  le idend nu en op  termi jn  to t  meer  urgente opnames;  

-   het  co l lege zet  ook in  op  de herbouw van een deel  van de  Naaldhors t  in  Naaldwi jk ,  

maar inmiddels  s taat  vast  dat  d ie  herbouw n iet  eerder  te  verwachten is  dan 2024;  

-   op kor te  termi jn  za l  d ie  he rbouw dus n ie t  le iden to t  de gewenste forse  u i tbre id ing;  

-   inmiddels  heef t  de wethouder t i jdens de MO -commiss ievergader ing van  1  maart  la ten 

weten dat  de hern ieuwde Naaldhors t  de eers te jaren na 2024  (deels)  n ie t  za l  le iden 

to t  ext ra  bedden omdat  het  p lan  zou bestaan da t  o .m.  woonzorgcen trum De Tr iangel  

en woonzorgcent rum Sonnevanck in  de per iode  na 2024 verbouwd gaan worden en de 

bewoners “overgeplaats t ”  gaan worden  naar  de n ieuwe Naaldhors t ;  

-   terecht  is  daarover -zoals  ook a l  t rouwens t i jdens de commis s ievergader ing  door een 

aanta l  par t i jen en  daarna nog schr i f te l i jk  door  1  par t i j -  ophef  onts taan omdat  een 

aanta l  jaren geleden de verhuiz ing vanui t  De L ie r  naar  Naaldwi jk  van kwetsbare 

inwoners -zacht  gezegd-  n ie t  wensel i jk  werd geacht  en toen de p lannen z i jn  

a fgeblazen ;  

-   ook betekenen deze p lannen dat  er  ook ver  n a 2024 geen ef fect ieve  u i tb re id ing van 

het  aanta l  bedden p laatsvindt ;  
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-   met  deze mot ie  roept  de  raad het  co l lege op om d i rect  act ie  te  ondernemen  zodat  de 

verhuisp lannen worden s topgezet  en te r  p lekke oploss ingen worden  gezocht  voor  de 

Tr iangel  en Sonnevanck en mogel i jk  nog andere  verp leeghuizen ;  

-   met  deze mot ie  wi l  de  raad nogmaals  onze zorgaanbieders ,  ons Zorgkan toor  oproepen 

om op kor te  termi jn  ext ra (eventueel  t i jde l i jke)  bedden te  creëre n  en te  zorgen dat  

onze inwoners snel  te recht  kunnen in  b innen W est land  gelegen verp leeghuizen;  

en spreekt  h ierb i j  u i t :  

-   dat  het  onwensel i jk  en ze l fs  onaanvaardbaar is  dat  kwetsbare bewoners van  onze 

verp leeghuizen  en woonzorgcent ra worden “verp laats t ”  n aar andere  verp leeghuizen in  

West land;  

-   dat  de zorgaanbieders  door de gemeente ge fac i l i teerd moeten worden om ter  p lekke 

a l ternat ieve huisvest ing te  creëren door noodhuisvest ing of  n ieuwbouw  ter  p lekke en 

daarna verhuizen van de  oudbouw naar de n ieuwbouw;  

-   dat  het  wensel i jk  is  da t  het  Col lege op  kor te  te rmi jn  daar over in  over leg  t reedt  met  de  

zorgaanbieders  en Zorgkantoor  en de raad in formeert  over  de  concre te resul ta ten van 

dat  over leg;  

en verzoekt  het  co l lege:  

-   om met  onze zeer gewaardeerde zorgaanb ieders  en Zorgkantoor  to t  a fspraken te  

komen to t  a l  o f  n ie t  t i j de l i jke u i tbre id ing van enkele  verp leeghuizen en de raad te  

in formeren en da t  laats te ook te  doen a ls  de  zorgaanbieders  en Zorgkantoor  geen 

medewerk ing wensen te  geven,  en :  

-   om aan de raad te  ber ichten onder welke voorwaarden eventueel  wel  op  kor te  termi jn  

de zorgaanbieders  en Zorgkantoor  bere id  z i jn  to t  medewerk ing  en  welke 

mogel i jkheden het  Col lege vanui t  de gemeente z ie t  om een en  ander voor  e lkaar  te  

kr i jgen op kor te  termi jn ;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Mot ie  W est land Verstandig,  GBW  en GroenL inks)  

 

De heer Dui jsens :  Ook GBW  en GroenLinks hebben deze mot ie  mede ingediend.  Al  ja ren 

hebben we het  in  de raad over  het  schr i jnende tekor t  aan verp leeghuis -  en cr is isbedden voor 

onze W est landse inwoners.  Lange wacht l i js ten,  inwoners d ie  langer dan gewe nst  thu is  

moeten verb l i jven.  Dat  i s  voor  henzel f  en de omgeving,  waardoor de kwal i te i t  van leven in  

het  gedrang komt,  door p laats ing ver  bu i ten W est land,  veraf  van hun par tne r ,  fami l ie  

vr ienden  en kennissen,  ongewenst .  De Senio renraad ,  KBO-PCOB, PGW , ASDW ,  Alzheimer 

DW O lu iden a l  heel  lang  de noodk lok en komen ook met  op loss ingen.  Het  co l lege en de 

wethouder komen s teeds met  dezel fde lo l l ige verhalen,  d ie  n ie t  echt  to t  een oploss ing op 

kor te  termi jn  le iden .  W e praten h ierover  a l  ve le  jaren,  maar zonder op lo ss ing.  

De wethouder veron trust te  onze  f ract ie  door de mededel ing dat  a ls  in  2024 mogel i jk  de ext ra 

bedden voor De Naaldhors t  beschikbaar komen.  e r  nog to t  2030 geen fo rse u i tbre id ing zou 

kunnen komen,  omdat  enkele bestaande verp leeghuizen nog  moeten gaan v erbouwen.  Dus 

geen u i tbre id ing in  2024 van zoveel  bedden .  In  het  ve r leden is  a l  een  aanta l  keren f l inke 

ongerustheid  geweest  b i j  bewoners van De Tr iangel  en Sonnevanck over  t i jde l i jke 

verhuisp lannen en daarvan moeten we geleerd hebben.  De mot ie  z ie t  erop o m dat  te  

voorkomen.  Nu a l  dus ru im op t i jd .  Geen onrust  b i j  mensen d ie  a l  genoeg leed hebben met  

z ichzel f  en  hun  omgeving.  

Ook is  het  verzoek aan  het  co l lege om echt  inze t  te  p legen op t i jde l i j ke u i tbre id ing.  Immers,  

het  probleem vraagt  nu om een oploss ing .  En n ie t  pas op termi jn  tussen 2024 of  na 2030.  

Een kwest ie  van p r ior i te i ten  s te l len en handelen  daar waar het  het  hardst  nodig is .  Dus n ie t  

k le tsen,  maar poetsen .  Onze zorgaanbieders  hebben ook de p l icht  om onze inwoners h ie r  in  

West land een goede en sne l le  p lek te  bezorgen in  onze verp leeghuizen.  Het  verzoek aan he t  

co l lege is  om dat  andermaal  met  kracht  op te  pakken en nu wel  op  kor te  termi jn  met  

aanzien l i jke u i tb re id ing van de verp leeghuisb edden te  komen.  
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Mevrouw Van der  S te l t :  Voorzi t ter .  Al  ja ren schi t ter t  W est land e igenl i jk  in  negat ieve zin .  Een  

lange wacht t i jd  voor  een  cr is is -  en het  verp leeghuisbed.  Soms meer dan twee jaar .  In  

oktober zagen wi j  wethouder Vreugdenhi l  de p laatse l i jke kra nten s ieren met  de mededel ing 

dat  de in tent ieovereenkomst  tusse n de gemeente  W est land en Pieter  van Foreest  om op het  

terre in  van de oude Naaldhors t  n ieuwbouw te p legen getekend was.  “ W e hopen h ier  a l len 

medio 2024 het  g las  op te  mogen hef fen. ”  De vreugde was over igens  van kor te  duur toen wi j  

la ter  in  de commiss ievergader ing te  horen kregen dat  d i t  het  daadwerkel i jke probleem zeker 

nog n ie t  op lost  in  2024.  Nee,  we gaan eers t  nog een aanta l  jaren een beddendans doen .  Te 

vergel i jken met  het  oud -Hol landse spel le t je  s toe lendans.  W e gaan,  zoals  de Snol lebol lekes 

zingen,  van l i nks naar rechts .  Ofwel ,  d e bewoners gaan van De L ie r  naar Naaldwi jk ,  van ’s -

Gravenzande weer naar De L ier  en  weer  terug.  Misschien in  een ie twat  andere vo lgorde .  En 

het  k l ink t  misschien heel  gezel l ig ,  maar e igenl i jk  is  het  natuur l i jk  in  en  in  t r ies t  dat  de meest  

kwetsbare personen,  d ie  deze zorg zo hard nodig hebben,  moeten verp laatsen of  de 

komende jaren gewoon n iet  terecht  kunnen in  een W est land s verp leeghuisbed.  Ach,  de 

mante lzorgers  lossen he t  wel  weer op,  za l  de gedachte zi jn .  W e geven nog een 

West landbonnet je  h ier  en een bonnet je  daar ,  maar het  daadwerkel i jke probleem oplossen,  ho 

maar.  

Dan nog even te rugkomend op d ie  mooie fo to  in  oktober.  Voorzi t ter .  Mi j  fopt  de wethouder 

natuur l i jk  n ie t .  Die wethouder b l i j f t  s tug  vo lhouden dat  h i j  n ie t  gaat  over  het  aanta l  bedden 

en over  de u i tb re id ing of  n ieuwbouw van verp leeghuisbedden.  Maar waarom dan toch b i j  de 

West landse inwoners de  indruk wekken met  d i t  soor t  k rantenber ichten da t  h i j  er  wel  dege l i jk  

over  gaat .  S top dan ook daarmee,  is  ons advies.  Mi jn  f ract ie  wordt  wekel i jks  benaderd door 

West landse inwoners d ie  ons aansporen ervoor te  zorgen dat  de  wethouder snel  bedden gaat  

creëren.  Dat  is  toch ook wat  h i j  b i j  de  n ieuwe Naaldhors t  gaat  doen.  Fa mi l ie  van deze 

mensen wacht  a l  zo lang dat  het  vanzel f  c r is is  wo rdt ,  en waardoor ze ze l fs  in  Noord -Hol land 

een bed aangeboden kr i j g t .  Ja,  voorzi t te r ,  dat  dan weer wel .  Ui te indel i jk  i s  er  voor  iedereen 

een bed.  Maar is  d i t  het  bed wat  wi j  onze W est landers gu nnen? GBW  staat  voor  zorg d ichtb i j .  

Dat  is  inmiddels  hopel i jk  wel  du ide l i jk .  De mot ie  i s  du ide l i jk .  W i j  verwachten dat  de 

wethouder e r  a l les  aan gaat  doen om zo snel  mogel i jk  bedden te  creëren .  W at  ons betref t  

kan dat  ook met  een andere par t i j  dan  Piete r  v an  Foreest  o f  Careyn.  Een beet je  creat i v i te i t  

kan wat  ons bet re f t  geen  kwaad.  

 

Mevrouw Sui jker -van W ingerden:  Voorzi t ter .  Laten we a ls  eers te vooropste l len dat  onze 

f ract ie  b l i j  is  dat  de bouw van de Naaldhors t  gaa t  komen.  Maar dat  is  pas  in2024,  wanneer 

de W est landers van deze locat ie  gebru ik  kunnen maken.  Daarb i j  wo rd t  ook nog eens de 

carrousel  ingezet .  Door renova t ie  van de andere  zorg inste l l ingen,  waaronder De Tr iangel  en 

Sonnevanck onder andere.  En la ten we eer l i jk  z i j n ,  oude mensen la ten zi t ten terwi j l  het  

gebouw en hun  woonplek gerenoveerd gaat  wo rden is  toch ook n ie t  opt imaal?  Natuur l i jk  is  

het  f i jner  dat  deze doelg roep t i jde l i jk  verhuis t  naar een ander  p lek je .  En misschien kan de 

wethouder wel  u i t zoeken,  dan wel  navraag doen of  deze  bewoners t i jdens  de verbouwingen 

gehuisvest  kunnen b l i j ven in  hun verp leeghuis ,  maar dan in  een ander deel .  

Over de mot ie  het  vo lgende.  De wethouder  heef t  du ide l i jk  aangegeven dat  deze  overbodig is .  

Er  komen wel  wat  bedden b i j  en er  is  een  reg iovis ie  met  DSW  op komst .  Dez e  wi l len wi j  a ls  

f ract ie  dan ook eers t  a fwachten.  

Ik  wi l  a fs lu i ten met  de opmerk ing dat  de LPF-f ract ie  de ontwikkel ingen rondom de n ieuwe 

Naaldhors t  en  de inzet  van ext ra bedden nauwlet tend za l  b l i jven vo lgen.  

 

Mevrouw Van der  Ei jk -Groeneveld :  Goedenavond a l lemaal .  Om te  beginnen benadruk ik  dat  

wi j  een heel  g rote voo rs tander z i jn  van meer verp leeghuisbedden.  Het  l i e fs t  ook 

tussenbedden voor t i jde l i jke zorg.  En he t  l ie fs t  w i l len we d ie  ook op  kor te  termi jn .  

Bi j  d i t  doss ier  z i t  b i j  ons  ook een grote zorg.  En  d ie  zorg zi t  ook b i j  de burgers ,  d ie  op d i t  

moment  bu i ten W est land worden u i tgeplaats t .  Daarnaast  noem ik  dat  we het  geen wensel i jke 

s i tuat ie  v inden dat  W est landers verhuisd gaan worden om ru imte te  maken voor n ieuwbouw. 
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Als  we a ls  raad daadwerkel i jk  invl oed zouden hebben,  dan zouden we d ie d i rect  gaan 

u i toefenen.  Maar he laas is  dat  n ie t  zo,  da t  hebben we ook van de wethouder mogen horen.  

Als  we namel i jk  invloed hadden,  dan was er  d i t  j aar  a l  een n ieuwe Naaldhors t  en kwamen er  

t i jde l i jke hu isvest ing,  tusse nbedden en u i tbre id ing van bedden.  W e hebben helaas deze  

invloed n ie t  en deze mot ie  gaat  deze invloed ook  n ie t  ve randeren .  Een s tuk je  inhoud in  de 

mot ie  is  goed en dat  is  de oproep aan de  wethouder om in  over leg met  zorgaanbieders  en 

het  zorgkantoor  in  ove r leg te  gaan.  Volgens mi j  hebben we recent  in  de 

commiss ievergader ing van de wethouder gehoord dat  er  veel  over leg is  gepleegd.  W e 

hebben een t i jd l i jn  geschets t  gekregen.  Door da t  ve le  over leg kon de wethouder ons d ie  

t i jd l i jn  ook geven.  

Natuur l i jk  komen we d ie bedden tekor t  en  dat  gaat  in  de r icht ing  van  300  bedden v oor de 

komende jaren.  Gelukk ig gaat  er  ook veel  goed en is  er  a l t i jd  wel  een verp leeghuisbed 

beschikbaar a ls  dat  nodig is .  Maar is  dat  in  de e igen reg io? Nee,  he laas n ie t  a l t i jd .  Dat  horen  

we ook terug  van onze burgers .   

Wat  kan er  wel? W e zi jn  voor  t ransp arant ie  en betrouwbaarheid.  Dat  hebben we ook in  de  

commiss ievergader ing genoemd. W e staan ervoor om op de lange termi jn  zaken goed te  

organiseren voor de  kwetsbare ouderen in  het  West land.  En we houden e rvan om kor t  op de  

bal  geïnformeerd  te  b l i j ven.  Daarom wi l  de wethouder het  vo lgende vragen.  W e wi l len per  

kwartaa l  de Naaldhors t  o f  de n ieuwbouw daaromtrent  op de agenda van de commiss ie MO 

plaatsen en daarmee ons op de hoogte houden van ontwik kel ingen.  W ethouder,  praat  ons e lk  

kwartaa l  b i j  over  d ie  vorder ingen.  Daarmee b l i j ven wi j  a ls  raad  en W est landers op de hoogte .  

De zorgaanbieder is  aan  zet  om tot  u i t voer ing over  te  gaan en  na te  denken over  het  soor t  en 

de hoeveelheid  bedden.  Het  Zorgkan toor  gaat  deze bedden f inanc ieren en ik  ben benieuwd 

naar de toezegging h ierover .  Nogmaals ,  wat  kan  er  dan wel? W ethouder,  praat  ons e lk  

kwartaa l  b i j .  En praat  ons b i j  over  de ontwikkel ingen b i j  het  Zorgkantoor .  We hebben onlangs 

nog met  de Senio renraad gesproken,  want  daar l ig t  wel  invloed.  Dat  is  het  kracht ige gelu id ,  

onder andere van  de Seniorenraad,  KBO-PCOB, de ASDW , Alzheimer DW O en de 

c l iëntenraden.  Ik  roep deze nogmaals  op om in  gesprek te  gaan met  de  zorgaanbieders ,  want  

daar l ig t  wel  een kracht ige invloed.  Na vor ige week een gesprek met  de Seniorenraad  te  

hebben gehad,  b leek we l  dat  d ie  d i t  van p lan was en d i t  hebben wi j  van har te  toegeju icht .  

Voor nu dank u  wel .  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  He t  l i jk t  a lsof  de mot ie  v indt  dat  de wethouder z i jn  werk  n ie t  

doet .  Laat  ik  eers t  de wethouder compl imenten geven dat  h i j  in  z i jn  onderhandel ingen zover 

is  gekomen dat  er  een n ieuwe Naaldhors t  gereal i seerd gaat  worden.  Dat  i s  een groot  goed,  

want  zoals  a l le  sprekers  a l  hebben vermeld is  e r  een groot  gebrek aan verp leeghuisbedden 

en cr is isbedden in  W est land.  

De mot ie  zegt  in  fe i te  da t  de bewoners van Tr iangel  en Sonnevanck n ie t  naar de Naaldhors t  

mogen verhuizen  a ls  d ie  locat ie  word t  opgeknapt .  Mevrouw Sui jker  vroeg  a l  hoe we dat  

wi l l en doen.  W i l len we d ie  bewoners la ten zi t ten terwi j l  hun  gebouw word t  opgeknapt?  Als  

dat  mogel i jk  zou  zi jn ,  zou de aanbieder daarvoor  waarschi jn l i jk  wel  k iezen.  Maar misschien 

kan de wethouder wel  k i jken of  daar de noodlokalen t i jde l i jk  weg te  zet ten  zi j n .  Als  dat  n ie t  

mogel i jk  is  moet  er  toch een carrousel  p laatsvinden,  dat  bewoners moeten verhu izen  en er  

geen andere mogel i jkheden zi jn .  

Als  ik  verder  naar de mot ie  k i jk  s taat  daar in  ook een oproep om desnoods zonder  de 

aanbieders e igen verp leeghuisbedden te  gaan rea l iseren.  Dan word t  de wethouder he lemaal  

voor  een onmogel i jke e is  geste ld .  De PvdA zal  dus in  ieder  geval  n ie t  meegaan in  deze 

mot ie .  

 

De heer De Bloeme: Voorzi t ter .  De Chr is tenUnie -SGP-fract ie  v ind t  het  tekor t  aan verp leeg -  

en cr is isbedden in  W est land zorgel i jk .  Ik  wi l  n ie t  te  ver  vooru i t lopen  op een mogel i jke 

verhuiz ing in  de toekomst .  Dan hebben we he t  over  2024.  W i j  wi l len dat  de wethouder nog 

een keer in  gesprek gaa t  met  Pieter  van Foreest  om de mogel i jkheden van t i jde l i jke 
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u i tbre id ing te  bespreken .  Di t  hee f t  h i j  gedaan.  Het  is  b i j  het  co l lege bekend dat  de nood hoog 

is ,  maar dat  er  geen i j ze r  met  handen gebroken kan worden.  W el  v inden we het  be langr i jk ,  

zoals  het  CDA a l  heef t  aangegeven,  om regelmat ig  op de hoogte gehouden te  worden van de 

gang van zaken.  Voorzi t ter .  W i j  zu l len deze mot ie  n ie t  s teunen.  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Vo lgens mi j  is  het  toch de goede gewoonte in  d i t  hu is  dat  mede -

ind ieners het  eers t  aan het  woord  komen.  Ik  was  mede- ind iener ,  maar ben ook kru imel t je ,  

maar ben a ls  laats te.  He laas.  

Voorzi t ter .  He t  ontbreken van deze bedden le id t  a l  jaren lang to t  schr i jnende s i tuat ies .  Da t  

heef t  iedere par t i j  a l  aangegeven.  W at  mi j  bet ref t  duur t  dat  te  lang.  W at  mi j  en de 

GroenLinks- f ract ie  bet re f t  is  d i t  weer een voorbeeld van gebrek aan daadkracht .  Ondanks he t  

fe i t  dat  er  weer  gesprekken met  Pieter  van  Foreest  z i jn ,  hoor ik  nu ook weer het  CDA weer 

zeggen da t  het  f i jn  is  da t  er  weer gesproken gaa t  worden .  Maar er  wordt  a l  jaren lang 

gesproken.  Deze mot ie  wi l  daar  nu  ie ts  aan veranderen.  Di t  is  daadkrach t .  Daarom di enen wi j  

deze mot ie  mede in .  En  verder  kom ik  s t raks misschien nog met  een andere inbreng in  

tweede te rmi jn .  

 

Mevrouw Van der  Knaap :  Voorzi t te r .  Di t  onderwerp is  a l  ve le  maanden aan de orde geweest .  

W i j  s lu i ten ons aan b i j  de woorden van  het  CDA en zu l len ook tegen de mot ie  s temmen.  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorzi t ter .  Inderdaad is  d i t  een onderwerp da t  ons in  de afge lopen 

per iode langdur ig  heef t  bezig gehouden.  Terech t  zorgel i jk .  Eens.  Ik  heb eerder  in  

commiss ieverband en op  schr i f te l i jke vragen geantwoord da t  het  co l lege n ie t  aan het  s tuur  

z i t .  W e zi jn  wel  in  gesprek met  DSW  en de zorgpart i jen.   

Ik  kan u toezeggen dat  e r  b innenkort  een  reg iovis ie  l ig t ,  d ie  samen met  DSW  is  opgewerkt .  

Daar in  worden de  geta l len nog eens genoemd. Daar in  zu l t  u  ook zien dat  DSW  het  met  u  

eens is  dat  d i t  een zorgel i jke s i tuat ie  is  en er  a l l es  aan gedaan wordt  om d ie zo snel  mogel i jk  

op te  lossen.  Maar zeker  a ls  co l legel id  kan ik  geen i jzer  met  handen b reken.  Dat  is  echt  aan 

zorgpart i jen,  wat  u  e r  ook van zegt .  

De heer Van Gier  noemde nadrukkel i jk  een carrousel  op gang brengen.  Hoe wi l  je  het  anders 

doen? Als  het  verbouwen van De Tr iangel  o f  Sonnevanck kan zonder  herr ie  te  maken ,  

zouden we dat  doen.  In  a l le  redel i jkheid veronderste l  ik  n ie t  dat  het  a l lemaal  zonder  over last  

kan.  Of  daar noodbedden naast  te  p laatsen zi jn  za l  tegen  d ie  t i jd  a l lem aal  onderzocht  

worden.  Maar u weet  ook dat  de ru imte daar zeer  beperkt  is .  Ik  ga daar dus helemaal  n ie ts  

over  toezeggen.  Maar  ik  snap dat  de heer De Gier  het  noemde.  Dank voor de compl imenten,  

d ie  voelen goed.  

De toezegging aan  de dames Van der  Ei jk  en Van  der  Knaap om per kwartaa l  te  in fo rmeren 

neem ik  ru im.  Zodra e r  wat  te  melden va l t ,  het  l i e fs t  per  kwartaa l ,  rappor teren hoe ver  het  

s taat  met  De Naaldhors t  en even tuele andere  on twikkel ingen.  Die  deel  ik  u i teraard met  u .  

Mevrouw Sui jker  vroeg o f  bewoners e r  t i jdens de  renovat ie  kunnen b l i j ven wonen.  Dat  weet  

ik  n ie t  zeker ,  dat  hangt  van a l le r le i  zaken af .  Ik  kan daarover ze l fs  n ie t  zeggen,  maar ik  za l  

in  gesprek gaan en dat  gesprek voortzet ten met  Pieter  van Foreest  om te horen hoe d ie  

p lannen zi jn .  

Missch ien is  het  goed a ls  we een keer na het  zomerreces een gesprek met  de zorgpart i j en 

hebben over  welke vis ie  z i j  hebben op de huisvest ingsportefeu i l le  en waar ze  tegen aan 

lopen.  Dat  zou  misschien  meer he lderheid kunnen geven.  

W ij  ont raden deze mot ie .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l ,  wethouder.  Dan is  de tweede termi jn  aan de orde.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Kamerbreed e rkennen we dat  er  een g root  probleem is .  Maar 

we schuiven  het  a l lemaa l  voor  ons u i t .  En in  2024 za l  b i j  de grat ie  Gods wel  de n ieuwe 

Naaldhors t  gaan  verschi jnen.  Daarover hoef  ik  n ie t  e lk  kwartaa l  met  de wethouder te  p raten.  
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Ik  neem aan dat  dat  wel  gestand za l  worden  gedaan.  W e hebben nu in  2021 een probleem. 

En 2024 is  over  d r ie  jaar .  Mensen d ie  het  nu nodig hebben zu l len dat  moment  wel l icht  n ie t  

eens bere iken.  Nu hebben we behoef te  aan u i tb re id ing.  Als  je  d ie  dan n ie t  def in i t ie f  kunt  

kr i jgen moet  je  t i jde l i jke op loss ingen k iezen.  Dat  heef t  de Senio renraad in  het  ver leden ook 

aangedragen:  bouw t i jde l i jke un i ts .  In  andere  gemeenten gebeurt  da t  ook .  Bi j  De Kreek,  b i j  

het  W oerdblok.  Ga vanui t  d ie  bestaande voorzien ing ook d ie  ext ra 75  bedden per  locat ie  

bewerken.  Zo  las t ig  is  dat  n ie t .  En  dat  probeert  de mot ie  te  bewerken.  Wat  de heer De Gier  

in  de mot ie  leest  kan ik  n ie t  in  de mot ie  z ien.  En  dat  is  ook n ie t  zo beschreven.  Er  moet  veel  

meer push van  het  co l lege u i tgaan en n ie t  om het  kwartaa l  b i jpraten.  Dat  doen we to t  nog toe 

ook a l .  Er  wordt  heel  veel  over  gepraat ,  maar he t  probleem word t  n ie t  opgelost .  Het  

probleem moet  aangepakt  worden en  daarop i s  d ie  mot ie  ger icht .  En a ls  de meerderheid van 

de raad dat  n ie t  nodig v indt  en op deze wi jze wi l  doorgaan,  dan be treur  ik  dat  ten zeers te .  

En onze inwoners zu l len  dat  ook doen,  want  je ,  zo los  je  geen probleem op.  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Bus iness as u sual .  We horen het  iedere keer opnieuw weer 

terug.  Het  is  s t raks,  he t  is  la ter ,  het  is  da t  we  moeten praten.  Maar nu is  het  probleem, nu  

worden e r  bedden gevraagd.  Nu is  e r  cr is is  en nu is  n ie t  2024.  Dus wederom ui termate 

te leurs te l lend wat  d i t  co l lege aan  daadkracht  laa t  z ien.  Helaas a l  ja ren lang.  

 

Mevrouw Sui jker -van W ingerden:  Dank u wel ,  voorzi t ter .  Ik  ga het  verder  n ie t  meer over  de 

mot ie  hebben.  Ik  ju ich het  zeker  toe om na he t  zomerreces een keer met  de zorgaanbieders  

in  gesprek te  gaan.  dus daar s ta  ik  zeker achte r ,  met  dank aan de wethouder.  

 

Wethouder Vreugdenhi l :  Voorzi t ter .  Ik  heb geen behoef te  aan een tweede termi jn .  Al les  wat  

gezegd kon worden is  gezegd.  

 

De voorzi t te r :  Dan hebben we in  twee te rmi jnen h ierover  beraads laagd en ga ik  over  to t  de 

s temming.  Ik  k i jk  naar de CDA-f ract ie .  

 

Mevrouw Van der  Ei jk -Groeneveld :  He t  CDA zal  tegen deze mot ie  s temmen,  zoals  ik  heb 

ver te ld  in  mi jn  b i jdrage .  

 

De heer Dui jsens :  W i j  z i jn  voor .  

 

Mevrouw Sui jker -van W ingerden:  Tegen de mot ie ,  voorzi t ter .  

 

Mevrouw Van der  S te l t :  Voor.  

 

Mevrouw Van der  Knaap :  W i j  z i jn  tegen.  

 

De heer De Bloeme: W i j  z i jn  tegen ,  voorzi t te r .  

 

De heer Hof land:  Tegen.  

 

De heer Spaans:  Voor.  

 

De heer De Gier :  Tegen.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Dan conc ludeer  ik  dat  de f ract ies  van het  CDA,  de  LPF,  de  VVD, 

de Chr is tenUnie -SGP, D66 en de PvdA tegen zi jn .  De f ract ies  van W est land Verstandig,  GBW  

en GroenLinks zi jn  voor .  Dat  betekent  dat  15 raads leden voor  z i jn  en 24 tegen.  Daarmee is  

de mot ie  verworpen.  Aldus bes loten.  
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13.3 MOTIE WESTLAND VERSTANDIG-GROENLINKS-GBW-CDA-VVD INZAKE HONEY 

HIGHWAY BIJ STRANDWEG ’S -GRAVENZANDE 

 

“De raad  van de gemeente W est land in  vergader ing b i jeen op 13 apr i l  2021;  

overwegende dat :  

het  maken van  Honey Highways in  W est land  u i tgero ld  zou d ienen te  worden.  W est land laat  

z ich immers graag  voors taan a ls  de apotheek van de were ld  en het  cent rum  van de tu inbouw 

in  Neder land;  

dat  b i j  iedere Honey Highway in  ieder  geval  goede afspraken gemaakt  moeten worden  over  

maaien en een goede moni tor ing;  

dat  wel l icht  bas isscholen daarb i j  bet rokken kunnen worden en bas isschoolk inderen  gevraagd 

kan worden mee te  he lpen met  het  inzaaien;  

verzoekt  he t  co l lege:  

te  bezien  waar in  W est land geschik te Honey Highways kunnen worden aange legd en daarb i j  

de bas isschoolk inderen te  betrekken en e r  een b reed gedragen pro ject  van te  maken en dat  

a l les  b innen het  budget  van het  groenbeheer;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Mot ie  van W est land Verstandig ,  GroenLinks,  GBW,het  CDA en  de VVD)  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  W e hebben goed gelu is terd naar  de  ge lu iden in  de 

commiss ievergader ing.  De in i t ia t ie fnemers hebben de mot ie  wat  u i tgebre id .  Het  co l lege gaat  

in  ieder  geval  k i jken waar de honey h igways worden aangelegd  en daarb i j  de 

bas isschoolk inderen te  betrekken en er  een breed gedragen pro ject  van  te  make n.  Dat  a l les  

b innen het  budget  van  het  groenbeheer .  De  mot ie  wordt  inmiddels  ingediend  door W est land 

Verstandig,  GroenLinks,  GBW , het  CDA en de VVD. Ik  wi l  hem graag s t raks in  s temming 

brengen.  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  De  PvdA is  zeer  b l i j  met  de b i js te l l ing van de  mot ie ,  zoals  d ie  

heef t  p laatsgevonden.  Het  is  nu een opdrach t  om in  het  he le W est land te  k i jken waar he t  

in i t ia t ie f  u i tgero ld  kan worden.  W el iswaar ben ik  wat  laat  om de  mot ie  me de in  te  d ienen,  

maar ik  za l  doe van har te  s teunen.  

 

De heer Van Harmelen :  Voorzi t ter .  De vor ige mot ie  vonden wi j  maar erg beperkt ,  en d ie  g ing 

maar over  één d i jk ,  d ie  in  het  beheer was van he t  Zuid -Hol lands Landschap.  W i j  vroegen ons 

af  o f  d ie  organisat ie  het  wel  goed zou vinden a ls  wi j  hun d i jk  g ingen inzaa ien.  W e z i jn  b l i j  

met  deze aanpass ing.  Zoals  de heer Dui jsens ze i  hebben ze goed naar ons gelu is terd in  de 

commiss ievergader ing.  Daarmee zi jn  we b l i j .  W e zu l len deze  aangepaste mot ie  ook van har te  

s teunen.  

 

Wethouder Sni jders :  Voorzi t ter .  De gemeente zaai t  op een aanta l  pro jecten a l  met  een 

spec iaa l  b loemmengsel ,  met  a l lemaal  inheemse soorten .  Deze  bermen worden tweemaal  per  

jaar  gemaaid en ook afgeru imd.   

Er  wordt  gesproken  over  een honey h ighway ,  een zaadmengsel .  Het  is  een heel  mooi  

mengsel ,  dat  ook heel  duur is .  W e kunnen dat  mengsel  n ie t  ze l f  inkopen,  dat  wordt  door  de 

organisat ie  Honey Highway ze l f  gedaan.  Dat  be tekent  dat  er  behoor l i jk  wat  kosten mee 

gemoeid zi jn .  Hier  kom ik  ju is t  op mi jn  probleem .  Er  s taat  o f  de wethouder z ich e r  hard  voor 

kan maken.  Daarach te r  s taat  ‘b innen het  budget  van g roenbeheer ’ .  Dan moet  ik  u  zeggen dat  
de mengsels  d ie  we  ze l f  gebru iken  b i jna hetze l fde resul taat  bewerkste l l igen.  Di t  mengsel  is  

een heel  s tuk duurder .  We zi jn  wel  verder  a ls  gemeente aan het  k i jken  en in  gesprek met  de 

organisat ie  van Honey Highway en met  de p rovinc ie  om te k i jken om langs de Vei l ingroute  

het  mengsel  te  gaan toepassen .  Dat  za l  ook be tekenen dat  een belangr i j ke  b i jdrage door de 

provinc ie  h ie rvoor gedaan moet  worden .  Dat  is  m i jn  react ie  op deze mot ie .   
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Het  is  dus op zich een mooie mot ie ,  d ie  f inanc iee l  a l leen n ie t  past  b innen het  hu id ige 

groenbeheer.  

 

De voorzi t te r :  Er  is  geen behoef te  aan een  tweede termi jn .  Ik  vraag  even aan de heren 

Hof land en Van Koppen hoe ze in  de mot ie  s taan .  Van de andere par t i jen  weet  ik  dat  ze  de 

mot ie  s teunen of  mede ind ienen.  

 

De heer Hof land:  W e stemmen natuur l i jk  mee.  

 

De heer Van Koppen:  Voorzi t ter .  Met  de aanpass ing gaat  de gehele f ract ie  met  de mot ie  

mee.  

 

De voorzi t te r :  Ik  conc ludeer dan dat  a l le  f ract ies  de mot ie  ondersteun en en d ie  is  dan 

unaniem aangenomen.  

 

13.4  MOTIE GBW-PVDA-D66 INZAKE BETAALBARE KOOPWONINGEN MET GROND IN 

ERFPACHT 

 

Mot ie  ‘Betaalbare  koopwoningen met  grond in  er fpacht ’  
“De raad  van de gemeente W est land,  in  vergader ing b i jeen op d insdag 13  apr i l  2021 ;  

heef t  kennisgenomen van de inhoud van het  essay ‘Op de woningmarkt  va l len 
middeninkomens tussen wal  en schip ’ ;  
neemt in  overweging  dat  

 de gemeenteraad in  2014 heef t  bes loten to t  het  invoeren  va n  er fpacht  a ls  een 

maatregel  om de  kansen voor  jongeren op  de koopwoningmarkt  te  vergro ten,  

 het  rapport  ‘Er fpacht  a ls  re t ro - innova t ie ’  (Delo i t te  2013) een ‘publ ieksvr iendel i jke ’  
construct ie  voor  er fpacht  beschr i j f t ,  dat  wi l  zeggen een t ransparant  contra ct  met  

voorspelbare maandlasten,  geen  onaangename,  tussent i jdse  ver rass ingen en de 

woningbezi t ter  het  recht  heef t  de grond op enig  moment  a lsnog te  kopen (z ie  b i j lage)  

bes lu i t  het  co l lege van burgemeester  en wethouders te  verzoeken :  

 de huid ige (gedateerde) ‘Algemene Bepal ingen voor de u i tg i f te  in  er fpacht  van 
gronden van de  gemeente W est land’  om te vormen naar een e igen t i jds  model ,  
bi jvoorbeeld  zoals  beschreven in  het  vis iedocument  ‘Er fpacht  als  re t ro - innovat ie ’  
(Delo i t te ) ;  

 b innen het  lopende onderzoek naar de mogel i jkheid van he t  rea l iseren van 150 

betaalbare woningen in  West landse Zoom locat ies  ( ‘De Kreken’  (Poeld i j k )  en Monster -

Noord)  eveneens de  (on)mogel i jkheden van  het  rea l iseren van  betaalbare  

koopwoningen met  g rond in  er fpacht  te  onderzoeken;  

  b i j  de samenwerk ingspar tners  b i j  de p lanontwikkel ing van Plan  Dr iesprong 

(Kwintsheul )  en  W ater ingen-Noord  de mogel i jkheden van betaalbare koopwoningen 

met  grond in  er fpacht  lease te  propageren;  

en gaat  over  to t  de orde  van de  dag . ”  

(Mot ie  van GemeenteBelang W est land,  de PvdA en D66)  

 

De heer Van den Berg :  Voorzi t ter .  Veel  jonge  koppels  met  een middeninkomen s lagen er  n ie t  

in  om in  W est land een betaalbare koopwoning te  v inden.  Door  de overspannen woningmarkt  

neemt het  tekor t  aan betaalbare koopwoningen voo r deze groep ook nog eens a lmaar toe.  En 

dan gaat  het  dus om hu ishoudens met  een gezamenl i jk  bruto - inkomen to t  zo ’n  €  70.000,00  
per jaar .  Tot  d ie  g roep behoren onder andere mensen in  onmisbare beroepsgroepen ,  zoals  

po l i t ieagenten,  onderwi j zers  of  ve rp leegkundigen .  Ze verd ienen ne t  te  veel  om in  aanmerk ing 

te  komen voo r een soc ia le  huurwoning  en net  te  wein ig  om het  hu is  van  hun dromen te  

kunnen kopen.   
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De in i t ia t ie fnemers van deze mot ie ,  GBW , D66 en de PvdA,  v inden  het  be langr i jk  dat  er  in  

West land een woningaanbod bestaat  waar doelg roepen met  verschi l lende por temonnee s 

terecht  kunnen.  Koopwoningen voor jonge huishoudens met  een middeninkomen zi jn  daar in  

een belangr i jke schakel .  Met  deze  mot ie  wi l len  de in i t ia t ie fnemers daarom 

nieuwbouwkoopwoningen toegankel i jker  voor  hen maken.  Het  u i tgeven van grond in  e r fpacht  

is  daar toe een beproefd ins t rument .  Er fpacht  is  voor  de koper van een woning  een voordeel ,  

omdat  h i j  de grondwaarde n ie t  hoef t  te  f inanc ieren en dus ook n ie t  hoef t  a f  te  lossen zoals  

b i j  een hypotheek .  Een s impel  voorbeeld.  De  koper van  een n ieuwbouwwoning van 

€  300.000,00,  d ie  dat  bedrag geheel  moet  f i nanc ieren met  een hypotheek ,  moet  de len ing in  

der t ig  jaar  a f lossen om de rente f iscaal  a f  te  kunnen t rekken.  Als  de  grondwaarde van de  

woning,  zeg zo ’n € 75.000,00,  in  er fpacht  b l i j f t ,  dan hoef t  de koper € 225.000 ,00 te  

f inanc ieren en dus € 2 .500,00 minder af  te  lossen per  jaar .  De canon i s  f iscaal  a f t rekbaar en 

veela l  ongeveer ge l i jk  aan de hypotheekrente .   

Het  in  er fpacht  u i tgeven van bouwkavels  is  n ie t  marktcontra i r .  Het  past  vo l led ig b innen de 

kaders van de woonvis ie ,  i s  ze l fs  opgenomen in  het  u i tvoer ingsprogramma en de afspraken 

met  samenwerk ingspartners  en p lanontwikkelaars  hoeven n ie t  opengebroken te  worden.   

Gebru ik  van e r fpacht  b i j  grondui tg i f te  hee f t  nogal  eens een s lechte reputa t ie .  Maar aan 

er fpacht  op z ich mankeert  n ie ts .  Het  z i jn  de e r fpachtvoorwaarden e n d ie  z i jn  en worden 

daarom ook s teeds vaker aangepast ,  zodat  de koper du ide l i jkheid en zekerheid heef t  over  de 

ontwikkel ing van de er fpachtcanon.  En ze l fs  kan de mogel i jkheid worden  geboden om de 

grond in  er fpacht  te  kr i jgen .  Ter  in le id ing  

 

De heer Van Harmelen :  Voorzi t ter .  Ik  s lu i t  me vo l led ig aan b i j  de woorden van mi jn  

voorganger ,  de heer Van den Berg .  Het  verbaast  mi j  e igenl i jk  dat  de gemeenteraad in  2014 

a l  bes loten heef t  to t  het  invoeren  van  er fpac ht .  Een maatregel  om de kansen van jongeren op 

de koopwoningmarkt  te  verg roten.  Ik  b en gemeenteraads l id  en ik  lees d i t .  W at  mi j  verbaast  is  

dat  d i t  n ie t  a lgemeen bekend is .  Er  zou toch meer bekendheid aan gegeven worden.  Dus we 

zi jn  het  met  deze mot ie  eens  en zu l len  daarvoor s temmen.   

Graag een  aanvul l ing.  We zul len aangeven dat  d i t  toch meer bekend gemaakt  za l  moeten 

worden aan potent ië le  kopers  van  koophuizen.  Ik  weet  d i t  na tuur l i jk ,  maar ik  heb er  h ie rvoor 

nog nooi t  ie ts  over  gehoord of  ge l ezen.  Het  word t  ook noo i t  aangeboden a ls  ik  koophuizen in  

de krant  o f  op  in ternet  z ie .  

Dus nogmaals ,  wi j  zu l len voor  deze mot ie  s temmen en adviseren om er  veel  meer  

bekendheid aan te  geven da t  a ls  je  een huis  neemt de grond in  e r fpacht  kunt  nemen.  

 

De heer Van der  Meer :  Voorzi t ter .  Ik  leg een s temverk lar ing  af .  Van het  in i t ia t ie fvoors te l  

er fpacht  begin d i t  jaar  naar  een mot ie  ‘Betaalbare koopwoningen met  g rond in  er fpacht ’  nu .  

Door een voors te l  van de LPF is  er fpacht  in  W est land a l  s inds 2014  mogel i jk .  Dus het  

in i t ia t ie fvoors te l  b leek overbodig  te  z i jn .  Omdat  West land op d i t  moment  nauwel i jks  e igen 

bouwgrond bezi t  za l  de u i tvoer ing van deze mot ie  in  grote mate  afhankel i jk  z i jn  van de 

pro jectontwikkelaars ,  d ie  de bouwgrond wel  bezi t ten,  Die  zouden dan met  pr i vate 

investeerders  of  woningcorporat ies ,  voor  zover z i j  dat  wi l len,  de  keuze  voor e r fpacht  o f  met  

een leaseconstruct ie  het  verschi l  kunnen maken.  Die leaseconstruct ie  v inden wi j  wel  een 

in teressante opt ie ,  d ie  verder  u i tgewerkt  zou moeten worden.  Helaas heb ik  daar de h eer 

Van den Berg nu even n ie t  over  gehoord .  Misschien kan d ie  de leasecons truct ie  ze l f  nog 

even wat  toe l ichten .  

Omdat  de LPF het  be langr i jk  v indt  dat  a l le  mogel i jkheden worden benut  om met  name 

star ters  een be tere kans  op een e igen huis  te  geven zu l len wi j  deze mot ie  ook ondersteunen.  

 

De heer Van Rossum: Voorzi t ter .  Het  CDA heef t  ook a ls  doels te l l ing  om zoveel  mogel i jk  

op loss ingen te  zoeken  om star ters  en middeninkomens meer kansen te  geven om een huis  te  

kunnen kopen.  Alhoewel  er  a l  eerder  een mis lukt  pro ject  was  met  koopwoningen met  er fpacht  

aan de Chrysantens traat  in  Naaldwi jk  kent  onze f ract ie  ook een pro ject  in  Ju l iahof  waar  d i t  
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mechanisme wel  gewerk t  heef t .  Er  z i t ten wel  voorwaarden aan,  zoals  het  te  be ta len 

leasebedrag of  hoe je  dat  ook mag noemen voor  de pacht  in  re la t ie  to t  de hypotheekrente ,  

maar daarvoor is  he t  ook goed dat  er  nu  wordt  verzocht  om concrete mogel i jkheden te  

onderzoeken .  W e zul len de mot ie  dan ook van har te  s teunen.  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  W i j  zu l len de mot ie  ook s teunen,  hoe wel  we n ie t  ge loven dat  

West landers erg veel  houden van een er fpachtconstruct ie .  De  nadelen zi jn  dat  je  geen 

e igenaar  bent  en  je  jaar l i jks  wel  een aanzien l i jke  canon betaal t .  Maar  ja ,  ieder  middel  dat  

er toe le id t  da t  de woningen toegankel i jk  z i j n  wi l l en we  aangr i jpen.  Als  West landers baat  

hebben b i j  een dergel i jke n ieuwe er fpac htconstruct ie ,  dan mag dat  wat  ons betref t  gebeuren 

onder het  mom dat  het  n ie t  schaadt  a ls  het  n ie t  baat .  Daarmee s temmen we in  met  deze 

mot ie .  

 

Mevrouw Hei j l :  Voorzi t te r .  De VVD voel t  natuur l i j k  veel  voor  maatregelen d ie  de kans op de 

woningmarkt  voor  jongeren of  s tar te rs  vergroten .  Er fpacht ,  en zeker de gemodern iseerde 

vorm zoals  in  de  mot ie  genoemd, is  daarvoor een  mogel i jkheid.  W e begr i jpen  ook dat  er  

re la t ie f  wein ig  mogel i jkheden vanui t  de gemeente zi jn  voor  e igen gronden .  Daar waar  dat  wel  

zo is  vraag t  deze mot ie  dat  te  onderzoeken.  Daar waar  dat  n ie t  zo  is  om d i t  vanui t  de 

gemeente b i j  de samenwerk ingspartners  te  propageren.  Dat  l i jk t  ons een goede zaak.  W e 

zul len deze mot ie  dan ook s teunen.  

 

De heer Spaans:  Voorzi t ter .  Iedere vorm d ie het  mogel i jk  maakt  dat  s tar ters  eerder  aan de 

bak komen zu l len wi j  s teunen.  Dus ook deze mot ie .  Het  is  da t  ik  hem niet  voorb i j  had zien 

komen,  anders had ik  hem mede ingediend.  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorz i t te r .  Ik  hoor een brede s teun voor deze  mot ie .  De 

kant tekeningen hebben we in  de voorgaande besprek ingen ook a l  aange geven.  De mot ie  is  

ook een paar keer  veranderd.  Ik  hoor  de heer  Van den Berg b i j  het  op lezen achter  het  derde 

bol le t je  toch weer het  woord  ‘e r fpacht ’  gebru iken in  p laats  van ‘ lease’ .  
Ik  za l  op  de mot ie  reageren.  Ten aanzien van  he t  geste lde achter  het  eers te bo l le t je  is  de 

mot ie  e igenl i jk  overbodig.  U verwi js t  in  de mot ie  naar een rapport  van Delo i t te  u i t  2014.  De 

raad heef t  in  januar i  2014,  dus na het  verschi jnen van d i t  rapport ,  u i tgebre id gediscuss ieerd.  

Zel fs  na d iscuss ie door de commiss ie EFO is  he t  s tuk na aanpass ingen u i te indel i jk  in  2014 

door uw raad vastgeste ld .  Het  is  n ie t  zo dat  he t  rapport  van daarna is .  Onze verordening 

kunnen we a l t i jd  aanpassen  a ls  er  spec i f ieke punten zi jn  d ie  u i t  de onderzoek jes b l i jken ,  

maar het  is  na het  rapport  geschreven en bes loten door uw raad.  Dus het  geste lde achter  het  

eers te bo l le t je  is  e igenl i j k  overbodig .  

Het  geste lde achte r  het  tweede bol le t je  vraagt  om b i j  d ie  150 betaalbare  woningen in  

gesprek te  gaan,  e igenl i j k  met  OBW Z, want  d ie  heef t  de gronden.  Daar  zouden we kunnen 

onderzoeken of  d i t  een  vorm kan zi jn .  Daar  z i t ten  wat  haken en  hogen aan.  De heer Van den 

Berg zegt  dat  p lannen n ie t  opengebroken hoeven te  worden.  Dat  is  wel  zo,  want  we moeten 

dan eventueel  de gronden weer terugkopen.  En daar in  z i t  het  r is ico .  Maar  we kunnen dat  wel  

in  het  onderzoek naar d ie  150 woningen meenemen.  

Dan het  geste lde  achter  het  derde bol le t je .  Ik  wi l  best  i n  gesprek  gaan met  

pro jectontwikkelaars  d ie  b i j  De Dr iesprong bezig  z i jn .  Ik  weet  dat  er  tegenwoord ig vormen 

bestaan en we hebben ook de in t roduct ie  van Hart  voor  de Star t  gehad.  Dat  is  een 

West landse bouwer  d ie  ook naar d ie  leaseconstruct ie  k i jk t .  Daarove r kunnen we het  hebben,  

maar voor er fpach t  ge ldt  hetze l fde a ls  b i j  het  geste lde achter  het  voorgaande bol le t je .  Dat  

zou betekenen dat  de gemeente gronden moet  gaan kopen en dat  hee f t  meerdere 

consequent ies.  Het  l i jk t  a l lemaal  makkel i jk ,  maar het  betekent  w el  dat  de  invester ing,  de 

schuldpos i t ie  en dat  soor t  d ingen ook meespelen .  Ik  wi l  het  voor  u  wel  onderzoeken,  want  er  

is  breed draagvlak voor .  W e moeten wat  proberen .  Ook in  he t  u i t voer ingsprogramma hebben 



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  1 3  A P R I L  2 0 2 1  

 

 37 

we aangegeven om wat  voor  deze  groep voor  e lkaar  t e  kr i jgen .  Maar ik  wi l  de verwacht ingen 

wel  ie twat  temperen .  

 

De voorzi t te r :  Ik  k i jk  o f  er  behoef te  is  aan  een tweede termi jn .  

 

De heer Van den Berg :  Voorzi t ter .  Ik  wi l  in  tweede termi jn  kor t  reageren  op de react ies  en de 

vraag van  de heer Van der  Meer van  de LPF over  er fpacht  o f  lease.  Lease is  wel  eens 

genoemd, maar dat  is  ju r id isch geen waterd ichte  construct ie .  Da t  kun je  wel  doen door de 

er fpachtvoorwaarden te  veranderen.  De wethouder  geef t  aan  dat  de W estlandse 

er fpachtvoorwaarden u i t  2014 en het  Delo i t te - rapport  u i t  2013  dateren.  Delo i t te  adviseer t  en 

ook e lders  in  Neder land wordt  e r fpacht  eeuwigdurend wordt  a fgekocht .  Er  worden in  het  

contract  ook afspraken gemaakt  over  de jaar l i jkse verhoging van de canon.  Dat  minpunt  van 

er fpacht  is  dan weg.  Er  word t  ook s teeds vaker in  de er fpachtvoor waarden het  recht  gegeven 

dat  de koper ook de  grond kan kopen.  Die twee aanpass ingen worden re t ro - innovat ie  

genoemd.  

De wethouder geef t  ook aan dat  een probleem zou zi jn  da t  de gem eente West land de grond 

moet  kopen.  Dat  is  n ie t  per  se het  geval .  W e hebben naar aanle id ing  van onze mot ie  en een 

s tuk in  de krant  veel  con tacten met  be leggers en  pro jectontwikkelaars  gehad.  Net  zoals  e r  

par t icu l iere par t i jen zi jn  d ie  tegenwoord ig soc ia le  huurwoningen bouwen zi jn  er  ook 

par t icu l iere par t i jen d ie  de grond wi l len f inanc ieren en contracten met  de  kopers wi l len 

aangaan.  W i j  z ien dus de mogel i jkheden en ik  ben b l i j  met  de raadsbrede s teun.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Di t  le id t  n ie t  to t  een tweede termi jn  van  de wethouder.  Ik  

conc ludeer dat  par t i j en in  eers te termi jn  a l lemaal  hebben aangegeven de  mot ie  te  s teunen.  

D66 en de PvdA hebben n ie t  in  eers te termi jn  gereageerd,  maar z i jn  wel  mede - ind iener  van 

de mot ie .  Hie ru i t  conc ludeer ik  dat  a l le  par t i jen in  de raad de mot ie  s teunen,  d ie  h i ermee 

unaniem is  aangenomen.  

 

13.5  MOTIE VAN DE VVD-LPF EN GBW INZAKE MEER ALTERNATIEVE WOONVORMEN 

ZOALS WOONBOTEN IN WESTLAND 

 

Mot ie  ‘Meer  al terna t ieve  woonvormen zoals  woonboten in  W est land’  
“De raad  van de gemeente W est land in  vergader ing b i jeen op 13 a pr i l  2021;  

constaterende dat :  

er  in  W est land enorme krapte op de woningmarkt  heers t .  Met  name jongeren hebben gro te  

moei te  om geschik te woonru imte te  v inden.  In  d iverse over leggen is  gesproken over  

a l ternat ieve woonvormen zoals  woonboten,  k luswoningen ,  t iny houses,  f lexwoningen etc . ;  

ons vragen bere iken om de mogel i jkheden voor meer woonboten  in  onze  W est landse wateren  

te  verru imen;  ge le t  op de ve le react ies  is  d i t  een  onderwerp dat  zeer  leef t  b i j  de  W est landse 

jeugd en dat  ge let  op de  woningnood u rgent ie  h eef t .  W i j  onders teunen graag een   

aanta l  recente burger in i t ia t ieven;  

op 18 november 2020 heef t  de f ract ie  van VVD West land h ierover  a r t .  42 vragen geste ld .  In  

de memo van 17  februar i  2021 heef t  de W ethouder in  een a lgemeen advies en op bas is  van  

één in i t ia t ie f  a fwi j zend geantwoord,  met  een beroep op het  bestaande be le id  en de 

woonvis ie ;  

andere par t i jen  (o .a.  Hoogheemraadschap Del f land)  z i jn  pas welwi l lend om mee te  gaan in  

het  onderzoeken van mogel i jkheden op (andere)  locat ies  ind ien de gemeente h iervoor g r oen 

l icht  geef t ;  

thans echter  een s t ructu re le  impasse l i jk t  te  bestaan om al ternat ieve woonvormen zoals  

woonboten te  rea l iseren;  

overwegende dat :  

ge let  op de door  het  co l lege aangegeven beperkte bezet t ing van de ambte l i jke organisat ie  in  

re la t ie  to t  de  gro te ontwikkel -  en bouwopgave e r  begr ip  bestaat  voor  het  fe i t  dat  thans geen  
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pr ior i te i t  wordt  ge legd b i j  het  u i twerken van in i t ia t ieven (zoals  woonboten)  door de e igen  

ambte l i jke organisat ie ;  

het  echter  wel  dr ingend gewenst  is  dat  de  gemeente meer reg ie  neem t om deze ontwikkel ing  

te  s t imuleren.  Voorts  het  noodzakel i jk  is  dat  de gemeente een samenwerk ing tussen  

in i t ia t ie fnemers en mark tpar t i jen fac i l i tee r t  zodat  de verdere u i twerk ing van de in i t ia t ieven 

kan p laatsvinden;  

onderzocht  d ient  te  worden hoe de gemee nte aan  de maatschappel i jke vraag naar  

a l ternat ieve woonvormen mee kan werken;  

verzoekt  he t  co l lege om:  

met  een not i t ie  te  komen over :  

a .   de mogel i jkheden om burger in i t ia t ieven voor vern ieuwende woonvormen  (zoals  

woonboten,  t iny  houses,  f lexwoningen,  e tc . )  vanui t  de gemeente te  fac i l i teren en 

par t i jen b i j  e lkaar  te  brengen,  zodat  deze in i t ia t ieven een fa i re  kans kr i jgen om tot  

een vo ld ragen u i twerk ing en rea l isat ie  te  komen;  

b .   in  deze no t i t ie  tevens u i t  te  werken  hoe een p i lo t  ten aanzien van  l igp laatsen voor  

woonboten op een beperkt  aanta l  locat ies  in  de  West landse wateren kunnen worden 

gereal iseerd en in  s taand bele id  om te  zet ten .  Voor b i jvoorbeeld min imaal  ( in  to taa l )  4  

woonboten.  En daarb i j  met  name te k i jken naar locat ies  waar gebieds ontwikkel ing 

p laatsvind t ;  

c .   tevens de mogel i jkheid  te  onderzoeken hoe en welke middelen voor de  genoemde 

burger in i t ia t ieven ter  beschikk ing geste ld  kunnen worden u i t  d i verse fondsen 

(b i jvoorbeeld u i t  he t  innovat ie fonds of  bestemmingsreserve)  zodat  in i t ia t ie fnemers 

h ierop een beroep kunnen doen om hun p lannen u i t  te  werken.  Denk daarb i j  

b i jvoorbeeld  aan de  technische aspecten voor  de  l igp laatsen.  Di t  om de d ruk op het  

ambtenaren apparaa t  te  ver l ichten .  

Deze  not i t ie  b i j  de aanstaande voor jaarsnota aan  de gemeenteraad aan  te  b ieden . ”  

(Mot ie  van de VVD,  de LPF en GBW ) 

 

Mevrouw Hei j l :  Voorzi t te r .  Met  deze voor l iggende mot ie  wi l len de  VVD, de LPF en GBW  een 

lans breken om veel  meer te  doen om al ternat ieve woonvormen,  zoals  woonboten,  

k luswoningen,  t iny houses en f lexwoningen,  mogel i jk  in  W est land te  maken .  De 

mogel i jkheden daartoe z i jn  ook opgenomen in  he t  bestuursakko ord en he t  

u i tvoer ingsprogramma. Maar in  de prakt i jk  b l i jk t  dat  de rea l isat ie  b i jna onmogel i jk  is .  Er  is  in  

West land enorme krapte op de woningmarkt .  Met  name jongeren hebben grote moei te  om 

geschik te en betaalbare woonru imte te  v inden.  Natuur l i jk  zet  de gemeente daar a l  op in .  

Maar we wi l len graag  de  deur op een k ie r  zeggen zet ten a ls  het  gaa t  om het  aanmoedigen 

van in i t ia t ieven ,  burger in i t ia t ieven  op het  gebied  van andere vormen van wonen .  Als  burgers ,  

a l  dan n ie t  jongeren of  s tar ters ,  b i j voorbeeld een  concreet  voors te l  hebben voor  een locat ie  

voor  k luswoningen,  een  t iny house  o f  een woonboot ,  wordt  er  n u b i jna a l t i jd  nee gezegd  

vanwege APV, s taand bele id ,  omgevi ngsvis ie ,  ambte l i jke inzet  e tc .  Daar  wi l len we met  deze 

mot ie  een ja  van maken.  

We vragen het  co l lege  op kor te  termi jn  met  een not i t ie  te  komen,  waarb i j  het  u i tgangspunt  is  

hoe de gemeente in  voorkomende geval len wel  aan de maatschappel i jke vraag naar 

a l ternat ieve woonvormen mee kan werken .  Spec i f iek  voor  woonboten  vragen we de gemeente 

om u i t  te  werken hoe een p i lo t  ten aanzien van l i gp laatsen voor een beperkt  aanta l  locat ies  

kan worden gereal iseerd .  En d i t  dan  in  s taand be le id  om te zet ten .  Dat  kan b i jvoo rbeeld  ook 

op locat ies  waar  gebiedsontwikkel ing p laatsvind t .   

Ten s lo t te  vragen we in  de mot ie  ook naar mogel i jkheden te  k i jken of  middelen voor d i t  soor t  

burger in i t ia t ieven ter  beschikk ing kunnen worden geste ld .  Bi j voorbeeld u i t  het  innovat ie fonds 

of  u i t  de bestemmingsreserve.  Met  de bedoel ing om een kansr i jk  in i t ia t ie f  door de burgers  

ze l f  u i t  te  la ten  werken.  Bi jvoorbeeld met  de e igenaren van gronden op locat ies ,  waar 

tu inders  welwi l lend zi jn  a ls  het  gaat  om een l igp laats  d ichter  b i j  hun grond,  m ogel i jkheden 

voor  k luswoningen om onderzoek en  u i tvoer ing van technische aspecten etc .  W ant  daarmee 
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ont las t  je  ook het  ambte l i jk  apparaat .  Dat  kan zich dan beperken to t  fac i l i teren en 

samenbrengen van par t i j en.  

Als  het  gaat  om de  heer inspreker Di jkshoorn ,  namens de St icht ing Brede  Lee,  dan is  dat  

in i t ia t ie f  besproken op  de in i t ia t ieventafe l  en  afgewezen.  Spec i f iek  daar op d ie  locat ie  is  het  

ook een kwest ie  van behoor l i jk  bestuur ,  da t  de gemeente recht  doet  aan haar toezegging dat  

er  op deze bet ref fende locat ie  geen u i tbre id ing  van het  aanta l  woonboten  za l  komen.  

Daaraan moeten  we ons natuur l i jk  houden.  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  Mot ies waar in  mogel i jkheden aan jongeren wordt  geboden om 

ie ts  aan hun grote  woningnood te  doen zi jn  na tuur l i jk  a l t i jd  sympath iek.  Maar  de woningnood 

wordt  met  d i t  soor t  in i t ia t ieven n ie t  teruggedrongen.  Het  is  meer een fopspeen voorhouden 

dan dat  het  werkel i jk  een oploss ing b iedt .  Dat  z ien we ook a l  aan  de t iny  houses,  waarvan 

we er  wel iswaar v ier  toe laten,  maar de in i t ia t ie fnemers  wachten dan ook a l  v ier  jaar  to tdat  

het  s tuk je  grond e indel i j k  geschik t  gemaakt  is .  Wat  wel  he lp t  aan de woningnood is  dat  we 

gewoon gaan bouwen.  A l leen daardoor kunnen we de woningnood verk le inen.  Als  de mot ie  

erover  spreekt  om b i j voorbeeld b i j  n ieuwbouwplannen een s tuk je  aan te  leggen waar 

woonboten aan  kunnen leggen denk ik  dat  we op  dat  te  reserveren te rre in  waarschi jn l i jk  ook 

één appartementencomplex van twint ig  woningen kunnen zet ten.  Dat  he lp t  veel  meer aan het  

op lossen van de woningnood  voor jongeren  dan  de vier  woonboten d ie  daar neergelegd 

worden.  Ui t  mi jn  re laas zu l t  u  begr i jpen dat  we n ie t  v oor  d i t  soor t  exper imenten zi jn  en de 

wethouder eerder  oproepen om te bouwen,  bouwen,  bouwen,  zodat  de woningnood in  het  

West land e indel i jk  wat  omlaag kan.  

 

De heer  Spaans:  Voorzi t ter .  U kunt  de b i jd rage van de heer De Gier  a ls  mi jn  b i j rage 

beschouwen.  Met  e lk  van zi jn  woorden  ben ik  he t  vo l led ig  eens.  Dat  is  kor t  maar kracht ig .  

 

De heer Dui jsens :Voorzi t ter .  W i j  z i jn  voor  een p i lo t  woonboten .  De eers te  mot ie  van  de VVD 

had onze ins temming.  Die zouden we ook mede ingediend hebben.  Een kor te  weg naar de 

vier  p i lo ts  met  wat  ons betref t  de in i t ia t ie fnemers  a ls  u i tgangspunt .  Kor te  s lagen en snel  

resul taat .  Niet  in  ieder  geval  in  de  Brede  Lee vanwege toezeggingen en gewekt e 

verwach t ingen.  Inspreker Di jkshoorn zou zo ’n  react ie  ook vanui t  de gemeente moeten 
kr i jgen:  z i t  er  n ie t  o ver  in ,  het  komt a l lemaal  goed,  het  komt in  ieder  geval  n ie t  in  de Brede 

Lee.  

De mot ie  nu s teunen we wel ,  maar is  b l i jkbaar een compromis  tussen de mede- ind ienende 

par t i jen en het  co l lege .  Immers,  deze mot ie  za l  de eers tkomende jaren to t  n ie ts  le iden,  mede 

gezien ook he t  s tandpunt  van het  co l lege verwoord in  de commiss ievergader ing .   

De mot ie  verzoekt  he t  co l lege met  een not i t ie  te  komen.  W anneer en ho e s taat  n ie t  in  de  

mot ie .  Fac i l i teren van mogel i jkheden om burgers  en par t i jen -  de vraag  is  wie dat  z i jn  –  b i j  

e lkaar  te  brengen om in i t ia t ieven  een fa i re  kans te  geven.  Die kans moeten in i t ia t ieven toch 

a l t i jd  kr i jgen ,  toch? Dus dat  hoef  je  nu n ie t  te  be palen.  Ui t  te  werken hoe  een p i lo t  op een  

beperkt  aanta l  locat ies  kan worden gereal iseerd.  H et  gaat  om vie r  p i lo ts?  Begin nou een keer 

met  een en dan kun je  a l t i jd  nog een keer d ie  dr ie  andere la ten vo lgen .  De vraag moet  

anders z i jn :  werk  u i t ,  co l leg e,  en geef  aan  welke locat ie  en wat  daarvoor nodig is .  Zoek u i t  

waar de euro ’s  u i t  betaa ld gaan worden voor de burger in i t ia t ieven.  W elke zi jn  da t  t rouwens? 

En een innovat ie fonds is  toch ie ts  anders en hee f t  een ander  doel  dan he t  f inanc ieren van 

een onderzoek of  het  maken van een  not i t ie .  Gaat  de gemeente dan l igp laatsen aanleggen? 

Wat gaan we doen nadat  de not i t ie  er  is? Kor tom, een vreemde,  vage mot ie ,  d ie  n iks  zeg t  en 

de bekende in i t ia t ie fnemers zeker  n ie t  verder  he lpt .  W e wi l len wel  een s ignaal  en e en echt  

du ide l i jke mot ie  za l  het  n ie t  ha len na deze wazige mot ie ,  d ie  een hoog bühnegehal te  heef t .  

Dus we s temmen wel  voor ,  omdat  we ons kunnen vin den in  het  idee.  Maar de hele mot ie  za l  

het  idee n ie t  snel  to t  s tand weten te  brengen.  Maar we s teunen hem wel .  
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De heer Van der  Mark :  Voorzi t ter .  W i j  hebben best  wel  even gewacht  en gekeken in  de 

f ract ie  naar hoe het  zou gaan met  de Brede Lee.  We zi jn  b l i j  met  de inspreker,  d ie  heel  

du ide l i jk  een spot l ight  op de afspraken heef t  gezet  d ie  er  waren er  z i jn .  Voor de rest  s teunt  

de CDA-f ract ie  deze not i t ie .  Let  wel ,  het  is  een  not i t ie ,  waarom wordt  gevraagd.  En we k i jken 

met  be langste l l ing u i t  naar  de resul ta ten d ie  de not i t ie  gaat  brengen.  

 

De heer Van den Berg :  Voorzi t ter .  Ik  wi l  eers t  reageren op co l lega Dui j sens,  d ie  ze i  dat  de 

mot ie  n ie t  vraagt  wanneer d ie  wordt  u i tgevoerd.  Dan heef t  h i j  denk het  laats te z inne t je  over  

het  hoofd gezien:  deze  not i t ie  wordt  gevraagd om bi j  de  aanstaande voor jaarsnota aan de 

gemeenteraad aan te  b ieden.  Dus er  z i t  zeker  wel  een deadl ine op.  

We merken regelmat ig  dat  er  zeker vanui t  jongeren a l ler le i  in i t ia t ieven zi jn  om in  een e igen 

woning te  voorzien .  De woonboot  is  heel  bekend.  W e kennen de t iny houses.  W e hebben ook 

jongens d ie  met  conta ineracht ige bouw bezig z i jn .  En s teeds worden ze met  een k lu i t je  in  het  

r ie t  getuurd  of  wi l l en we geen ambte l i jke capac i te i t  ervoor beschikbaar s te l len.  Voor  dat  

laats te hebben we begr ip .  W e zouden het  leuk vinden a ls  we  deze in i t ia t ieven b i j  jongeren 

ondersteunen.  Die in i t ia t ieven zu l len zeker  de woningnood n ie t  op lossen,  maar W est land 

s taat  bekend om zi jn  vern ieuwing en innovat ie ,  zeker  in  de g lastu inbouw.  Die zouden we ook 

wi l l en in  de woningbouw voor  jongeren .  Part i jen,  jongeren en p ro jectontwikkelaars  of  

anderen zouden we moeten samenbrengen.  W i j  vragen u in  een not i t ie  da t  te  verkennen en 

wat  daar in  mogel i jk  is .  We kunnen k i jken of  we  daarvoor misschien een budget  beschikbaar 

kunnen s te l len,  dat  op kor te  termi jn  v ie r  o f  v i j f  p i lo ts  worden u i tgevoerd.  De not i t ie  moet  n ie t  

a l  te  lang duren ,  maar b i j  de voor jaa rsnota over leggen,  zodat  we daarvoor b i j  de begrot ing 

middelen beschikbaar kunnen s te l len.  

 

De heer Hof land:  Voorzi t ter .  Volgens mi j  is  het  voor l iggende in i t ia t ie f  gewoon goed.  En zo 

bek i jken wi j  ook deze mot ie .  Al les  wat  er  e igenl i jk  over  is  gezegd ,  door voor-  en 

tegenstanders,  is  cor rect .  Het  los t  de woningnood n ie t  op.  W i j  zu l len meegaan,  omdat  e lk  

in i t ia t ie f  he lpt  en  onders teunt .  En voor a l les  wat  de oploss ing d ichterb i j  b rengt  s taan we 

open.  De kant tekeningen van GroenLinks en de PvdA zi jn  terecht .  Als  aan zu lke in i t ia t ieven 

meegewerkt  wordt  kan het  natuur l i jk  n ie t  zo  zi jn  dat  ze  andere,  betere en  grotere p ro jecten 

in  de weg zi t ten.  W i j  zu l len d i t  s teunen,  omdat  e lke s tap d ie  goedkopere woningen d ichterb i j  

brengt  –  want  daar  z i t  wat  ons betref t  de gro te  nood -  we  van  har te  ondersteunen.  

 

De heer Van der  Meer :  Voorzi t ter .  Ik  ben het  eens met  de voorgaande sprekers ,  maar minder  

met  de heer De Gier ,  d ie  aangeef t  dat  e r  a l leen maar gebouwd en  gebouwd moet  worden.  Dat  

z i jn  we in  het  W est land gelukk ig ook vo lo p aan  het  doen.  Als  we bouwplannen beginnen ben 

je ,  a ls  je  mazzel  heb,  v i j f ,  zes jaar  verder  eer  de  eers te paal  de g rond ingaat .  Je za l  maar 

thu is  z i t ten wachten  a ls  je  25 jaar  bent .  Dan ben  je  misschien 31 jaar  a ls  je  eens een keer 

voor  een woning  in  aanmerk ing komt.  Deze mot ie  maakt  het  misschien mogel i jk  om op kor te  

termi jn  in  ieder  geval  een beter  betaalbare woonru imte te  kr i jgen .  Al  is  het  maar voor een  

paar mensen,  misschien vi j f  o f  t ien,  dan zi jn  ze toch weer geholpen.  W i j  wi l l en n iemand 

naast  de boot  la ten  va l len.  En zeker nu  n ie t .  Dus  deze mot ie  beveel  ik  van har te  aan.  

 

De heer De Gier :  Bi j  in te rrupt ie .  Als  er  qu ick  wins zi jn  waardoor  de woningnood van  jongeren 

snel  verholpen kan worden,  dan ben ik  daar ook voor.  Maar het  exper iment  voor  t iny house s,  

dat  nog s teeds gaande i s ,  bewi js t  wel  dat  er  op woningbouwgebied geen quick  wins zi jn .  

Want  ook dat  duurt  a l  v ier  jaar .  En ze s taan e r  nog s teeds n ie t .  Voordat  d ie  woonboten er  

l iggen,  a ls  d ie  mot ie  wordt  aangenomen,  za l  ik  ondertussen a l  n ie t  meer in  d e raad zi t ten .  Ik  

verwacht  n ie t  dat  dat  in  de eers tkomende vi j f  jaa r  is .  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorzi t te r .  Een  heel  sympath ieke mot ie .  Ik  merk ook dat  er  veel  

sympath ie in  de  raad is  om aan d i t  probleem toch ie ts  te  doen.  Net  a ls  b i j  de vor ige mot ie  

ben ik  er  wa t  voorzicht ig  in ,  ook wat  betref t  de gewekte verwacht ingen .  Ik  ben wel  bere id  om 



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  1 3  A P R I L  2 0 2 1  

 

 41 

eventueel  met  een not i t i e  te  komen.  De voor jaarsnota wordt  op 6 ju l i  behandeld,  dus kan ik  

daar to t  en met  5  ju l i  aan werken.  Het  vraagt  nogal  wat  om dat  goed in  een not i t ie  te  zet ten,  

want  er  moeten d ingen u i tgezocht  worden .  

Ik  wi l  ook aangeven da t  b i j  de voor jaarsnota geen budget ten worden vr i jgespeeld.  De 

voor jaarsnota is  een opmaat  voor  de begro t ing.  Dus eventuele budget ten b i j  een 

voor jaarsnota komen a l t i jd  pas he t  jaar  daarop.  Daar z i t  a l  de eers te ver t rag ing in .  

De vor ige en deze  mot ie  vragen ambte l i jke capac i te i t .  A ls  deze mot ie  wordt  aangenomen 

zul len we andere  zaken la ten l iggen.  W at  z i jn  d ie  andere zaken? W e zi jn  bezig met  de 

bere ikbare woningen van de le t ter  o f  in ten t .  W e zi jn  bezig met  ONW  van € 3.500.000,00.  W e 
zi jn  vo lop bezig met  De Dr iesprong en  a l ler le i  andere pro jecten voor u i tvoer ing van het  

woonprogramma. U bent  bekend met  de negen p i lo ts .  En we zi jn  bezig met  de Madeweg te  

verbouwen.  W e kunnen n ie t  a l les  tegel i jk ,  maar a ls  de raad  d i t  bes l is t  zu l len we zeker met  

een not i t ie  komen.  Gelukk ig is  dat  in  ieder  geval  a l  wat  minder s t reng en  minder u i tgebre id  

dan u het  de vor ige keer  wi lde,  want  toen  wi lde u  het  ook a l lemaal  ge l i jk  mogel i jk  maken.  

Er  wordt  gevraagd om n ieuw te ontwikkelen gebieden.  Daarover hebben we a l  a fspraken  

gehad.  W e hebben over  ONW  en OBW Z afspraken gemaakt  met  par t i jen.  Daar zu l len n ie t  zo 

snel  woonboten in  komen .  Dat  heb  ik  ook aangegeven.  Het  he le  p lan van Het  Nieuwe W ater  

is  toenter t i jd  ook gesneuveld,  ook in  verband met  de kosten.  

Nu wordt  gezegd n ie t  in  De L ier  b i j  de Brede Lee .  Dat  b e tekent  ook dat  we waarschi jn l i jk  

veel  meer  moeten gaan k i jken in  het  tu inbouwgebied.  Maar daar  hebben we ook te  maken 

met  de pr imai re sector ,  d ie  daar a l ler le i  regels  heef t ,  waarvan je  afs tand  moet  houden.  Je zi t  

met  de tu inbouwbedr i j ven ,  waarb i j  je  geen h inder wi l t .  Je z i t  met  woonrechten en a l lemaal  

u i tzonder ingen.  Die zu l len we u i t  moeten gaan zoeken.   

Vier  o f  v i j f  p i lo ts  is  denk  ik  ook te  veel .  L aten  we voor  één p lek gaan k i jken en of  we  d ie  

kunnen vinden.  U vraagt  mi j  om af  te  wi jken  van bes lu i ten d ie  de raad  in  het  ve r leden heef t  

genomen.  W e hebben een omgevingsvis ie  gemaakt ,  waarmee we meer wi l len vergroenen.  W e 

hebben afspraken over  het  bu i tengebied,  woonrechten en wonen.  W e hebben afspraken 

gemaakt  over  a fs tanden van bedr i jven .  Zo is  e r  een heleboel  zaken.  W e kunnen d ie  in  een 

not i t ie  gaan schetsen en  dan kunnen we daarmee terugkomen.  

Ten aanzien  van het  ges te lde achter  het  eers te bo l le t je  wor d t  in  pr inc ipe ieder in i t ia t ie f  dat  

b i j  ons wordt  aangemeld  ook getoets t  door  de in i t ia t ieven tafe l .  W e k i jken ser ieus of  we  

par t i jen b i j  e lkaar  kunnen brengen en zeker  ook of  we deze in i t i a t ieven kunnen nemen.  

Al leen kan ik  n ie t  zomaar zonder uw toestemmin g afwi jken van vasts taand bele id .   

Ten aanzien  van het  onderzoek en  de middelen i s  het  innova t ie fonds genoemd. Die middelen 

zi jn  er  n ie t  meer.  Er  z i jn  natuur l i jk  nog wel  andere reserves.  Ook d ie  za l  i k  in  de not i t ie  

beschr i jven.  Maar i k  wi l  toch de verwach t ingen temperen.  Het  za l  n ie t  zo  zi jn  dat  we de  

verwacht ing r icht ing onze jongeren moeten u i ts t ra len dat  er  deze zomer a l  woonboten te  

p laatsen zi jn  a ls  deze mot ie  word t  aangenomen.  Als  wi j  d i t  t ra ject  hebben gedaan en daarna 

verder  moeten,  dan  za l  het  ook  betekenen dat  we met  onze  par tner  het  Hoogheemraadschap 

van Del f land ook afspraken moeten maken en ook toestemming moeten kr i jgen.  W ant  we 

gaan n ie t  a l leen over  ons water .  Zover in  eers te termi jn .  Een sympath ieke mot ie ,  waaraan 

wat  haken en ogen zi t ten.  H i j  is  nu verbouwd naar een not i t ie  voor  de voor jaarsnota.  Ik  kan  

ervoor zorgen da t  d ie  no t i t ie  er  voor  behandel ing  van de  voor jaarsnota  is .  

 

De voorzi t te r :  Is  er  behoef te  aan een t weede termi jn?  

 

Mevrouw Hei j l :  Voorzi t te r .  Dank u wel ,  wethouder,  voor  de beantwoord ing.  W e hebben er  a l  

eerder  over  gesproken,  omdat  we h iermee a l  vanaf  november vor ig  jaar  bezig z i jn .  Ik  snap 

dat  u  de verwacht ingen tempert .  Van een nee,  da t  het  n ie t  b innen  bestaand bele id  past  en 

a l leen bezwaren opwerpen naar een ja ,  tenzi j  gaan .  W e hebben het  in  deze not i t i e  n ie t  a l leen  

over  woonboten ,  maar ook over  b i jvoorbeeld k luswoningen en a l ler le i  in i t ia t ieven  d ie  daartoe 

d ienen.  Ik  p le i t  nog  s teeds om te k i jken naar mogel i jkheden  en n ie t  a l leen naar 
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belemmeringen.  Als  je  op een goede manier  u i tzonder ingen op regelgeving kunt  maken zou  

dat  een goede zaak zi jn .  

 

De heer De Gier :  Voorzi t ter .  A ls  de  wethouder nu  zegt  dat  h i j  de mogel i jkheid z ie t  om voor 

de voor jaarsnota een  no t i t ie  te  maken,  waar in  d i t  punt  be l icht  wordt ,  dan  kan ik  n ie t  tegen  

deze mot ie  z i jn  en za l  ik  hem alsnog s teunen.  

 

De voorzi t te r :  Kan de Chr is tenUnie -SGP-f ract ie  aangeven o f  z i j  deze mot ie  s teunt?  

 

De heer Van Harmelen :  Voorzi t ter .  W i j  zu l len deze mot ie  s teunen.  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Dan conc ludeer  ik  dat  deze mot ie  met  38 s temmen voor  en 1 s tem 

tegen van  GroenLinks is  aangenomen.  Aldus bes loten.  

 

13.6 MOTIE UNIFORM PUBLICEREN VERKIEZINGUITSLAGEN  

 

“De raad  van de gemeente W est land in  verg ader ing b i jeen op 13 apr i l  2021;  

Constaterende dat  

1 .   het  publ iceren van verk iezingsui ts lagen in  Neder land nu een rommel t je  is ;  

2 .   e lke gemeente op haar e igen manier  en vo lgens haar e igen systeem ui ts lagen 

publ iceer t ’ ;  
3 .   sommige gemeenten -  ze l fs  k le inere met  een tamel i jk  overzichte l i jk  aan ta l  s temmen 

en s tembureaus -  h ie rb i j  ook na dagen nog in  gebreke b l i jven ;  

4 .   u i ts lagen vaak s lecht  v indbaar z i jn  op websi tes van gemeenten ;  

overwegende dat :  

1 .   het  organiseren van  verk iezingen b i j  de  kerntaken van een gemeente hoort ;  

2 .   een t ransparante  en overzichte l i jke publ ica t ie  van de u i t s lag daarb i j  van  belang is ;  

verzoekt  he t  co l lege :  

1 .   er  b i j  de VNG en de Kiesraad op aan te  dr ingen to t  een uni fo rm systeem van 

publ icat ie  van  verk iezingsui ts lagen te  komen ;  

2 .   h ierb i j  te  p le i ten  voor een landel i jke websi te  d ie  a l le  gemeente l i jke u i ts lag en op 

uni forme wi j ze  verwerkt  en verzamel t ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de  dag.”  

(Mot ie  van D66,  GBW , GroenLinks,  het  CDA, de Chr is tenUnie -SGP,  de PvdA,  de LPF en de 

VVD)  

 

De heer Hof land:  Het  d ic tum van de  mot ie  zou je  nog wat  kunnen verschuiven.  Dat  is  

misschien nodig.  De mot ie  wordt  b i jna a l  raadsbreed ondersteund.  Ik  ga er  van  u i t  dat  

West land Verstandig ook meegaat .  Laten we in  de geest  van de mot ie  zo goed en snel  

mogel i jk  proberen te  handelen .  Lekker pragmat isch en wat  mi j  bet ref t  een zeer  s ympath ieke  

mot ie .  

 

De heer Dui jsens :  Daar wi lde ik  ook mee beginnen,  dat  het  een  u i termate sympath ieke mot ie  

is .  W aarom hebben we d ie n ie t  mede ingediend? Toen ik  hem las dacht  ik  ‘goh,  lekker  

be langr i jk  in  deze t i jden,  waar in  e r  zoveel  be langr i jke zaken z i jn . ’  De Kiesraad en de VNG 
zul len wakker l iggen a ls  het  co l lege van W est land za l  aandr ingen om het  a l lemaal  beter  te  

doen b i j  de te l l ingen van  de verk iezingen.  Toen heb ik  meteen gezegd dat  we bete r  a ls  

f ract ievoorzi t ters  een br ie f  aan de D66 -min is ter  Ol longren kunnen s turen  met  de mededel ing 

om het  a l lemaal  wat  beter  te  organiseren.  Misschien dat  dat  wat  e f fect iever  werkt  dan 

wanneer e r  een br ie f  van het  co l lege b innenkomt.  “De raad hee f t  een bes lu i t  genomen b i j  

mot ie  dat  wi j  u  moeten vragen…”  A l lemaal  gedoe dat  in  mi jn  ogen n iks  op lever t  en ons a l leen 

maar bezig  houdt .  Di t  heef t  nu a l  v ier  o f  v i j f  weken gelegen,  nog wat  langer.  Als  we zo ’n br ie f  
als  f ract ievoorzi t ters  hadden gestuurd was d ie  a l  lang ter  bestemder p lekke geweest .  En  zeer 



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  1 3  A P R I L  2 0 2 1  

 

 43 

waarschi jn l i jk  had  de min is ter ,  a ls  d ie  hem ooi t  ze l f  zou lezen,  gedacht :  “Goh,  D66 zi t  ook in  

d ie  W est landse gemeenteraad.  Laten we daar nou eens een keer wat  voor  gaan doen. ”  En 

voor de PvdA zou  prec ies hetze l fde  gelden,  maar  d ie  hebben geen min is ter .  W i j  v inden het  

pr ima,  gewoon doen.  Maar e igenl i jk  nodeloos en lekker  boeiend hoe d i t  georganiseerd wordt .  

o f  W est land daarover ie ts  te  ver te l len heef t .  het  z i jn  toch de  grote gemeenten d ie  het  

u i te indel i jk  bepalen en u i tmaken.  Daar zu l len  de kru imel t jes  –  in  de woorden van de  heer 

Spaans –  wein ig  aan te  melden hebben.  Maar goed,  wi j  s teunen de mot ie  wel .  En  doe maar 

wat  wi js  is .  

 

De voorzi t te r :  Dank u we l .  Ik  za l  de beantwoord ing namens het  co l lege ter  hand nemen.  Met  

deze warme ondersteuning van de  heer Dui jsens  kan ik  n ie t  a nders dan  zeggen dat  het  

co l lege gaarne bere id  is  d i t  ve rzoek ter  hand te  nemen.  Dus ik  beschouw deze mot ie  a ls  

unaniem overgenomen.  Aldus bes loten.  

 

13.7 MOTIE WV-GL INZAKE HOGE ONDERHOUDS - EN BEHEERSKOSTEN 

GEMEENTELIJKE BEGRAAFPLAATSEN  

 

“De raad  van de gemeente W est land in  vergader ing b i jeen op 13 apr i l  2021;  

overwegende:  

dat  inmiddels  is  vastges te ld  dat  in  2018 de kosten van begraven in  de gemeente  W est land 

fors  z i jn  opgelopen doordat  de gemeente de werkzaamheden inzake  onderhoud en beheer is  

gaan u i tbes teden aan derden;  

dat  voord ien het  beheer en onderhoud door de gemeente ze l f  geschiedde;  

dat  opval lend is  dat  sedert  2018 en in  ieder  geval  2019 d iverse raadsf ract ies  aandacht  

gevraagd hebben voor het  onderhoud en  beheer op onze begraafp laatsen ,  omdat  er  veel  

k lachten b innenkwamen van inwoners van onze gemeenten;  

dat  het  dan ook goed is  te  bezien  wat  de gevolgen zi jn  a ls  na  expi ra t ie  van de  huid ige 

onderhoudscontracten de gemeente wederom teruggaat  naar de oude  s i tuat ie  van  e igen 

beheer door vaste beheerders ;  

dat  een en ander qua f inanc iën maar ook qua u i tvoer ing  goed in  beeld gebracht  

d ient  te  worden;  

verzoekt  he t  co l lege:  

-   in  het  verdere ver loop van d i t  jaar  te  bezien wat  de gevolgen zi jn  van he t  weer 

teruggaan naar  de oude s i tuat ie  op onze zes begraafp l aatsen,  daar een  e igen 

beheerder aanwezig is  en het  beheer dus  n ie t  meer aan derden  over la ten,  maar ze l f  

te  gaan verzorgen;  

-   de raad van deugdel i jk  onderbouwde in format ie  te  voorzien  wat  de gevolgen  van een 

dergel i jke ingreep zi jn  en het  l ie fs t  vóór  de b egrot ingsbehandel ing in  november 

daarover de raad te  ber i chten,  maar u i ter l i jk  dat  te  doen in  december 2021;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Mot ie  van W est land Verstandig  en GroenLinks)  

 

De mot ie  wordt  doorgele id  naar de commiss ie.  

 

13.8  MOTIE WV-GL VERKEERSVEILIGHEID IN WESTLAN D 

 

“De raad  van de gemeente W est land in  vergader ing b i jeen op 13 apr i l  2021;  

overwegende:  

dat  de raad op  21 september 2020 het  Bele idsplan verkeersvei l igheid heef t  vastgeste ld ;  

dat  b i j  dat  p lan een b i j lage is  gevoegd met  knelpun ten inzake  de verkeersvei l igheid;  

dat  het  p lan nodig  was om het  Openbaar Min is ter ie  met  recht  te  kunnen vragen  

verkeersmaat regelen zoals  het  p laatsen van camera’s ,  te  nemen op d iverse punten  in  

West land waar  categor isch te  hard gereden word t ;  
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dat  inmiddels  ongeveer een hal f  jaar  vers t reken is  sedert  het  aannemen van het  p lan en 

bezien moet  worden  in  hoever re to t  nog toe ie ts  gedaan is  aan de  knelpunten en ook in  

hoever re het  Bele idsplan er toe gele id  heef t  dat  het  Openbaar  Min is ter ie  ger ichte en concrete 

act ies  tegen te  hard r i jden in  W est land heef t  genomen;  

dat  één van de redenen van het  Bele idsplan verkeersvei l igheid was om op d ie  wi j zen het  

Openbaar Min is te r ie  een  handvat  te  geven om maatregelen te  t re f fen ;  

verzoekt  he t  co l lege:  

-   b innen twee maanden aan te  geven in  hoever re het  Bele idsplan  verkeersvei l igheid 

ge le id  heef t  to t  concrete  act ies ;  

-   het  Openbaar Min is ter ie  te  verzoeken om camera ’s  te  p laatsen op d ie  p lekken  waar 

geregeld te  hard gereden wordt ,  zoals  genoemd kunnen worden de  Grote  W oerd laan 

in  Naaldwi jk ,  W outersweg in  ’s -Gravenzande,  Middel  Broekweg in  Naaldwi jk ,  Lange 

Kru isweg in  Maasdi jk ,  Zand - en W aterweg in  Naaldwi jk ,  Koningin  Ju l ianaweg in  ’s -

Gravenzande,  Laan van de Hei l ige  Lamber tus in  Heenweg e tc .  e tc . ;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Mot ie  van W est land Verstandig  en GroenLinks)  

 

De mot ie  wordt  doorgele id  naar de commiss ie.  

 

13.9 MOTIE WV-GL OM TE KOMEN TOT DE AANLEG VAN GLASVEZEL VOOR ALLE 

WESTLANDSE WONINGEN  

 

“De raad  van de gemeente W est land in  vergader ing b i jeen op 13 apr i l  2021;  

overwegende:  

dat  de afge lopen t i jd  het  nodige te  doen is  geweest  over  g lasvezel  in  het  bu i tengebied van 

West land.  Gelukk ig gaat  wel  g lasvezel  komen in  de Heenweg,  maar de  rest  van he t  

West landse bui tengebied wordt  n ie t  beglaasd.  Het  a l ternat ie f  –upgrading  coax-  le id t  n ie t  to t  

hetze l fde  ef fect  a ls  g lasvezel ;  

dat  W est land zich laat  voors taan op innovat ie  en  vooraanstaande tu inbouwbedr i j ven  in  he t  

bu i tengebied;  

dat  g lasvezel  een  noodzakel i jke voorzien ing is  om op de ju is te  wi j ze te  kunnen  

communiceren;  

dat  het  co l lege u i te raard  inzet  toont  om heel  W est land te  beglazen,  maar  to t  nog  toe  te  

wein ig  act ie  heef t  ondernomen om tot  daadwerkel i jke beglazing te  komen;  

dat  wel l icht  ook andere f inanc ier ingsbronnen kunnen worden aangeboord om  g lasvezelaanleg 

in  het  bu i tengebied te  bevorderen;  

dat  b i j  andere overheden,  andere bedr i jven dan Caiway /Del ta f iber  en ook in  andere  

gebieden in  Neder land,  dergel i jke subs id ies  wel  verkregen zi jn  voor  het  beglazen  van bui ten 

de centra ge legen gebieden;  

dat  opval lend is  dat  b i j  andere gemeenten het  bu i tengebied wel  beglaasd  is  en  word t ;  

verzoekt  he t  co l lege:  

in  de komende zes maanden to t  aan de begrot ing  te  bek i jken welke mogel i jkheden  er  z i jn  om 

toch het  bu i tengebied  van W est land van g lasvezel  te  voorzien en daartoe  contacten te  

leggen met  de Metropool reg io,  de Provinc ie ,  het  Ri jk  en eventueel  ook  nog hogere 

overheden,  om te bezien  of  er  mogel i jkheden gevonden kunnen worden  om het  gehele 

bu i tengebied van W est land van g lasvezel  te  voorzien en een en  ander  terug te  koppelen aan 

de raad in  de vergader ing van de  commiss ie EFO van  september 2021;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Mot ie  van W est land Verstandig  en GroenLinks)  

 

De mot ie  wordt  doorgele id  naar de commiss ie.  
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13.10 MOTIE WV-GBW-GL-PVDA INZAKE OVERLEG OVER ONDERHOUD EN BEHEER RK -

BEGRAAFPLAATS IN NAALDWI JK (EERST BEHANDELEN INDE RAADSCOMMISSIE 

MO VAN 17 MEI 2020)  

 

“De raad  van de gemeente W est land in  vergader ing b i jeen op 13 apr i l  2021;  

overwegende:  

dat  de RK-parochie het  voornemen heef t  geui t  dat  z i j  de  huid ige begraafp laats  wi l  ‘ s lopen’ ,  
wi l  a fgraven om vervo lgens te  bezien in  het  kader van  het  Centrumplan  Naaldwi jk  wat  de 

toekomst ige bestemming van he t  perceel  zou kunnen zi jn  

dat  d ive rse organisat ies ,  ve le  W est landse inwoners en ook nabestaanden zich  u i tgesproken  

hebben voor behoud van  de RK-begraafp laa ts  middenin Naaldwi jk  en  daarvoor verschi l lende 

argumenten naar voren brengen;  

dat  de RK-parochie heef t  aangegeven dat  z i j  n ie t  mogen overgaan to t  het  verkopen  van 

‘gewi jde grond ’  en dus verkoop u i tges loten moet  worden geacht ;  

dat  wel l icht  wel  andere  vormen van samenwerk ing voor wat  betref t  renovat ie ,  onderhoud en  

beheer met  een op  te  r ichten werkgroep /  s t icht ing mogel i jk  zouden  zi jn ;  

dat  de RK-parochie op z ich wel  mogel i jkheden zag,  maar twi j fe ls  koesterde over  de  

“ toekomstbestendigheid”  en de onzekerheid dat  b i jvoorbeeld  na t ien jaar  dan toch  n ie t  weer 

het  beheer en onderhoud b i j  de RK-parochie komen te  l iggen;  

dat  eerder  ook de RK-parochie heef t  aangegeven dat  de komende jaren  e r  geen  andere  

ru imte l i jke invu l l ing  is  voorzien  van  d e begraa fp laats ;  

dat  vanui t  gemeente l i jk  oogpunt  en ook wel l icht  vanui t  ru imte l i jk  perspec t ie f  toegeju icht  zou 

moeten worden a ls  de begraafp laats  wordt  omgevormd to t  een  rust ig  geb ied;  

dat  het  co l lege in  deze een fac i l i terende en t rekkersro l  zou moeten gaa n vervu l len  om een en 

ander voor  e lkaar  te  kr i j gen,  z i j  het  a ls  bemiddelaar  tussen het  RK -parochiebestuur  en de 

werkgroep /  s t icht ing waarb i j  onder meer  bezien worden de  mogel i jkheden van een  

samenwerk ing met  bet rekk ing to t  renovat ie ,  onderhoud en  beheer en ook de bestendig ing 

daarvan  op termi jn  en  eventueel  de gevolgen  daarvan;  

verzoekt  he t  co l lege:  

-   het  voor touw te nemen om in  een over legs i tuat ie  te  komen tussen de RK -parochie  

eendeels  en de werkgroep/s t icht ing anderdeels  en tezamen met  hen  te  bezien we lke 

mogel i jkheden er  z i jn  om samen te werken,  zodat  renovat ie /  onderhoud en beheer van 

de begraafp laats  onder auspic iën van het  RK -parochiebestuur  kan p laatsvinden door 

de werkgroep  /  s t icht ing en ook op  welke wi j ze een en ander bestendigd kan worden 

in  de t i jd ;  

-   voor ts  de raad in  deze te  in formeren zodra er  resul ta ten bekend zi jn  van  een  dergel i jk  

over leg ;  

gaat  over  to t  de orde van de dag. ”  

(Mot ie  van W est land Verstandig,  GemeenteBelang W est land,  GroenLinks en de PvdA)  

 

De mot ie  wordt  doorgele id  naar de commiss ie MO.  

 

14.  SLUITING 

 

De voorzi t te r :  Dan kom ik  daarmee to t  het  e inde van de vergader ing.  Ik  dank u a l len voor uw 

inbreng,  wens  u nog een  f i jne avond.  Hopel i jk  to t  gauw en to t  z iens in  levenden l i jve.  

Bedankt  en to t  z iens (22 .30  uur) .  
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